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Ajuntament d’Argentona

PLE NÚM. 5

Vila d’Argentona, comarca del Maresme, 8 de maig de 2017, es reuneixen al Saló de 
Sessions de l’edifici noble de les Cases Consistorials per tal de celebrar sessió ordinària, 
en primera convocatòria, del Ple Corporatiu els següents membres del mateix, assistits 
per la secretària de l’Ajuntament que certifica:

Alcalde-President.- Eudald Calvo Català 

Regidors assistents.- Guillem Saleta Perejoan, Aina Gómez Herrera, Arnau Aymerich 
Casas, Pere Móra Juvinyà, Carles Martínez Quiroga, Salvador Casas Burgués, Susana 
Andrea López Rico, Àngel Puig  Boltà, Pep Masó Nogueras, Xavier Collet I Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Montserrat Capdevila Cañadas, Assumpta Boba Caballé, Eusebi Traby 
Ysalgue i Juan Francisco Fragoso Escribano

Secretària.- Míriam Tenas i Camps

Absències justificades.- Maria Montserrat Cervantes Codina

Quan són les 19:00 hores i existint el quòrum de constitució que estableix l’article 90.1) 
del Reglament d’Organització, funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, d’ordre 
de la Presidència comença la sessió sota el següent ordre del dia:

1.  ALCALDIA 1.1) Acta anterior (núm. 4 de data 3 d’abril de 2017)

L’acta núm. 4 de data 3 d’abril de 2017 s’aprova per unanimitat

1.2) Donar compte decrets d’Alcaldia 

El Sr. alcalde dóna compte de la següent moció:

“De conformitat amb allò previst a la legalitat vigent, dec donar compte al Ple Corporatiu 
dels següents decrets d’Alcaldia:

1.2.1) Decret de data 22 de març de 2017

Vista la relació: 05-ACORD INCOACIÓ. Núm. 17015702 de denúncies imposades per 
infraccions de circulació efectuades pels agents de la Policia Local.

Atès el que disposa l’article 23 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del 
Sector Públic, vinc el decretar el següent:

Primer.- Delegar en el Regidor Sr. Salvador Casas i Burgués les atribucions que em 
corresponguin com a alcalde-president d’aquest Ajuntament en la tramitació i resolució 
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de la Relació 05-Acord incoació17015702, en relació a denúncies formulades per 
infraccions de circulació efectuades pels agents de la Policia Local.

Segon.- Aquesta Resolució s’haurà de publicar en el BOP i del seu contingut literal se’n 
donarà compte al Ple Corporatiu en la primera sessió que celebri.

1.2.2) Decret de data 23 de març de 2017

Vist que per Decret d’Alcaldia de data 19 de desembre de 2016, es va autoritzar a l’agent 
de la policia local, el senyor R.R.R., una comissió de serveis a l’Ajuntament de Sant Fruitós 
de Bages, des del 1 de gener de 2017, pel termini d’un any prorrogable per un any més.

Vista la instància presentada per l’esmentat funcionari, en data 14 de març de 2017 i 
número de registre 1138, en la qual fa constar la seva voluntat de finalitzar l’esmentada 
comissió de serveis per tal de sol·licitar una nova comissió de serveis a la Policia Local de 
l’Ajuntament de Manresa.

Vist que l’Ajuntament de Manresa ha presentat escrit de data 15 de març de 2017, 
sol·licitant l’autorització de comissió de serveis del Sr. R.R.R., a partir del dia 10 d’abril de 
2017, per un període d’un any.

Vist l’informe del cap de la Policia d’aquest Ajuntament de data 16 de març de 2017 en el 
qual manifesta el seu consentiment a l’esmentada renuncia i a l’autorització de la nova 
comissió de serveis a la Policia Local de Manresa i de conformitat amb el que es preveu a 
l’article 185 i següents del Decret 214/1990 de 30 de juliol pel qual s’aprova el Reglament 
al personal al servei de les Administracions Públiques de Catalunya, vinc en decretar el 
següent:

Primer.- Rescindir la Comissió de Serveis del Sr. R.R.R. agent de la policia local a 
l’Ajuntament de Sant Fruitós de Bages, el dia 9 d’abril de 2017, que va ser concedida per 
Decret d’Alcaldia de data 19 de desembre de 2016.

Segon.- Concedir al funcionari de carrera Sr. R.R.R., una Comissió de Serveis per prestar 
els serveis com a agent de la Policia Local, de l’Ajuntament de Manresa, amb efectes des 
del dia 10 d’abril de 2017 i per un termini d’un any prorrogable, de manera expressa, fins 
un màxim de dos anys.

Tercer.- Donar-ne coneixement al Ple en la primera sessió que tingui i publicar la 
Comissió de Serveis al BOP i al DOGC.

Quart.- Comunicar la present resolució a l'interessat, al Cap de la policia d’aquest 
Ajuntament, als ajuntaments de Sant Fruitós de Bages i de Manresa, respectivament, i al 
Servei d'Intervenció i de Tresoreria-Comptabilitat als efectes procedents.

1.2.3 ) Decret de data 29 de març de 2017

Vist que la Junta de Govern local, en data 17 de novembre de 2015, va aprovar 
l’atorgament de subvencions a diverses entitats en l’àmbit de cultura (destinades a les 
Associacions de Mares i Pares d’alumnes d’educació infantil, primària o secundària, 
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entitats de lleure, entitats de caire educatiu o formatiu) per al desenvolupament de les 
activitats de l’any 2015.

Vist que per Decret d’Alcaldia, en data 26 de novembre de 2015, es va aprovar la 
l’atorgament de subvencions a diverses entitats en l’àmbit de cultura per al 
desenvolupament de les activitats de l’any 2015.

Vistos els informes tècnics justificació de subvenció i vistos els reparaments efectuats per 
la interventora, i de conformitat amb la secretària, en relació a les entitats: Agrupament 
escolta el Calabrot d’Argent, Associació Mirikituly & Mou-T i Associació Espai Musical 
Burriac.

Vist que, de conformitat amb allò establert a l’article 217.1) del RDL 2/2004, de 5 de març, 
correspon a l’alcalde resoldre la discrepància quan l’òrgan al qual afecti la discrepància 
no estigui d’acord amb el mateix, essent la seva resolució executiva.

Atès que, malgrat estar d’acord amb els fonaments del reparament efectuat per la
Intervenció, s’ha de tenir en compte aquestes entitats, sense ànim de lucre, van oferir les 
seves activitats resultant ser d’interès públic satisfactòriament, i considerant que les 
entitats van fer front al pagament de la totalitat de les despeses que se’n deriven de les 
seves activitats, per tant, no disposen de finançament suficient per fer front al no 
cobrament dels imports concedits.

Per tot això exposat, i en l’exercici de les atribucions que tinc conferides per l’article 
217.1) del RDL 2/2004, de 5 març, vinc a decretar el següent:

Primer.- Autoritzar, disposar i reconèixer les obligacions presentades en la relació 
adjunta per les quantitats i amb càrrec a les partides pressupostàries relacionades en el 
quadre adjunt, d’acord amb allò establert per l’article 24 i concordants de les Bases 
d’Execució del Pressupost:

ENTITAT IMPORT PARTIDA
Agrupament escolta el Calabrot d’Argent 1.067,09 euros 320-326-48901
Associació Mirikituly & Mou-T 890,00 euros 310-334-48901
Associació Espai Musical Burriac 2.469,06 euros 310-334-48901

Segon.- Ordenar el pagament de les subvencions incloses en la relació anterior.

Tercer.- Notificar la present resolució als Serveis d’Intervenció i de Tresoreria-
Comptabilitat als efectes procedents.

Quart.- Donar compte de la present resolució al Ple Corporatiu en la primera sessió que
es celebri.

1.2.4) Decret de data 6 d’abril de 2017

Vist que la treballadora, C.S.P. es troba d’excedència voluntària per interès particular pel 
termini d’1 any, fins al 31/08/17, segons Decret d’Alcaldia de data 31/08/16.
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Vist que per Decret d’Alcaldia de data 2/10/14, es van aprovar les bases de la 
convocatòria per a la provisió, pel sistema de concurs oposició lliure d’una plaça, entre 
d’altres, d’educador social.

Vist que d’acord amb l’acta del Tribunal Qualificador, en sessió el dia 6 /02/15, la primera 
persona que va quedar en llista d’espera, la senyora A.M.G va acceptar l’oferta i va ser 
contractada a partir del dia 26-09-16 segons Decret d’Alcaldia de data 23/09/16 i vist que 
en data 17/01/17, l’esmentada treballadora presenta instància en la qual sol·licita la 
rescissió del seu contracte laboral.

Vist l’informe de la regidoria d’Educació, de data 25/01/17, en el qual manifesten la 
necessitat urgent de contractar a un tècnic-a de formació per a portar a terme els 
Programes d’Inserció i Formació-PFI i vist que per Decret d’Alcaldia de data 20/09/16, es 
va declarar amb caràcter excepcional, d’imprescindible cobertura temporal, per tal de 
cobrir necessitats urgents i inajornables en considerar que afecten al funcionament de 
serveis públics essencials i prioritaris la plaça de tècnica de formació.

Vist el procés de selecció efectuat per les tècniques de Promoció Econòmica, de data 
23/03/17, en el qual proposen a la senyora L.S.R per a ocupar la plaça de tècnic-a de 
formació, i vistos els informes d’Intervenció i Secretària emesos en data 4 i 5 d’abril 
respectivament,

Per tot l’anterior, vinc a decretar:

Primer.- Contractar mitjançant contracte laboral temporal a la senyora L.S.R., amb DNI 
núm. ** *** 451K, com a tècnica de formació, des del dia 10 d’abril de 2017 fins el 
31d’agost de 2017, ambdós inclosos, data en que finalitzarà el primer any d’excedència 
de la senyora C.S.P. i per raó de màxima urgència.

Segon.- Autoritzar i disposar les despeses derivades de la present contractació a les 
partides indicades per la interventora en el seu informe.

Quart.- Donar-ne coneixement al Ple en la primera sessió que tingui i publicar la 
contractació al BOP i al DOGC.

1.2.5) Decret de data 7 d’abril de 2017

Vist l’expedient núm. 609/2017 tramitat en relació al reconeixement de crèdits per 
liquidació d’obligacions legalment adquirides corresponents a l’exercici 2016.

Vista la memòria de l’Alcaldia justificativa de la necessitat d’imputar en el pressupost 
corrent obligacions provinents de l’exercici 2016 que no s’han pogut imputar al 
pressupost 2016 degut a que les factures han estat presentades pels contractistes o 
proveïdors en el registre general de factures amb molta posterioritat a la seva data 
d’expedició o de realització del servei, i una vegada finalitzat l’exercici econòmic.

Atès que es tracta de despesa degudament autoritzada ja que deriva de dos convenis 
signats amb el Consell Comarcal del Maresme pels quals es va delegar la gestió de la 
contractació, el primer referent al subministrament d’energia elèctrica i el segon referent 
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a subministrament de gas, és necessari procedir a realitzar el pagament d’aquestes 
factures de llum i gas per evitar la interrupció d’aquests subministraments que afecten a 
serveis essencials d’aquest Ajuntament.

La legislació vigent contempla la imputació d’aquestes despeses al pressupost corrent 
sense necessitat de tramitar un reconeixement extrajudicial de crèdits atès que no es 
tracta del supòsit de l’article 60.2 del Reial Decret 500/1990 ja que sí que hi ha 
consignació pressupostària. Aquesta possibilitat es preveu així mateix a l’article 35 de les 
bases d’execució del pressupost 2017.

Així doncs, considerant necessari i obligat atendre les despeses realitzades per evitar el 
perjudici dels tercers contractants amb l’administració i el correlatiu enriquiment injust o 
sense causa per part d’aquesta, i considerant que les factures que acrediten els deutes 
han estat degudament conformades pels responsables dels diferents serveis gestors de 
la despesa i que reuneixen els requisits adients per pagar-les.

Per tot això exposat, i de conformitat amb allò que preveuen les Bases d’execució del 
vigent pressupost municipal, he resolt el següent:

Primer.- Reconèixer el crèdit per liquidació d’obligacions legalment adquirides 
corresponents a l’exercici 2016, per un import total de 80.057,30€, segons la relació que 
s’adjunta.

Segon.- Reconèixer l’obligació de l’acord anterior a càrrec de les partides del vigent 
pressupost de despeses que s’especifiquen també en la relació adjunta, la qual forma 
part d’aquest acord a tots els efectes legals, i ordenar el seu pagament.

Tercer.- Donar compte de la present resolució al Ple Corporatiu en la propera sessió que 
se celebri.

1.2.6) Decret de data 18 d’abril de 2017

Vist el comunicat del Jutjat de Pau en el qual dóna coneixement que els promotors de 
l’expedient de matrimoni civil núm. 102/2017-RC han sol·licitat que sigui la regidora 
d’aquest Ajuntament, Sra. Montserrat Cervantes Codina, qui autoritzi l’esmentat 
matrimoni i de conformitat amb allò previst a l’art. 51 primer del Codi Civil, vinc a 
decretar el següent:

Primer.- Delegar en la regidora municipal Sra. Montserrat Cervantes Codina l’autorització 
del matrimoni promogut a l’expedient núm. 102/2017-RC a celebrar pels contraents 
E.U.S.M amb DNI núm. xxxxx504P i K.B.B. amb DNI núm. xxxxx060H el dia 6 de maig de 
2017, i que tindrà lloc al Saló de Pedra, que es considera una dependència que reuneix 
els requisits adequats de decoro i funcionalitat.

Segon.- Aquesta resolució es notificarà als interessats i al Jutjat de Pau, es publicarà en el 
Butlletí Oficial de la Província i del seu contingut se’n donarà compte al Ple Corporatiu en 
la primera sessió que celebri.”
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Van quedar-ne assabentats, posant de manifest l’error en el títol del punt de l’ordre del 
dia, que hauria de referir-se a donar compte dels Decrets d’Alcaldia.

En aquest moment s’absenta de la sessió el Sr. Pep Masó 

1.3) Ratificació resolucions d’Alcaldia

El Sr. alcalde dóna compte de la següent moció:

“Als efectes de la seva ratificació, si procedeix, dec donar compte al Ple Corporatiu dels 
següents decrets d’Alcaldia:

1.3.1) Decret de data 4 d’abril de 2017

Vist que en data 15 de juny de 2015 es va formalitzar el conveni de col.laboració entre 
l’administració de la Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament d’ 
Ensenyament, i el Consell Comarcal del Maresme relatiu a la delegació de competències 
quant a la gestió del servei escolar de transport i del servei escolar de menjador, el qual 
inclou la gestió dels ajuts individuals de menjador per raons socioeconòmiques i 
geogràfiques de l’alumnat.

Vist que per tal de regular la gestió dels ajuts, el Consell Comarcal del Maresme ha 
elaborat un Conveni de col·laboració amb l’ajuntament d’ Argentona per a l’establiment 
de les condicions de gestió i funcionament dels ajuts individuals de menjador per 
necessitats socioeconòmiques i/o geogràfiques del municipi per al curs escolar 
2017/2018.

Vist l’informe de l’ Educador Social, la memòria explicativade i el informe de la 
Interventora d’aquest Ajuntament conforme , i vista l’ urgència existent en l’aprovació per 
tal que el es convoquin les Bases de la convocatòria del curs 2017/2018 i en exercici de 
les competències que m’atorga l’ art. 21k de la LLei 7/85, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local, es proposa l’adopció dels següents acords:

Primer.- Aprovar el conveni col.laborador amb el Consell Comarcal del Maresme per tal 
de regular, establir les condicions de gestió i funcionament dels ajuts individuals de 
menjador per necessitats socioeconòmiques i/o geogràfiques del municipi per al curs 
escolar 2017/2018.

Segon.- Facultar al Sr. Alcalde per tal que en nom i representació de l’Ajuntament 
d’Argentona realitzi les actuacions necessàries per a l’execució i formalització dels 
presents acords.

Tercer.- Sotmetren el present acord a ratificació del Ple Coorporatiu.

Quart.-. Notificar els presents acords als interessats als efectes oportuns i al Serveis 
d’Intervenció i Tresoreria-Comptabilitat.

1.3.2) Decret de data 7 d’abril de 2017
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Donada la urgència existent en l’aprovació de la xifra del Padró Municipal d’Habitants, i 
per tal d'acomplir allò previst a l'article 81 del Reglament de Població i Demarcació 
Territorial aprovat per R.D. 1690/1986 d'11 de juliol, modificat pel R.D. 2612/1996 de 20 
de desembre.

Vist el que disposa l'article 136 del Reglament de Demarcació Territorial i Població dels 
Ens Locals, aprovat per Decret núm. 140/1998 de 24 de maig.

Atesa la Resolució de 25 d’octubre de 2005, de la presidenta de l’Institut Nacional 
d’Estadística i del Director General de Cooperació Local per la que es dicten instruccions 
tècniques als Ajuntaments sobre la revisió anual del Padró Municipal i sobre el 
procediment d’obtenció de la proposta de xifres oficials de població.

Per tot l’anterior, vinc a decretar

Primer.- Aprovar de conformitat amb les disposicions vigents la gestió i revisió del Padró 
Municipal d'Habitants, d'acord amb la documentació adjunta, referida a primer de gener 
del 2017, que restarà com segueix:

RESUM NUMERIC GENERAL MUNICIPAL

1.- VARIACIONS EN EL NÚMERO D'HABITANTS

Conceptes Total Homes Dones
Altes des de l'01/01/2016 a 31/12/2016 654 321 333
Baixes des de l'01/01/2016 a 31/12/2016 568 285 283
Variacions per error en el sexe:     Altes   0   0   0
                                                          Baixes   0   0   0
Població del municipi a 31/12/2016               12196  5986 6210

2.- CAUSES DE VARIACIÓ EN EL NÚMERO D'HABITANTS.

Altes de residents en el municipi

Naixements ...........................................................................96
Canvis de residència d'un altre municipi...........................488
Canvis de residència de l'estranger....................................53
Omissions ..............................................................................3

Baixes de residents en el municipi

Defuncions.............................................................................95
Canvis de residència a un altre municipi ...........................417
Canvis de residència a l'estranger ......................................24
Inscripció indeguda ..............................................................19
Baixes per caducitat .............................................................13
Baixes per duplicat ...............................................................0
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3.- ALTERACIONS MUNICIPALS PER CANVI DE DOMICILI DINS DEL MUNICIPI.

Concepte Total Homes Dones

Canvi de domicili (entre seccions del
Municipi)  303   145  158

Segon.- Trametre la documentació oportuna a l'Institut Nacional d'Estadística.

Tercer..- Sotmetre el present Decret a Ratificació del Ple de la Corporació, en la primera 
sessió que celebri.

1.3.3) Decret de data 12 d’abril de 2017

Vist que en data 15 de juny de 2015 es va formalitzar el conveni de col.laboració entre l’ 
administració de la Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament d’ Ensenyament, 
i el Consell Comarcal del Maresme relatiu a la delegació de competències quant a la 
gestió del servei escolar de transport i del servei escolar de menjador, el qual inclou la 
gestió dels ajuts individuals de menjador per raons socioeconòmiques i geogràfiques de l’ 
alumnat.

Vist que per tal de regular la gestió dels ajuts, el Consell Comarcal del Maresme ha 
elaborat un Conveni de col·laboració amb l’ajuntament d’ Argentona per a l’establiment 
de les condicions de gestió i funcionament dels ajuts individuals de menjador per 
necessitats socioeconòmiques i/o geogràfiques del municipi per al curs escolar 
2017/2018 i va ser aprovat per decret el dia 4 d’ abril de 2017.

Vist que en data 6 d’Abril 2017, ens comunica el consell Comarcal una modificació del 
conveni per tal de regular la gestió dels ajut de beques de menjador escolar.

Vist l’informe de l’ Educador Social, la memòria explicativa conforme, i vista l’urgència 
existent en l’aprovació per tal que el es convoquin les Bases de la convocatòria del curs 
2017/2018 i en exercici de les competències que m’atorga l’ art. 21k de la LLei 7/85, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, es proposa l’adopció dels següents acords:

Primer.- Revocar i deixa sense efecte el conveni aprovat per decret d’ alcaldia en data 4 d’ 
abril de 2017.

Segon.- Aprovar el conveni col.laborador amb el Consell Comarcal del Maresme per tal 
de regular, establir les condicions de gestió i funcionament dels ajuts individuals de 
menjador per necessitats socioeconòmiques i/o geogràfiques del municipi per al curs 
escolar 2017/2018 que s’ adjunta com annex.

Tercer.- Facultar al Sr. Alcalde per tal que en nom i representació de l’Ajuntament 
d’Argentona realitzi les actuacions necessàries per a l’execució i formalització dels 
presents acords.

Quart.- Sotmetren el present acord a ratificació del Ple Corporatiu.
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Cinquè.-Notificar els presents acords als interessats als efectes oportuns i al Serveis 
Tècnics i Econòmics d’ aquest Ajuntament.”

Sotmesa a votació l’anterior moció s’aprova per unanimitat.

En aquest moment s’incorpora a la sessió el Sr. Pep Masó.

En aquest moment s’absenta de la sessió el Sr. Francisco Fragoso.

1.4) Concessió del títol de fill adoptiu d’Argentona a en Trinitàrio (Tàrio) Rubio 
Cuevas

El Sr. Àngel Puig dóna lectura de la següent moció:

“Vist que per Decret d’Alcaldia de data 13 de febrer de 2017 es va acordar iniciar 
l’expedient administratiu per determinar els mèrits o circumstàncies que aconsellin 
concedir la condició de fill adoptiu a en Tàrio Rubio Cuevas.

Vist que diverses entitats de la vila s’han adherit a la proposta de concessió del títol 
esmentat.

Vista la proposta elaborada per l’Instructor de l’expedient en la que es recullen el conjunt 
de mèrits personals al·legats i en la que es proposa la concessió del títol de fill adoptiu 
d’Argentona a en Trinitàrio (Tàrio) Rubio Cuevas.

El títol de fill adoptiu és vitalici, si bé queda supeditat al que disposa l’article 28 del 
Reglament de Protocol, Honors i Distincions de la Vila d’Argentona.

És per això, i d’acord amb l’article 13 i següents del Reglament de Protocol, Honors i 
Distincions de la vila d’Argentona, al Ple Corporatiu proposo l’adopció dels acords 
següents:

Primer.- Concedir al Sr. Trinitàrio (Tàrio) Rubio Cuevas el títol de fill adoptiu d’Argentona, 
ja que la seva trajectòria personal mereix la consideració i agraïment oficial.

Segon.- Notificar els presents acords a la persona interessada i a les persones i entitats 
que han promogut el nomenament.”

Sr. Àngel Puig  Volia comentar que en Tàrio és una persona que va viure durant bastants 
anys a la urbanització de Can Raimí. 

Va ser una persona que tant punt va arribar al municipi li va faltar molt poc temps per a 
comprometre’s social i políticament, però sobretot socialment. Es va comprometre amb 
moltes entitats i en accions en el propi poble, d’aquí ve que hàgim hagut entitats, partits 
polítics i persones a títol individual que hàgim demanat aquest nomenament de fill 
adoptiu.

M’agradaria llegir una història del Tàrio:
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“Va néixer a l’any 1920 a la vila d’Useres, a la província de Castelló de la Plana. A Villa-real 
va viure la proclamació de la segona república i l’esclat de la Guerra Civil Espanyola.

La tardor de 1937, amb només 17 anys, es va marxar com a voluntari al front de Terol per 
a defensar la legalitat republicana. Al juny de 1938 va ser fet presoner, circumstància que 
marcà l’inici del seu llarg periple per l’univers penitenciari franquista. 

Va passar pels camps de concentració de la Real Acadèmia Militar de Sant Gregorio de 
Saragossa, per Miranda del Ebro, Ordunya, Aranda, etc., per a les presons d’Aranda 
també, Vall de Noceda, el provincial de Burgos i el de Sòria, la Model de València i la de 
Castelló. 

Finalment va ser enquadrat al batalló disciplinari de soldats treballadors, penat número 
95, per a realitzar treballs forçats a Arcos de Jalon en Sòria, Cuelgamuros, Valle de los 
Caídos, Osma en Sòria i Armiñón en Àlava. 

Al 1945, finalment alliberat, marxa a Catalunya en un intent de començar una nova vida, 
tot i que el seu passat roig i republicà sempre l’acompanyà.

Amb l’arribada de la democràcia ha invertit grans esforços en recuperar la memòria 
històrica a través de la participació en diferents associacions d’ex-presos polítics, la 
realització de xerrades, conferències, entrevistes, etc.

L’any 2004, la Generalitat de Catalunya va concedir la Creu de Sant Jordi a l’Associació 
d’Ex-internats del Franquisme a Catalunya, de la qual en Tàrio va ser un membre 
destacat.”

És per tots aquests mèrits, i tota la seva vida i compromís, que porten a votació el fet que 
el Sr. Tàrio Rubio pugui ser nomenat fill adoptiu d’Argentona.

Sr. alcalde  Crec que és important destacar el que significa aquest fet simbòlic, però molt 
important, d’atorgar el títol de fill adoptiu de la vila d’Argentona a en Tàrio Rubio.

És simbòlic perquè és un homenatge a una persona que és un lluitador, ha estat tota la 
vida un lluitador. És pertinent agrair a les persones que han lluitat en defensa dels seus 
ideals i del progrés, i homenejar-lo com a mínim amb el que estem fent avui.

Tot això és poc, però és el mínim que creiem que, com a institució, podem fer en relació a 
una persona lluitadora i compromesa tota la seva vida. Una trajectòria de compromís 
que avui, si s’aprova aquesta concessió, quedarà per sempre gravada en la documentació 
d’aquest Ajuntament, en la memòria de tots el argentonins/es que vinguin en el futur. És 
important recordar tota aquesta trajectòria i avui homenatjar a en Tàrio Rubio.

El dia 3 de juny es celebrarà la concessió del títol de fill adoptiu, avui és només un tràmit 
administratiu, i es farà l’homenatge públic. Per a nosaltres serà el moment en què 
quedarà patent l’estima que té Argentona cap al Tàrio Rubio.          

Sotmesa a votació l’anterior moció s’aprova per unanimitat.
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En aquest moment s’incorpora a la sessió el Sr. Francisco Fragoso

Sr. Àngel Puig  Només comentar que, tal i com ha dit l’alcalde, el dia 3 de juny a les 12 del 
migdia hi ha previst l’acte d’aquest nomenament al Saló de Pedra.

El Sr. Tàrio Rubio està ingressat en una residència, farà 97 anys el 30 d’aquest mes, vam 
estar parlant amb la seva filla Amparo i ens va parlar de les condicions que està 
exactament el seu pare. Tot i així tindrem un contacte amb ell en breu i acabarem de 
perfilar aquest acte. 

1.5) Aprovació de l’annex 2 al conveni de col·laboració entre el Servei Català de 
Trànsit i l’Ajuntament d’Argentona per a l’adhesió al sistema d’informació i atenció 
a les víctimes i afectats d’accidents de trànsit a Catalunya

El Sr. alcalde dóna compte de la següent moció:

“Vist que el Servei Català de Trànsit proposa la signatura de l’Annex 2 al Conveni de 
col·laboració entre el Servei Català de Trànsit i l’ajuntament d’Argentona per a l’adhesió al 
sistema d’informació i atenció a les víctimes i afectats d’accidents de trànsit a Catalunya, 
que servirà per establir les bases i l’extensió de la col·laboració institucional, i fixar els 
aspectes per fer efectiva la prestació al ciutadà víctima o afectat per accidents de trànsit 
produïts a les vies urbanes i interurbanes d’Argentona, d’acord amb els pactes establerts 
al conveni.

Vista la memòria justificativa del tècnic corresponent favorable a la signatura de l’Annex 2 
esmentat.

Vistos els informes de Secretaria i Intervenció

Es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels acords següents:

Primer.- Aprovar l’Annex 2 al Conveni de col·laboració entre el Servei Català de Trànsit i 
l’ajuntament d’Argentona per a l’adhesió al sistema d’informació i atenció a les víctimes i 
afectats d’accidents de trànsit a Catalunya, que s’adjunta.

Segon.- Facultar a l’alcalde per a la formalització de l’esmentat annex al Conveni.

Tercer.- Els convenis s’han de publicar en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, al 
web del Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat i al portal de 
transparència de l’Ajuntament d’Argentona.

Quart.- L’acord i la còpia del Conveni s’han de trametre a la Direcció general 
d’Administració Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya.

Cinquè.- Notificar els presents acords als interessats als efectes oportuns.”

Sotmesa a votació l’anterior moció s’aprova per unanimitat.
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En aquest moment s’absenten de la sessió el Sr. Francisco Fragoso i el Sr. Carles 
Martínez

1.6) Resolució de les al·legacions presentades contra l’Ordenança municipal 
reguladora de la ubicació de clubs socials de cànnabis i de les condicions d’exercici de 
la seva activitat a Argentona i obertura de nou termini d’exposició pública

El Sr. alcalde dóna compte de la següent moció:

“Vist que el Ple Corporatiu en sessió de data 9 de maig de 2016 va acordar aprovar 
inicialment l’Ordenança municipal reguladora de la ubicació de clubs socials de de cànnabis 
i de les condicions d’exercici de la seva activitat a Argentona.

Vist que durant el termini d’informació pública d’aquest acord van tenir entrada en el 
registre de l’Ajuntament, en data 5 de juliol de 2016, dos escrits d’al·legacions, un  
presentat pel senyor Álvaro Martinez González, en representació de l’Associació 
Cannàbica La Mota, i un altre per la senyora Amina Omar Nieto, com a advocada del 
Despatx Omar Nieto, Boutique Legal, número RGE 4999 i 5000 respectivament.

Vist l’informe emès per l’Assessora Jurídica de Serveis Territorials en data 15 de desembre 
de 2016, relatiu a les al·legacions presentades per Amina Omar Nieto, que literalment 
diu:

 “”...

El Ple de la Corporació en sessió de data 30 de maig de 2016 va aprovar inicialment 
l’ordenança municipal reguladora de la ubicació dels clubs socials de cànnabis i de les 
condicions d’exercici  de la seva activitat.

Durant en termini d’informació pública d’aquest acord va tenir entrada en el Registre de 
l’Ajuntament un escrit d’al·legacions presentat per la senyora Amina Omar Nieto en data 
5 de juliol de 2016 en el qual, formula, en síntesi, les al·legacions següents: a) manca de 
motivació de l’ordenança; b) manca de competència de la Corporació Local per establir ex 
novo normes de protecció del medi ambient; c) nul·litat de ple dret dels articles 2 i 3 de 
l’Ordenança per ser contraris a normes de rang superior: d) l’activitat de les associacions 
de cànnabis és un ús cultural i no ús recreatiu; e) Subsidiàriament, correlació entre els 
contingut de l’Ordenança i les al·legacions; f) situació dels clubs de cànnabis ja existents 
en el municipi d’Argentona i règim transitori.

En relació amb les al·legacions presentades, cal fer les consideracions jurídiques 
següents:

a) Manca de motivació de l’ordenança

En l’escrit presentat es considera que l’Ordenança no està motivada i que només es 
justifica en afirmacions abstractes sense major contingut ni raonament que permeti 
entendre les veritables raons per les quals s’ha decidit fixar unes distàncies mínimes 
entre els mateixos clubs de cànnabis, i entre ells respecte dels sistemes d’equipaments, 
considerant que l’Ordenança restringeix i limita el dret subjectiu d’associació, reconegut 
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constitucionalment a l’art. 22 CE, per la qual cosa aquesta limitació hauria de ser objecte 
de la corresponent justificació (art. 54.1.a i f LRAJP), amb la finalitat de garantir la 
interdicció de l’arbitrarietat dels poders públics (art. 9.3 CE) i el control de la potestat 
discrecional de l’administració pública per part dels Tribunals (art. 106.1 CE). Tot això amb 
invocació de la jurisprudència del TC en la matèria.

Més endavant, formant part de l’al·legació tercera, la recurrent demana que es rebaixi la 
distància mínima de 400 a 50 metres entre els establiments d’associacions de 
consumidors de cànnabis i els centres educatius i s’elimini la distància mínima de 500 
metres entre els locals destinats a la mateixa activitat de club social de cànnabis.

Els clubs de cànnabis consisteixen en l’habilitació d’un espai físic en un immoble, on els 
seus socis es troben principalment per a consumir comunitàriament el cànnabis per 
motius terapèutics o lúdics i obtenir el seu subministrament de l’associació, 
subministrament que es produeix en les dependències del club.

La manca actual de tipicitat penal de l’autoconsum compartit de drogues tòxiques, 
estupefaents i substàncies psicotròpiques ha motivat una importantíssima proliferació 
d’associacions de consumidors de cànnabis i la implantació dels anomenats clubs de 
cànnabis, per a la provisió, possessió i consum dels seus derivats dins del marc legal, 
ubicant-se en el territori i en el medi urbà sense atenir-se a cap regulació especifica i 
generant diversa problemàtica d’interrelació veïnal.

A aquesta problemàtica social s’ha d’afegir el fet que es manté, també respecte dels 
derivats del cànnabis, la prohibició penal del tràfic, l’elaboració, la promoció, 
l’afavoriment i la facilitació del consum, així com el consum en espais públics, qüestió 
aquesta que fa aconsellable la regulació de l’ordenació territorial dels clubs de cànnabis, 
ja que la despenalització haguda ha provocat la proliferació d’aquests establiments, el 
que fa necessària la seva regulació per tal de, per una banda, garantir el dret a 
l’associació dels consumidors d’aquesta substància i, per altra, posar-ho amb relació amb 
altres béns jurídicament protegits com són la salut de les persones, la convivència 
ciutadana i el medi ambient i impedir la promoció i facilitació al consum de substàncies 
psicotròpiques de col·lectius vulnerables com són els infants i adolescents menors d’edat 
en aplicació de l’interès superior del menor recollit en la normativa autonòmica, estatal i 
comunitària.

Amb aquesta finalitat, el Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya va aprovar 
la resolució SLT/32/2015, de 15 de gener, per la qual s'aproven criteris en matèria de 
salut pública per orientar les associacions cannàbiques i els seus clubs socials i les 
condicions de l'exercici de la seva activitat per als ajuntaments de Catalunya, amb 
l’objecte de protegir, promoure i millorar la salut de la ciutadania mitjançant una política 
orientada a minimitzar els danys del consum del cànnabis i, així mateix, impulsar la 
deguda informació, educació i prevenció sobre les conseqüències i els efectes perjudicials 
vinculats al consum d’aquesta substància.

Aquesta resolució estableix els criteris en matèria de salut pública per orientar les 
associacions cannàbiques i els seus clubs socials i també establir les condicions de 
l’exercici de la seva activitat per als ajuntaments de Catalunya. Aquests criteris, que es 
detallen en el seu annex, concreten específicament les condicions d’accés, les condicions 
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de funcionament, els horaris, les incompatibilitats d’activitats, la limitació de la publicitat i 
estableix una limitació de la seva ubicació amb la definició d’una distància mínima entre 
els diferents clubs i entre els clubs i els centres educatius i serveis sanitaris, sense 
concretar aquestes distàncies i destaca la necessitat de respectar la normativa 
mediambiental i, particularment, el descans dels veïns. 

Per a l’establiment de les distàncies mínimes proposades a l’Ordenança municipal s’ha 
tingut en consideració la ubicació de determinats usos col·lectius a protegir per la 
presència d’infants i adolescents en els mateixos, en aplicació de l’interès superior del 
menor recollit en la normativa autonòmica, estatal i comunitària, tals com els centres 
educatius, centres sanitaris o assistencials, equipaments esportius i punts o espais joves, 
i s’ha fixat la prohibició d’obertura d’un club social de cànnabis a menys de 400 metres, 
distància aquesta que s’ha considerat mínima en relació als efectes que pot provocar 
aquesta activitat envers els usuaris d’aquests usos a protegir. Aquesta distància dista 
molt de ser restrictiva i no suposa la prohibició d’emplaçament d’aquestes associacions 
de forma generalitzada. 

Pel que fa a la distància mínima entre clubs socials dins el mateix municipi, s’ha 
considerat procedent la de 500 metres per tal d’evitar la concentració o proximitat 
d’establiments de la mateixa tipologia que puguin generar conflictes en la convivència 
ciutadana, així com en la seguretat de les persones i els béns. Aquesta distància és la 
mateixa que s’ha considerat en Ordenances d’altres municipis com Mataró i Sitges. 

D’acord amb el que ha estat exposat, l’Ordenança està motivada i les distàncies que s’han 
fixat entre els clubs socials de fumadors de cànnabis i entre aquests clubs i els 
equipaments educatius i sanitari-assistencial i les activitats recreatives estan plenament 
justificades, tal com s’assenyala en el Preàmbul de l’Ordenança, en el qual es diu que la 
regulació és convenient i oportuna per diferents motius:

“- es vol garantir que l’obertura d’aquests establiments es realitzi per part d’associacions 
d’usuaris degudament inscrites en els registre públics i amb unes normes de 
funcionament clares i conegudes.
- es considera necessari fixar unes distàncies mínimes entre aquestes activitats i els 
centres educatius i centres de salut, per motius de salut pública, per evitar, ni que sigui 
de manera indirecta, la promoció al consum d’una substància que pot tenir especials 
efectes nocius en poblacions de risc: grups vulnerables con ara menors o persones 
diagnosticades amb patologies ,mentals.
- es considera oportú regular la instal·lació d’aquest tipus d’establiments a través de la 
fixació d’un règim de distàncies entre ells mateixos, per motius de salut pública, per 
evitar possibles efectes negatius i/o perjudicials, i per tant, les molèsties als veïns.
- es considera oportú la fixació d’un règim de distàncies entre els clubs de cànnabis i els 
locals destinats a activitats recreatives, per tal d’evitar acumulació de persones a les 
zones on existeixen.
- finalment perquè és necessari establir unes condicions de seguretat, salubritat i higiene 
per l’exercici d’aquesta activitat, amb l’objectiu de protegir a les persones usuàries i als 
veïns i veïnes.”

Com a conseqüència del que ha estat exposat, s’ha de desestimar aquesta al·legació.
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b) Manca de competència de la Corporació Local per establir ex novo normes de 
protecció del medi ambient.

La recurrent considera que de la confusa redacció dels articles de l’ordenança no queda 
clar si ens trobem al davant d’una norma de contingut urbanístic o de contingut 
mediambiental, per justificar la fixació de les distàncies mínimes ja esmentades. D’acord 
amb la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, la competència en Medi Ambient 
es distribueix entre l’Estat i les Comunitats Autònomes, i la normativa local no troba 
suport ni en l’ordenació autonòmica ni en l’estatal. Invoca en favor d’aquesta 
interpretació diverses sentències del Tribunal Suprem i del Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya.

La resolució SLT/32/2015, del Departament de Salut, estableix una sèrie de criteris en 
matèria de salut pública per orientar les associacions cannàbiques i els seus clubs socials 
i les condicions de l’exercici de la seva activitat per als ajuntament de Catalunya. Entre 
altres, estableix com a criteri la necessitat de limitar la seva ubicació, definint una 
distància mínima entres els diferents clubs i entres els clubs i els centres educatius i 
serveis sanitaris.

La resolució esmentada dóna l’oportunitat als ens locals d’intervenir a través de les seves 
competències en matèria urbanística i d’activitats en la protecció dels sectors socials més 
febles o sensibles a conductes potencialment perilloses, regulant i delimitant l’àmbit i les 
condicions en les quals es pot desenvolupar aquesta activitat.

En aquest sentit, els ens locals estan dotats de competències en matèria urbanística i 
d’activitats, per tal d’intervenir a través d’aquests àmbits en la protecció dels sectors 
socials més febles o sensibles a conductes potencialment perilloses, regulant i delimitant 
l’àmbit en el qual es pot desenvolupar aquesta activitat, així com en la prevenció 
d’eventuals molèsties o immissions que l’exercici de determinades activitats de 
concurrència nombrosa, encara que sigui en l’àmbit estrictament privatiu de les 
associacions de consumidors de substàncies que generen dependència, poden produir.

Els clubs i associacions de consumidors de cànnabis son entitats creades sobre la base 
dels drets d’associació i sense ànim de lucre. Per tant, resulta igualment convenient 
garantir la llibertat associativa que ha d’equilibrar-se amb la protecció d’altres drets i 
llibertats jurídicament protegibles: la salut de les persones, la convivència ciutadana i el 
medi ambient, que es podrien veure afectats per l’exercici de la primera. Davant 
d’aquesta situació, es presenta la necessitat d’ordenar la ubicació territorial i funcional, 
dins de la ciutat, de les activitats dels clubs i associacions de consumidors de cànnabis 
per tal d’assolir l’equilibri en l’entorn urbà entre el dret de l’exercici de l’activitat i la 
garantia d’una ciutat sostenible.

Com a conseqüència del que ha estat exposat considero que s’ha de desestimar aquesta 
al·legació.

c) Nul·litat de ple dret dels articles 2 i 3 de l’Ordenança per ser contraris a normes de rang 
superior: l’activitat de les associacions de cànnabis és un ús cultural i no ús recreatiu.
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Com s’afirma en l’escrit d’al·legacions, l’activitat de club de cànnabis no és un ús recreatiu, 
sinó sòcio-cultural, tal com es posa de manifest a l’article 251 de les Normes 
urbanístiques del Pla general que defineix l’ús sòcio cultural com “les instal·lacions com 
museus, biblioteques, sales d’art i similars i el d’activats de tipus social com poden ser els 
centres d’associacions, agrupacions, col·legits i similars) i l’ús recreatiu com “ el referent a 
les manifestacions comunitàries del lleure i de l’espai no compres en cal altre 
qualificació”.

L’activitat d’associació cannàbica és una activitat sotmesa al règim de declaració 
responsable o de comunicació prèvia en funció de si es tracta d’una associació en local de 
superfície construïda inferior a 500 m2 inclosa a l’epígraf 949 (activitats associatives 
diverses) o en local de superfície construïda igual o superior a 500 m2 inclosa a l’epígraf 
949 dels annexos I i II de la Llei 16/2015, de 21 de juliol, de simplificació de l’activitat 
administrativa de l’Administració de la Generalitat i dels governs locals de Catalunya i 
d’impuls de l’activitat econòmica.

No obstant l’anterior, cal posar de manifest que, en cas que es pretengui dispensar, 
mitjançant preu, begudes i menjars, l’activitat podria ésser considerada com a recreativa, 
d’acord amb la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels espectacles 
públics i les activitats recreatives. 

Com a conseqüència del que ha estat exposat s’ha d’estimar aquesta al·legació.

d) Subsidiàriament, correlació entre els contingut de l’Ordenança i les al·legacions.

D’acord amb les consideracions anteriors s’ha de desestimar aquesta al·legació pels 
motius exposats, llevat de la que fa referència a la modificació dels articles 2 i 3 de 
l’Ordenança, que s’ha d’estimar pels motius exposats a l’apartat c) anterior.

En conseqüència, aquests preceptes han de quedar redactats de la forma següent:

“Article 2. Àmbit d’aplicació.
Aquesta ordenança és d’aplicació en tot el terme municipal d’Argentona en els àmbits en els 
quals està admès l’ús sòcio-cultural.

Article 3. Presentació de comunicacions prèvies o declaració responsable i inscripció al Registre 
d’associacions de la Generalitat i al Registre municipal d’associacions de persones 
consumidores de cànnabis.

Amb independència de les autoritzacions que siguin exigibles per altres administracions 
públiques en el marc de les seves competències, l'obertura d'un local amb destí a Club Social 
de Cànnabis està subjecte al règim de declaració responsable o de comunicació prèvia en 
funció de si es tracta d’una associació en local de superfície construïda inferior a 500 m2 
inclosa a l’epígraf 949 (activitats associatives diverses) o en local de superfície construïda igual 
o superior a 500 m2 inclosa a l’epígraf 949 dels annexos I i II de la Llei 16/2015, de 21 de juliol, 
de simplificació de l’activitat administrativa de l’Administració de la Generalitat i dels governs 
locals de Catalunya i d’impuls de l’activitat econòmica.
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L’associació que promogui el Club Social de Cànnabis haurà d’estar inscrita al Registre 
d’Associacions del Departament de Justícia de la Generalitat i acreditar-ho en el moment de 
presentar la declaració responsable o la comunicació prèvia, adjuntant una còpia del certificat 
d’inscripció de l’entitat i una còpia dels seus Estatuts i del Reglament de Règim Intern.”

En relació amb les modificacions de l’article 5 de l’Ordenança que es proposen en l’escrit 
d’al·legacions presentat, s’han de fer les consideracions següents:

Article 5.5: Com s’ha exposat l’activitat d’associació de clubs de fumadors de cànnabis és 
un ús sòcio cultural, la qual cosa comporta que s’ha de modificar aquest punt del 
precepte.
Article 5.6: L’establiment d’un aforament màxim de 100 persones sense tenir en compte 
la superfície del local no està justificat i podria comportar la concentració de moltes 
persones en locals petits, la qual cosa podria tenir conseqüències negatives i causar 
molèsties als veïns. Es proposta que l’aforament màxim es limiti en funció del que 
disposa el Codi Tècnic de l’Edificació.
5.9: No es considera procedent eliminar la limitació d’horari màxim d’obertura de 8 hores 
ja que la Resolució SLT/32/2015, de 15 de gener, expressament estableix com a limitació 
horària que el club social no pugui obrir més de vuit hores diàries.
5.10: No es considera procedent eliminar la prohibició que un soci del club de cànnabis 
no pugui ser soci d’un altre club ja que la Resolució SLT/32/2015, de 15 de gener estableix 
aquesta condició i el període de carència de quinze dies des de l’adscripció d’un soci o 
sòcia a una associació.
5.11: Com s’afirma en l’escrit d’al·legacions, l’activitat de club de fumadors de cànnabis és 
un ús sòcio cultural no sotmès a la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa 
dels espectacles públiques i activitats recreatives. Aquesta consideració comporta que 
únicament es podrà desenvolupar en el local aquesta activitat i que, en cas que es 
pretengui vendre o comercialitzar qualsevol bé o altre producte consumible, s’hagi 
d’aplicar la Llei 11/2009 ja que s’estarà desenvolupant una activitat inclosa dins l’àmbit 
d’aplicació d’aquesta Llei, tal com estableix l’article 2 d’aquest text legal i l’annex IV que 
defineix l’activitat de bar com aquella que proporciona al públic, mitjançant preu, 
begudes, acompanyades o no de tapes i entrepans. Per tant, atès que l’ordenança 
considera que l’activitat de club de fumadors de cànnabis és un ús sòcio cultural, no es 
podrà realitzar en en local cap activitat que pugui  ésser considerada com a ús recreatiu, 
com és la de proporcionar al públic, mitjançant preu, begudes acompanyades o no de 
tapes o entrepans.

D’acord amb el que ha estat exposat, l’article 5 quedarà redactat de la forma següent:

“Article 5. Altres condicions.
1. Es prohibeix l’ocupació o ús de l’espai públic termener al local amb cadires, taules, tendals, 
etc.
2. Els responsables de l’associació seran els responsables de mantenir l’exterior del local i el 
seu voltant en les degudes condicions d’higiene, evitant l’abandonament d’objectes o residus 
derivats de l’activitat.
3. En cap cas es permetrà l’entrada de menors d’edat.
4. Queda prohibit el cultiu en el local.
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5. Els locals compliran amb la normativa municipal relativa a llicències i comunicacions 
prèvies o declaracions responsables d’activitats i obres, especialment pel que fa als sistemes de 
ventilació.
6. L’aforament es limitarà a l’establert al Codi Tècnic de l’edificació.
7. Condicions de salubritat dels locals segons allò establert en la normativa vigent, així com de 
les zones de consum.
8. Amb caràcter general es prohibeix la realització d’activitats que no tinguin relació amb les 
finalitats i objectius d’un Club social de fumadors cànnabis. Les activitats que realitzarà cada 
club estaran recollides als estatuts de l’associació. S’entén que són activitats pròpies d’un club 
social de fumadors cànnabis: xerrades informatives, tallers, passis d’audiovisuals i similars 
orientats a la reducció de riscos. En cap cas, es podran desenvolupar en aquests clubs 
activitats recreatives.
9. No es podrà obrir més de 8 hores diàries i, s’estableix com a hora límit de tancament les 
22:00 hores i els divendres i dissabtes les 24:00 hores.
10. Limitació de l’accés:
a. Per accedir al local s’ha de ser major de 18 anys.
b. No es pot ser soci o sòcia de cap altre club de cànnabis.
c. L’accés a les instal·lacions és exclusiu pels socis i sòcies, la qual cosa es comprovarà amb un 
registre de socis i sòcies. També tindran accés al local els professionals que ofereixin activitats 
orientades a la reducció de riscos, així com el personal de serveis i manteniment
d. L’Associació és la responsable de garantir l’acompliment de les mesures de control d’accés al 
club, mitjançat personal o qualsevol altre sistema, situat a la porta d’entrada. L’Associació, per 
al control d’accés, podrà exigir la presentació del document nacional d'identitat o d'altre 
document justificatiu de la personalitat per tal que acreditin la seva edat.
e. Cal indicar la prohibició a menors de 18 anys mitjançant un rètol indicatiu als seus 
accessos, visible des de l'exterior. El rètol ha de tenir un format mínim de 30 centímetres 
d'amplada per 20 centímetres d'alçada i les lletres de la inscripció seran de caixa alta, com a 
mínim de 36 punts.
11. Prohibicions:
1. Està prohibit el consum d’altres drogues o begudes alcohòliques dins del club.
2. Està prohibida la venda o comercialització de qualsevol béns o productes consumibles, 
excepte aigua i refrescos.
3. Està prohibit tot tipus de publicitat de l’associació o dels seus establiments, locals o clubs, i 
d’activitats de promoció del consum de cànnabis per part dels membres de la mateixa, ni a 
través de cartells, rètols publicitaris o qualsevol altre suport, en paper o electrònic, o acte a la 
via pública.
12. S’ha de complir la normativa mediambiental aplicable i, particularment, la que garanteixi 
el descans dels veïns, i la salubritat i evacuació dels fums i olors.

Article 6: Com s’exposa en l’escrit d’al·legacions aquest precepte que estableix els límits 
del consum de marihuana i de haixix no té fonament jurídic ni base legal, per la qual cosa 
es proposa anul·lar el redactat actual aquest precepte. No obstant l’anterior, tenint en 
compte que la venda de derivats del cànnabis és il·legal, que s’ha prohibit cultivar 
cànnabis en els locals i que el cultiu només es permet per l’autoconsum, considero que 
s’hauria de prohibir la dispensació de cànnabis en els locals ja que permetre la 
dispensació podria suposar que s’entengués que l’Ajuntament tolera la compravenda 
il·legal d’aquestes substàncies o un cultiu de plantes que excedeixi de la producció per 
autoconsum.
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Com a conseqüència del que ha estat exposat l’article 6 ha de quedar redactat de la 
forma següent:

“Article 6: Es prohibeix la dispensació de marihuana als associats”.

Article 7:
Article 7.3: Aquest precepte, en contra del que s’afirma en l’escrit d’al·legacions, no 
preveu que únicament s’hagi d’aixecar acta d’inspecció en cas que es detectin 
irregularitats. En concret aquest precepte diu literalment que “com a resultat de la 
inspecció, els agents han d’estendre una acta.”

Article 7.4.b): Aquest precepte estableix la possibilitat d’adoptar mesures provisionals si 
així ho estableix la llei, possibilitat plenament ajustada a dret que també seria aplicable 
en el cas que l’adopció de les mesures no estigues contemplada en l’ordenança.

Article 8: No s’ha definit que s’entén per reincidència perquè no és necessari. D’acord 
amb el diccionari de l’Institut d’Estudis Catalans, reincidència és “reiteració d’una mateixa 
culpa o defecte”, de la qual cosa es deriva que hi ha reincidència quan es repeteix una 
mateixa infracció administrativa.

Article 9.b: Es procedent estimar aquesta al·legació pels motius que exposa la recurrent i 
substituir el redactar pel que es proposa a continuació

“b) Tolerar Activitats il·lícites o il·legals, entre les quals el consum de drogues o substàncies 
tòxiques (excepte el cànnabis) i el tràfic d’estupefaents o no posar la diligència necessària a 
l’hora d’impedir-les, sens perjudici de les responsabilitats que es derivin d’aquestes activitats”.   

Article 9.c) i e): La tipificació d’aquestes infraccions greus s’ha realitzat aplicant 
analògicament les infraccions molt greus previstes a la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de 
regulació administrativa dels espectacles públics i les activitats recreatives, per la qual 
cosa s’ha de desestimar l’al·legació.

Article 9.h): Es procedent estimar aquesta al·legació ja que la infracció tal com està 
tipificada és inconcreta i modificar el precepte en la forma que es proposa a continuació:

“Article 9.h: Pertorbar greument la convivència amb conductes que afectin de manera greu 
immediata i directa la tranquil·litat o l’exercici de drets legítims d’altres persones.”

Article 10: Ha de ser objecte de sanció la realització d’activitats que no tinguin relació 
amb les activitats pròpies d’un club de cànnabis i l’admissió de persones que siguin sòcies 
d’un altre club de cànnabis, més tenint en compte que és procedent mantenir aquesta 
prohibició, com s’ha exposat anteriorment. En qualsevol cas, és evident que no es pot 
exigir una prova diabòlica de demostrar que l’associació no era coneixedora de la 
condició de doble soci d’un dels associats i que la prova d’aquesta condició recaurà en 
l’Administració.

Article 11.b: Com s’ha exposat, s’ha de mantenir la prohibició de vendre o comercialitzar 
béns o productes consumibles, per la qual cosa és legítim que es prevegi com a infracció 
la vulneració d’aquesta prohibició.
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Article 11.d): Aquesta infracció constitueix una clàusula de tancament que té com a 
finalitat evitar llacunes pel cas que alguna conducta expressament prohibida i recollida 
expressament a l’Ordenança quedés sense la corresponent tipificació, tal com estableix 
l’article 49 de la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels espectacles 
públics i les activitats recreatives, per la qual cosa s’ha de desestimar l’al·legació.

e) Situació dels clubs de cànnabis ja existents en el municipi d’Argentona i règim transitori

Com s’exposa en l’al·legació formulada no s’ha establert en l’Ordenança un termini per tal 
que els clubs de cànnabis ja existents en el municipi, adaptin la seva activat a les 
determinacions de l’Ordenança.

Es proposa que s’estimi aquesta al·legació i, en conseqüència, la disposició transitòria 
quedarà redactada com s’indica a continuació:

“Disposició transitòria: Els locals objecte d’aquesta ordenança prèviament autoritzats per 
l’Ajuntament i en funcionament s’hauran d’adaptar a les condicions d’exercici de la seva 
activitat que es preveuen aquesta Ordenança en el termini d’un any i mig a comptar des de 
l’entrada en vigor.

En el supòsit que els locals objecte d’aquesta ordenança prèviament autoritzats per 
l’Ajuntament i en funcionament incompleixin les distàncies mínimes establertes a l’article 4 de 
la present ordenança, podran continuar realitzant la seva activitat, però no s’autoritzaran ni 
modificacions ni canvis de titularitat.”...............................................................................................  “”

Vist l’informe emès per l’Assessora Jurídica de Serveis Territorials en data 16 de desembre 
de 2016, relatiu a les al·legacions presentades per Álvaro Martínez González, que 
literalment diu:

“”...
El Ple de la Corporació en sessió de data 30 de maig de 2016 va aprovar inicialment 
l’ordenança municipal reguladora de la ubicació dels clubs socials de cànnabis i de les 
condicions d’exercici  de la seva activitat.

Durant en termini d’informació pública d’aquest acord va tenir entrada en el Registre de 
l’Ajuntament un escrit d’al·legacions presentat pel senyor Álvaro Martínez González, 
actuant en representació de l’Associació Cannàbica La Mota en data 5 de juliol de 2016 en 
el qual, formula, en síntesi, les al·legacions següents: a) manca de motivació de 
l’ordenança; b) vulneració del principi de seguretat jurídica; c) Nul·litat dels articles 1 i 4 
de l’Ordenança per lesió del dret fonamental d’associació previst a l’article 22 CE; d) 
nul·litat de ple dret dels articles 2 i 3 de l’Ordenança per ser contraris a normes de rang 
superior: e) desproporció de les mesures que fixen les distàncies mínimes 
d’emplaçament; f) Subsidiàriament, nul·litat de ple dret de l’article 5 de l’Ordenança per 
vulneració del principi constitucional d’igualtat contemplat als articles 9 i 14 de la CE; g) 
Règim transitori aplicable a l’Associació cannàbica La Mota.

En relació amb les al·legacions presentades, cal fer les consideracions jurídiques 
següents:
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a) Manca de motivació de l’ordenança

En l’escrit presentat es considera que l’Ordenança no està motivada i que només es 
justifica en afirmacions abstractes sense major contingut ni raonament que permeti 
entendre les veritables raons per les quals s’ha decidit fixar unes distàncies mínimes 
entre els mateixos clubs de cànnabis, i entre ells respecte dels sistemes d’equipaments, 
considerant que l’Ordenança restringeix i limita el dret subjectiu d’associació, reconegut 
constitucionalment a l’art. 22 CE, per la qual cosa aquesta limitació hauria de ser objecte 
de la corresponent justificació (art. 54.1.a i f LRAJP), amb la finalitat de garantir la 
interdicció de l’arbitrarietat dels poders públics (art. 9.3 CE) i el control de la potestat 
discrecional de l’administració pública per part dels Tribunals (art. 106.1 CE). Tot això amb 
invocació de la jurisprudència del TC en la matèria.

Més endavant, formant part de l’al·legació tercera, la recurrent demana que es rebaixi la 
distància mínima de 400 a 50 metres entre els establiments d’associacions de 
consumidors de cànnabis i els centres educatius i s’elimini la distància mínima de 500 
metres entre els locals destinats a la mateixa activitat de club social de cànnabis.

Els clubs de cànnabis consisteixen en l’habilitació d’un espai físic en un immoble, on els 
seus socis es troben principalment per a consumir comunitàriament el cànnabis per 
motius terapèutics o lúdics i obtenir el seu subministrament de l’associació, 
subministrament que es produeix en les dependències del club.

La manca actual de tipicitat penal de l’autoconsum compartit de drogues tòxiques, 
estupefaents i substàncies psicotròpiques ha motivat una importantíssima proliferació 
d’associacions de consumidors de cànnabis i la implantació dels anomenats clubs de 
cànnabis, per a la provisió, possessió i consum dels seus derivats dins del marc legal, 
ubicant-se en el territori i en el medi urbà sense atenir-se a cap regulació especifica i 
generant diversa problemàtica d’interrelació veïnal.

A aquesta problemàtica social s’ha d’afegir el fet que es manté, també respecte dels 
derivats del cànnabis, la prohibició penal del tràfic, l’elaboració, la promoció, 
l’afavoriment i la facilitació del consum, així com el consum en espais públics, qüestió 
aquesta que fa aconsellable la regulació de l’ordenació territorial dels clubs de cànnabis, 
ja que la despenalització haguda ha provocat la proliferació d’aquests establiments, el 
que fa necessària la seva regulació per tal de, per una banda, garantir el dret a 
l’associació dels consumidors d’aquesta substància i, per altra, posar-ho amb relació amb 
altres béns jurídicament protegits com són la salut de les persones, la convivència 
ciutadana i el medi ambient i impedir la promoció i facilitació al consum de substàncies 
psicotròpiques de col·lectius vulnerables com són els infants i adolescents menors d’edat 
en aplicació de l’interès superior del menor recollit en la normativa autonòmica, estatal i 
comunitària.

Amb aquesta finalitat, el Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya va aprovar 
la resolució SLT/32/2015, de 15 de gener, per la qual s'aproven criteris en matèria de 
salut pública per orientar les associacions cannàbiques i els seus clubs socials i les 
condicions de l'exercici de la seva activitat per als ajuntaments de Catalunya, amb 
l’objecte de protegir, promoure i millorar la salut de la ciutadania mitjançant una política 
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orientada a minimitzar els danys del consum del cànnabis i, així mateix, impulsar la 
deguda informació, educació i prevenció sobre les conseqüències i els efectes perjudicials 
vinculats al consum d’aquesta substància.

Aquesta resolució estableix els criteris en matèria de salut pública per orientar les 
associacions cannàbiques i els seus clubs socials i també establir les condicions de 
l’exercici de la seva activitat per als ajuntaments de Catalunya. Aquests criteris, que es 
detallen en el seu annex, concreten específicament les condicions d’accés, les condicions 
de funcionament, els horaris, les incompatibilitats d’activitats, la limitació de la publicitat i 
estableix una limitació de la seva ubicació amb la definició d’una distància mínima entre 
els diferents clubs i entre els clubs i els centres educatius i serveis sanitaris, sense 
concretar aquestes distàncies i destaca la necessitat de respectar la normativa 
mediambiental i, particularment, el descans dels veïns. 

Per a l’establiment de les distàncies mínimes proposades a l’Ordenança municipal s’ha 
tingut en consideració la ubicació de determinats usos col·lectius a protegir per la 
presència d’infants i adolescents en els mateixos, en aplicació de l’interès superior del 
menor recollit en la normativa autonòmica, estatal i comunitària, tals com els centres 
educatius, centres sanitaris o assistencials, equipaments esportius i punts o espais joves, 
i s’ha fixat la prohibició d’obertura d’un club social de cànnabis a menys de 400 metres, 
distància aquesta que s’ha considerat mínima en relació als efectes que pot provocar 
aquesta activitat envers els usuaris d’aquests usos a protegir. Aquesta distància dista 
molt de ser restrictiva i no suposa la prohibició d’emplaçament d’aquestes associacions 
de forma generalitzada. 

Pel que fa a la distància mínima entre clubs socials dins el mateix municipi, s’ha 
considerat procedent la de 500 metres per tal d’evitar la concentració o proximitat 
d’establiments de la mateixa tipologia que puguin generar conflictes en la convivència 
ciutadana, així com en la seguretat de les persones i els béns. Aquesta distància és la 
mateixa que s’ha considerat en Ordenances d’altres municipis com Mataró i Sitges. 

D’acord amb el que ha estat exposat, l’Ordenança està motivada i les distàncies que s’han 
fixat entre els clubs socials de fumadors de cànnabis i entre aquests clubs i els 
equipaments educatius i sanitari-assistencial i les activitats recreatives estan plenament 
justificades, tal com s’assenyala en el Preàmbul de l’Ordenança, en el qual es diu que la 
regulació és convenient i oportuna per diferents motius:

“- es vol garantir que l’obertura d’aquests establiments es realitzi per part d’associacions 
d’usuaris degudament inscrites en els registre públics i amb unes normes de 
funcionament clares i conegudes.
- es considera necessari fixar unes distàncies mínimes entre aquestes activitats i els 
centres educatius i centres de salut, per motius de salut pública, per evitar, ni que sigui 
de manera indirecta, la promoció al consum d’una substància que pot tenir especials 
efectes nocius en poblacions de risc: grups vulnerables con ara menors o persones 
diagnosticades amb patologies ,mentals.
- es considera oportú regular la instal·lació d’aquest tipus d’establiments a través de la 
fixació d’un règim de distàncies entre ells mateixos, per motius de salut pública, per 
evitar possibles efectes negatius i/o perjudicials, i per tant, les molèsties als veïns.
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- es considera oportú la fixació d’un règim de distàncies entre els clubs de cànnabis i els 
locals destinats a activitats recreatives, per tal d’evitar acumulació de persones a les 
zones on existeixen.
- finalment perquè és necessari establir unes condicions de seguretat, salubritat i higiene 
per l’exercici d’aquesta activitat, amb l’objectiu de protegir a les persones usuàries i als 
veïns i veïnes.”

Com a conseqüència del que ha estat exposat, s’ha de desestimar aquesta al·legació.

b) Vulneració del principi de seguretat jurídica

Aquesta al·legació s’ha de desestimar ja que, com s’ha exposat en l’aparat anterior, 
l‘Ordenança està degudament motiva i conté un règim transitori previst per a les 
associacions existents a la data d’entrada en vigor de l’Ordenança, de forma que no s’ha 
vulnerat el principi de seguretat jurídica que estableix l’article 9.3 CE.

c) Nul·litat dels articles 1 i 4 de l’Ordenança per lesió del dret fonamental d’associació 
previst a l’article 22 CE

La possibilitat de limitar l’activitat de les associacions ve establerta a l’article 22 de la 
Constitució Espanyola que en els apartats segon i cinquè estableix dos clars límits a 
l’autoorganització de les finalitats de les associacions: el primer determina que no podran 
perseguir o utilitzar mitjans tipificats con a delictes, perquè seran il·legals. El segon límit 
és que estan expressament prohibides per la pròpia Constitució les associacions secretes 
o de caràcter paramilitar.

A més, con recorda la STC 104/1999, de 14 de juny (FJ 3) “la actividad de las asociaciones 
no conforma ciertamente un ámbito exento del control judicial” de manera que el dret 
d’associació “no tiene carácter absoluto y colinda con los demás derechos de la misma 
índole y los derechos de los demás (SIC 104/1999, de 14 de junio FJ 2 y ATC 213/1991, de 
4 de julio FJ 2) ya que los derechos fundamentales no son derechos absolutos e 
ilimitados. Por el contrario su ejercicio está sujeto tanto a límites establecidos 
directamente por la propia Constitución como a otros que puedan fijarse para proteger o 
preservar otros derechos fundamentales, valores o bienes constitucionalmente 
protegidos o intereses constitucionalmente relevantes (entre otras muchas SSTC 1/1981, 
2/1982, 91/1983, 22/1984, 110/1984, 77/1985, 159/1986, 120/1990, 181/1990 y 
143/1994)”.

Entre els béns constitucionalment protegits es troba el de la salut pública, la qual pot 
veure’s afectada per l’existència d’un local en el qual es reuneixen membres d’una 
associació amb la finalitat de fumar cànnabis.

D’acord amb l’anterior s’ha de desestimar aquesta al·legació ja que el dret d’associació no 
es veu vulnerat pel fet d’ésser sotmès a regulació administrativa, més tenint en compte 
que l’article 36 de la Llei 4/2015, de 30 de març, de Seguretat Ciutadana tipifica com a 
infraccions greus la tolerància del consum il·legal o el tràfic de drogues tòxiques, 
estupefaents o substancies psicotròpiques en locals o establiments públics o la falta de 
diligencia en ordre a impedir-los per part dels propietaris, administradors o encarregats 
dels mateixos.
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En el cas dels clubs cànnabis és evident que la regulació i el control administratiu ha de 
ser intens, per ésser necessari quan en aquest tipus de locals con es produeixi un 
consum o tràfic il·legal i penalment punible.
 
d) Nul·litat de ple dret dels articles 2 i 3 de l’Ordenança per ser contraris a normes de 
rang superior

Com s’afirma en l’escrit d’al·legacions, l’activitat de club de cànnabis no és un ús recreatiu, 
sinó sòcio-cultural, tal com es posa de manifest a l’article 251 de les Normes 
urbanístiques del Pla general que defineix l’ús sòcio cultural com “les instal·lacions com 
museus, biblioteques, sales d’art i similars i el d’activats de tipus social com poden ser els 
centres d’associacions, agrupacions, col·legits i similars) i l’ús recreatiu com “ el referent a 
les manifestacions comunitàries del lleure i de l’espai no compres en cal altre 
qualificació”.

L’activitat d’associació cannàbica és una activitat sotmesa al règim de declaració 
responsable o de comunicació prèvia en funció de si es tracta d’una associació en local de 
superfície construïda inferior a 500 m2 inclosa a l’epígraf 949 (activitats associatives 
diverses) o en local de superfície construïda igual o superior a 500 m2 inclosa a l’epígraf 
949 dels annexos I i II de la Llei 16/2015, de 21 de juliol, de simplificació de l’activitat 
administrativa de l’Administració de la Generalitat i dels governs locals de Catalunya i 
d’impuls de l’activitat econòmica.

No obstant l’anterior, cal posar de manifest que, en cas que es pretengui dispensar, 
mitjançant preu, begudes i menjars, l’activitat podria ésser considerada com a recreativa, 
d’acord amb la Llei 11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels espectacles 
públics i les activitats recreatives. 

Com a conseqüència del que ha estat exposat s’ha d’estimar aquesta al·legació i aquests 
preceptes han de quedar redactats de la forma següent:

“Article 2. Àmbit d’aplicació.
Aquesta ordenança és d’aplicació en tot el terme municipal d’Argentona en els àmbits en els 
quals està admès l’ús sòcio-cultural.

Article 3. Presentació de comunicacions prèvies o declaració responsable i inscripció al Registre 
d’associacions de la Generalitat i al Registre municipal d’associacions de persones 
consumidores de cànnabis.

Amb independència de les autoritzacions que siguin exigibles per altres administracions 
públiques en el marc de les seves competències, l'obertura d'un local amb destí a Club Social 
de Cànnabis està subjecte al règim de declaració responsable o de comunicació prèvia en 
funció de si es tracta d’una associació en local de superfície construïda inferior a 500 m2 
inclosa a l’epígraf 949 (activitats associatives diverses) o en local de superfície construïda igual 
o superior a 500 m2 inclosa a l’epígraf 949 dels annexos I i II de la Llei 16/2015, de 21 de juliol, 
de simplificació de l’activitat administrativa de l’Administració de la Generalitat i dels governs 
locals de Catalunya i d’impuls de l’activitat econòmica.
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L’associació que promogui el Club Social de Cànnabis haurà d’estar inscrita al Registre 
d’Associacions del Departament de Justícia de la Generalitat i acreditar-ho en el moment de 
presentar la declaració responsable o la comunicació prèvia, adjuntant una còpia del certificat 
d’inscripció de l’entitat i una còpia dels seus Estatuts i del Reglament de Règim Intern.”

e) Desproporció de les mesures que fixen les distàncies mínimes d’emplaçament

La resolució SLT/32/2015, del Departament de Salut, estableix una sèrie de criteris en 
matèria de salut pública per orientar les associacions cannàbiques i els seus clubs socials 
i les condicions de l’exercici de la seva activitat per als ajuntament de Catalunya. Entre 
altres, estableix com a criteri la necessitat de limitar la seva ubicació, definint una 
distància mínima entres els diferents clubs i entres els clubs i els centres educatius i 
serveis sanitaris.

La resolució esmentada dóna l’oportunitat als ens locals d’intervenir a través de les seves 
competències en matèria urbanística i d’activitats en la protecció dels sectors socials més 
febles o sensibles a conductes potencialment perilloses, regulant i delimitant l’àmbit i les 
condicions en les quals es pot desenvolupar aquesta activitat.

En aquest sentit, els ens locals estan dotats de competències en matèria urbanística i 
d’activitats, per tal d’intervenir a través d’aquests àmbits en la protecció dels sectors 
socials més febles o sensibles a conductes potencialment perilloses, regulant i delimitant 
l’àmbit en el qual es pot desenvolupar aquesta activitat, així com en la prevenció 
d’eventuals molèsties o immissions que l’exercici de determinades activitats de 
concurrència nombrosa, encara que sigui en l’àmbit estrictament privatiu de les 
associacions de consumidors de substàncies que generen dependència, poden produir.

Els clubs i associacions de consumidors de cànnabis son entitats creades sobre la base 
dels drets d’associació i sense ànim de lucre. Per tant, resulta igualment convenient 
garantir la llibertat associativa que ha d’equilibrar-se amb la protecció d’altres drets i 
llibertats jurídicament protegibles: la salut de les persones, la convivència ciutadana i el 
medi ambient, que es podrien veure afectats per l’exercici de la primera.

Davant d’aquesta situació, es presenta la necessitat d’ordenar la ubicació territorial i 
funcional, dins de la ciutat, de les activitats dels clubs i associacions de consumidors de 
cànnabis per tal d’assolir l’equilibri en l’entorn urbà entre el dret de l’exercici de l’activitat i 
la garantia d’una ciutat sostenible.

Per l’establiment de les distàncies mínimes proposades a l’Ordenança municipal s’ha 
tingut en consideració la ubicació de determinats usos col·lectius a protegit per la 
presència d’infants i adolescents en els mateixos, en aplicació de l’interès del menor 
recollit a la normativa autonòmica, estatal i comunitària, tals com centres educatius, 
centres sanitaris o assistencials, equipaments esportius i punts o espais joves, i s’ha fixat 
la prohibició d’obertura d'un club social de cànnabis a menys de 400 metres, distància 
aquesta que s’ha considerat mínima en relació als efectes que pot provocar aquesta 
activitat envers els usuaris d’aquests usos a protegir. Aquesta distància dista molt de ser 
restrictiva i no suposa la prohibició d’emplaçament d’aquestes associacions de forma 
generalitzada. 
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Pel que fa a la distància mínima entre clubs socials dins el mateix municipi, s’ha 
considerat procedent la de 500 metres per tal d’evitar la concentració o proximitat 
d’establiments de la mateixa tipologia que puguin generar conflictes en la convivència 
ciutadana, així com la seguretat de les persones i els béns.

Com a conseqüència del que ha estat exposat considero que s’ha de desestimar aquesta 
al·legació.

f) Subsidiàriament, nul·litat de ple dret de l’article 5 de l’Ordenança per vulneració del 
principi constitucional d’igualtat contemplat als articles 9 i 14 de la CE

L’article 5 de l’Ordenança no vulnera el principi constitucional d’igualtat que estableixen 
els articles 9 i 14 de la CE ja que és lícit posar límits al desenvolupament de les activitat 
que poden suposar vulneracions d’altres drets fonamentals o valors o béns 
constitucionalment protegits com són la seguretat i la salut pública (article 43 CE), tal com 
s’ha exposat en l’apartat c) anterior. 

La limitació d’horari màxim d’obertura de 8 hores està prevista a la Resolució 
SLT/32/2015, de 15 de gener, que expressament estableix com a limitació horària que el 
club social no pugui obrir més de vuit hores diàries.

L’activitat de club de fumadors de cànnabis és un ús socio cultural no sotmès a la Llei 
11/2009, de 6 de juliol, de regulació administrativa dels espectacles públiques i activitats 
recreatives. Aquesta consideració comporta que únicament es podrà desenvolupar en el 
local aquesta activitat i que, en cas que es pretengui vendre o comercialitzar qualsevol bé 
o altre producte consumible, s’hagi d’aplicar la Llei 11/2009 ja que s’estarà desenvolupant 
una activitat inclosa dins l’àmbit d’aplicació d’aquesta Llei, tal com estableix l’article 2 
d’aquest text legal i l’annex IV que defineix l’activitat de bar com aquella que proporciona 
al públic, mitjançant preu, begudes, acompanyades o no de tapes i entrepans. Per tant, 
atès que l’ordenança considera que l’activitat de club de fumadors de cànnabis és un ús 
socio cultural, no es podrà realitzar en en local cap activitat que pugui  ésser considerada 
com a ús recreatiu, com és la de proporcionar al públic, mitjançant preu, begudes 
acompanyades o no de tapes o entrepans.

Com a conseqüència del que ha estat exposat s’ha de desestimar aquesta al·legació.

g) Règim transitori aplicable a l’Associació cannàbica La Mota

Com s’exposa en l’al·legació formulada no s’ha establert en l’Ordenança un termini per tal 
que els clubs de cànnabis ja existents en el municipi, adaptin la seva activat a les 
determinacions de l’Ordenança.

Es proposa que s’estimi aquesta al·legació i, en conseqüència, la disposició transitòria 
quedarà redactada com s’indica a continuació:

“Disposició transitòria: Els locals objecte d’aquesta ordenança prèviament autoritzats per 
l’Ajuntament i en funcionament s’hauran d’adaptar a les condicions d’exercici de la seva 
activitat que es preveuen aquesta Ordenança en el termini d’un any i mig a comptar des de 
l’entrada en vigor.
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En el supòsit que els locals objecte d’aquesta ordenança prèviament autoritzats per 
l’Ajuntament i en funcionament incompleixin les distàncies mínimes establertes a l’article 4 de 
la present ordenança, podran continuar realitzant la seva activitat, però no s’autoritzaran ni 
modificacions ni canvis de titularitat.”................................................................................................“”

Atenent a que les al·legacions estimades s’entén que introdueixen canvis substancials al 
text inicialment aprovat, i atenent també al temps transcorregut des de l’aprovació inicial 
de l’ordenança en sessió plenària de data 9 de maig de 2016,

Per tot l’anterior, es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels acords següents:

Primer- Estimar parcialment les al·legacions presentades en data 5 de juliol de 2016 pel 
senyor Àlvarez Martínez González, actuant en nom representació a l’Associació Cannàbica 
La Mota,  de conformitat amb la motivació continguda a la part expositiva de la present 
resolució en relació a la nul·litat de ple dret dels articles 2 i 3 de l’ordenança per ser contraris 
a normes de rang superior i al règim transitori aplicable a l’Associació cannàbica la Mota. 
Desestimar la resta d’al·legacions presentades per aquest interessat.

Segon.- Estimar parcialment les al·legacions presentades en data 5 de juliol de 2016 per 
Amina Omar Nieto, com a advocada del Despatx Omar Nieto, Boutique Legal, número 
RGE 4999 i 5000 respectivament, de conformitat amb la motivació continguda a la part 
expositiva de la present resolució en relació a la nul·litat de ple dret dels articles 2 i 3 de 
l’ordenança per ser contraris a normes de rang superior: l’activitat de les associacions de 
cànnabis és un ús cultural i no ús recreatiu , correlació entre l’Ordenança i les al·legacions i 
situació dels clubs de cànnabis ja existents al municipi d’Argentona i règim transitori. 
Desestimar la resta d’al·legacions presentades per aquesta interessada.

Tercer– Sotmetre novament a informació pública l’Ordenança municipal reguladora de la 
ubicació dels clubs socials de cànnabis i de les condicions d’exercici de la seva activitat,  
que s’adjunta com annex i que introdueix les modificacions derivades de les al·legacions 
estimades, per un termini de 30 dies hàbils, a comptar des de la darrera publicació del 
present acord, per tal que puguin presentar-se al·legacions i suggeriments a la nova 
redacció proposada.

Quart.- Publicar l’anunci d’informació pública corresponent al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (DOGC) i al Butlletí Oficial de la Província (BOP), a un diari de 
major circulació, i disposar-ne l’exposició a la Seu Electrònica Municipal.

Cinquè.- Establir que de no presentar-se al·legacions o suggeriments en el termini 
d’exposició pública acordat, l’ordenança quedarà automàticament aprovada amb 
caràcter definitiu, i es procedirà a la publicació íntegra del seu contingut al BOP i al portal 
de transparència i a la publicació al DOGC de l’anunci corresponent,  als efectes de la 
seva vigència de conformitat amb el que es preveu a l’article 70.2 de la Llei 7/1985 
reguladora de les bases de règim local. Així mateix, caldrà trametre l’Ordenança 
municipal reguladora de la ubicació dels clubs socials de cànnabis i de les condicions 
d’exercici de la seva activitat, a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i 
Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya.
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Sisè- Notificar als presents acords als interessats.”

Sotmesa a votació l’anterior moció s’aprova per unanimitat

1.7) Acord pel que es reserva el dret a participar en els procediments d’adjudicació 
de determinats contractes a Centres Especials de Treball, i s’estableixen els 
percentatges mínims de reserva i les condicions mínimes per garantir el 
compliment 

El Sr. Salvador Casas dóna compte de la següent moció:

“Vist l’informe justificatiu de l’expedient de contractació de la Regidoria d’Espai Públic de 
reservar el contracte de neteja de patis d’escola i d’equipaments esportius a l’aire lliure, 
manteniment d’espais oberts i parcs de gossos i, neteja de sorrers al col·lectiu de 
persones amb discapacitat amb especials dificultats per a la seva inclusió laboral.

Vist l’establert a la disposició addicional cinquena del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 
novembre, pel que s’aprova el text refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, en el 
seu no redactat modificat  per la Llei 31/2015, pel que es modifica i actualitza la 
normativa en matèria d’autocupació i s’adopten mesures de foment i promoció del 
treball autònom i de l’Economia Social

“…. Disposición adicional quinta. Contratos reservados.

1. Mediante Acuerdo del Consejo de Ministros o a través del órgano competente en el ámbito 
de las Comunidades Autónomas y de las Entidades Locales, se fijarán porcentajes mínimos de 
reserva del derecho a participar en los procedimientos de adjudicación de determinados 
contratos o de determinados lotes de los mismos a Centros Especiales de Empleo y a empresas 
de inserción reguladas en la Ley 44/2007, de 13 de diciembre, para la regulación del régimen 
de las empresas de inserción, que cumplan con los requisitos establecidos en dicha normativa 
para tener esta consideración, o un porcentaje mínimo de reserva de la ejecución de estos 
contratos en el marco de programas de empleo protegido, a condición de que al menos el 30 
por ciento de los empleados de los Centros Especiales de Empleo, de las empresas de inserción 
o de los programas sean trabajadores con discapacidad o en riesgo de exclusión social.

En el referido Acuerdo del Consejo de Ministros o a través del órgano competente en el ámbito 
de las Comunidades Autónomas y de las Entidades Locales, se fijarán las condiciones mínimas 
para garantizar el cumplimiento de lo establecido en el párrafo anterior.

2. En el anuncio de licitación deberá hacerse referencia a la presente disposición..”

Vist l’establert a l’art. 35 de la Llei 31/2002, del 30 de desembre, de mesures fiscals i 
administratives, en el que entre d’altres, contempla com a objectes contractuals 
susceptibles de reserva les obres i els serveis de conservació i manteniment de béns 
immobles.

Per tot l’anterior, es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels acords següents:
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Primer.- Reservar als centres especials de treball el dret a participar en els procediments 
d’adjudicació que representin com mínim en còmput global el 5 % del pressupost total 
dels contractes adjudicats en l’exercici pressupostari immediatament anterior.

Segon.- Podran participar en les licitacions de contractes reservats els Centres Especials 
de Treball que disposin almenys d’un 30% de treballadors amb discapacitat i, que 
reuneixin els següents requisits establerts en el Reial Decret Legislatiu 1/2013, de 29 de 
novembre, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei General de drets de les persones amb 
discapacitat i la seva inclusió social, i en el Reial Decret 2273/1985, de 4 de desembre, pel 
que s’aprova el Reglament dels Centres Especials de Treball, i hauran d’estar inscrites en 
els registres corresponents conforme a la normativa d’aplicació.

Annex I

Activitats objecte de contractes reservats:

1) Servei de neteja de patis d’escoles i dels espais oberts dels equipaments esportius de 
titularitat de l’Ajuntament d’Argentona.
CPV 90910000-0 Serveis de neteja

2) Servei de manteniment de la jardineria i neteja dels espais oberts de diverses zones 
verdes i parcs de gossos.
CPV 77311000-3 Serveis de manteniment de jardins i parcs

3) Servei de neteja de sorres, embornals i reixes longitudinals de la xarxa de clavegueram
CPV 90000000-7 Serveis de clavegueram, escombraries, neteja i medi ambient

Tercer.- La reserva de contractes s’aplicarà als centres especials de treball que 
compleixin els requisits establerts en la seva normativa d’aplicació i, l’acreditació de la 
qual s’exigirà en els plecs de clàusules administratives particulars.

Quart.- Les prestacions objecte dels contractes reservats estaran compresos dins dels 
fins, objecte o àmbit dels centres especials de treball.

Cinquè.- En l’anunci de licitació dels contractes reservats, si fora preceptiu, haurà de 
mencionar-se el present acord així com la disposició addicional cinquena del text refós de 
la Llei de Contractes del Sector Públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de 
novembre.

Sisè.- Si vàries entitats licitadores haguessin empatat en quant a la proposició mes 
avantatjosa, tindrà preferència en l’adjudicació del contracte el  Centre Especial de Treball  
que disposi del major percentatge del treballadors indefinits amb discapacitat en la seva 
plantilla.

Pels casos en que continuï l’empat, s’aplicarà les regles que s’estableixin en el Plec de 
Clàusules administratives particulars que regeixin la licitació.

Setena.- Quan després d’haver-se seguit un procediment d’un contracte reservat, no 
s’hagi presentat cap proposició o aquesta no sigui adequada, es podrà licitar de nou el 
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contracte sense efectuar la reserva inicialment prevista, sempre que no es modifiquin 
substancialment les condicions essencials del contracte. No obstant, l’import de 
l’esmentat contracte computarà a efectes del compliment del percentatge mínim de 
reserva.

Vuitè.- Els Plecs de Clàusules Administratives Particulars hauran de recollir l’expressa 
prohibició de subcontractar llevat en les prestacions accessòries a l’objecte principal del 
contracte, i sempre que existeixin raons degudament justificades en l’expedient.

Novè.- En tot cas, el règim jurídic aplicable als contractes reservats és el text refós de la 
Llei de Contractes del Sector Públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de 
novembre, i la seva normativa de desenvolupament.

Desè.- Iniciar els tràmits per coredacció d’una instrucció de serveis per a la inclusió de 
clàusules i criteris socials en la contractació pública de l’Ajuntament.”

Sra. Montserrat Capdevila  Entenc que totes aquestes tasques que es descriuen i que 
entraran a formar part d’aquesta nova manera de contractar, no estan ara en l’empresa 
que està fent la neteja. Els embornals i tot això ara no ho porta ningú?

Sr. Salvador Casas  Els embornals de la via pública estan dintre del contracte de neteja 
de la via pública, però tenim una sèrie de sorrés i embornal que estan en parcs i que no 
s’estan fent, o ho estem fent amb contractes menors. Estan fora del contracte de neteja 
de via pública.

No estem aprovant uns plecs, sinó que estem aprovant la possibilitat de poder fer-ho a 
partir d’ara.

Sra. Montserrat Capdevila  Fa uns mesos en el Ple va sortir que a l’empresa que estava 
fent la neteja de carrers se li estava fent un seguiment, no estava fent la feina com calia i 
se li havia sancionat. Sabeu com està aquest tema? S’ha fet un altre seguiment? Hi ha 
carrers que tornen a estar una mica deixats.

Sr. Salvador Casas  La part de la sanció no la controlo tant perquè està en l’àmbit 
administratiu, però sí que és veritat que des de fa unes quantes setmanes l’espai públic 
torna a estar millor. Estem fent un seguiment i contínuament els estem prement.

És possible que en un moment determinat, que hagin tingut alguna baixa, se’ls hi hagi 
acumulat, però el seguiment que els estem fent ara és molt més estricte i l’empresa està 
responent millor. Això no vol dir que sigui una empresa meravellosa, sinó que nosaltres 
hem de continuar fent algun tipus d’acció de seguiment més potent que el que hem fet 
fins ara.

Sr. alcalde  Seguint el fill del que explicava el regidor, és important el que vostè deia 
sobre que s’han posat aquestes sancions. De cara al proper Ple exposarem exactament la 
quantia de la sanció i en quin punt administratiu es troba.

Parlant de memòria, recordo que es va posar una sanció bastant contundent que va fer 
reflexionar a més d’un. Entenem que com a mínim els dies següents l’empresa es va 
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posar les piles i està complint, com a mínim aquestes setmanes següents, el contracte 
“Stricto sensu”.

Dit això, no descartem la possibilitat que es pugui tornar a inspeccionar i a sancionar 
aquesta empresa si tornem a notar deixadesa. La segona sanció seria més contundent 
que la primera perquè estem parlant d’un contracte que és molt important per a 
nosaltres.

El proper Ple acabem de clarificar les quantitats i si creiem convenient tornar a 
inspeccionar aquesta empresa.

Excusem al Sr. Francisco Fragoso perquè ha tingut una indisposició de salut i al Sr. 
Carles Martínez que li està acompanyant.      

Sotmesa a votació l’anterior moció s’aprova per unanimitat.

En aquest moment s’incorpora a la sessió el Sr. Carles Martínez.

Els punts de l’ordre del dia 2.1, 2.2 i 2.3 es donaran compte de manera continuada i es 
procedirà a la votació una vegada acabada les exposicions.

2. RECURSOS HUMANS 2.1) Aprovació d’un projecte i la corresponent declaració de 
la necessitat, urgència i inajornabilitat de sectors, funcions i categories 
professionals que es considerin prioritaris o que afectin el funcionament dels 
serveis públics essencials (Tècnic/a Auxiliar d’alcaldia per la regidoria de cohesió)

La Sra. Susana López dóna compte del següent dictamen:

“Vist l’informe de data 19 d’abril de 2017 realitzat per la Tècnica de cohesió, Sra. Eva 
Cerveto Vidal, en el qual manifesta que ha desenvolupat un projecte denominat “Projecte 
d’Intervenció integral dels veïnats d’Argentona” d’ampliació de l’àmbit d’actuació de la 
regidoria de cohesió als veïnats i/o urbanitzacions de Les Ginesteres, Madà, Can Cabot, 
Can Raimí, Can Ribosa, Can Vilardell i La Plana Sita.

La regidoria de Cohesió es va crear principalment per escurçar les distàncies tant a nivell 
territorial com a nivell social de tots els veïns i veïnes d´Argentona, seguint el model del 
Projecte d’Intervenció Integral del Cros però amb un format reduït i adaptat a les 
necessitats concretes de cada veïnat i al pressupost, en aquest cas, sense subvencionar 
per part de la Generalitat de Catalunya. És a dir, entre els objectius principals es proposa 
potenciar els lligams entre tots els argentonins i disminuir la distància física entre 
l'Ajuntament, barri del Cros i les urbanitzacions (Les Ginesteres, Madà, Can Cabot, Can 
Raimí, Can Ribosa, Can Vilardell i La Plana Sita). La segregació física d’aquests districtes 
respecte del nucli urbà tradicional els atorga unes característiques diferents en 
comparació amb altres sectors del municipi, que s'accentua per les mancances 
d'infraestructures i d'equipaments, i per aquest motiu es crea aquesta regidoria.

Així, l’any 2015 es va donar l’encàrrec polític de realitzar actuacions interdisciplinars per 
fomentar la cohesió social, millorant la comunicació entre l'Ajuntament i aquestes 
demarcacions de forma bidireccional, el civisme i la convivència, facilitant el diàleg i el 
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coneixement de les diferents persones que hi conviuen, des del respecte a la diversitat 
generacional, cultural i d'opinió i garantint el coneixement per part de totes les persones 
implicades dels serveis i referents municipals ubicats al territori que l'Ajuntament posa a 
disposició de la ciutadania, així com totes les associacions existents.

És en aquest context que sorgeix el “Projecte d’intervenció integral dels veïnats 
d’Argentona”.

Els objectius d’aquest projecte son:

El “Projecte d’intervenció integral dels veïnats d’Argentona” és un projecte interdisciplinari 
que inclou actuacions urbanístiques, mediambientals, socials i econòmiques i pretén 
assolir tres objectius complementaris:

- Reduir al màxim les deficiències urbanístiques
- Augmentar la qualitat de vida dels veïns
- Fomentar la cohesió social.

El projecte tindrà una duració de 2 anys amb possibilitat de pròrroga 2 anys més, en cas 
que segueixi endavant aquesta voluntat política envers el projecte.

Pel desenvolupament d’aquest projecte és imprescindible poder comptar amb un auxiliar 
tècnic que doni suport a la tècnica de cohesió en el desenvolupament de totes les 
tasques descrites a l’informe de data 19 d’abril de 2017 abans esmentat amb una 
dedicació setmanal de 37,5 hores. 

Vist que de conformitat amb el que estableix l’apartat Dos de l’article 20 de la Llei 
48/2015, de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2016, durant 
l’any 2016 no es contractarà personal temporal ni es nomenarà personal estatutari 
temporal o funcionaris interins, excepte en casos excepcionals i per a cobrir necessitats 
urgents i inajornables. 

Atès que, l’apartat Quart del mateix article estableix que la contractació personal 
temporal i el nomenament de funcionaris interins i de personal estatutari requerirà 
autorització prèvia del Ministeri d’Hisenda y Administracions Públiques. No obstant, 
havent-se realitzat la consulta  en data 28 d’octubre de 2013, el Ministeri ha respost que 
si la Corporació local ha valorat la concurrència dels requisits de necessitat i urgència a 
què es refereix l’esmentat apartat Dos, no necessita l'autorització expressa per part del 
MINHAP per procedir a aquestes contractacions. 

Atès que, les contractacions i/o nomenaments a què es refereix l'apartat Dos (que sí té 
caràcter bàsic i que per tant han de complir totes les administracions) han de comptar 
amb la corresponent disponibilitat pressupostària en el capítol de despeses de personal 
de l'ajuntament i no afectar al compliment dels objectius d'estabilitat pressupostària, 
d'acord amb el que preveu la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat 
pressupostària i Sostenibilitat Financera. 

Vist que l’excepcionalitat i urgència de la contractació resta justificada per la necessitat de 
cobrir serveis prioritaris de l’Ajuntament.
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Primer.- Declarar el servei de cohesió social entre els barris d’Argentona com a un servei 
prioritari per realitzar actuacions interdisciplinars, per part de la regidoria de cohesió. 

Segon.- Aprovar el projecte amb el nom “Projecte d’Intervenció integral dels veïnats 
d’Argentona” de caràcter temporal i d’índole extraordinari proposat per la Tècnica de 
cohesió.

Tercer.- L’execució del projecte tindrà una duració màxima de tres anys.

Quart.- El lloc de treball que es detalla a continuació és, amb caràcter excepcional, de 
imprescindible cobertura temporal/interina, per tal de cobrir necessitats urgents i 
inajornables en considerar que afecten al funcionament d’un servei prioritari. 

A) A l’Àrea d’Alcaldia el lloc de treball de:

- Tècnic/a Auxiliar d’alcaldia per la regidoria de cohesió

Cinquè.- La contractació o nomenament d’aquest personal no podrà portar-se a terme 
sense prèvia l’existència de consignació pressupostària.”

2.2) Aprovació d’un Projecte i la corresponent declaració de la necessitat, urgència i 
inajornabilitat de sectors, funcions i categories professionals que es considerin 
prioritaris o que afectin el funcionament dels serveis públics essencials (Tècnic/a 
Auxiliar d’alcaldia per la biblioteca municipal)

La Sra. Susana López dóna compte del següent dictamen:

"Vist l’informe de data 19 d’abril de 2017 realitzat per la responsable de la Biblioteca 
Municipal, Sra. Gemma Bravo Gordo, en el qual manifesta que ha desenvolupat un 
projecte denominat “Consolidació de la Biblioteca Municipal d’Argentona” per donar 
resposta a la gran demanda de la població d’Argentona de comptar amb un equipament 
Municipal en condicions i que per aconseguir-ho requereix d’una forta implicació per tal 
de posar-la als nivells que ha de tenir i poder oferir un serveis de qualitat. 

El gener de 2014 la gestió de la biblioteca Municipal es va assumir per l’Ajuntament i des 
d’aleshores s’ha anat treballant fortament per atraure usuaris i fomentar la lectura i la 
cultura entre els vilatans. Per aconseguir-ho s’ha estat treballat a través de quatre 
objectius primordials que fins a dia d’avui han obtingut molt bons resultats ja que durant 
l’any 2016 han visitat la biblioteca 22.420 persones, han expedit 1.171 carnets i han 
realitzat pop de 7.500 préstecs de documents. 

La consolidació d’aquest projecte suposa continuar treballant amb quatre objectius 
primordials: 

1. Fidelització el servei de préstec

La Biblioteca Municipal d’Argentona busca oferir una renovació al seu ampli catàleg, que 
per l’abandó anterior, era força obsolet, especialment en obres de coneixement general, i 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

72
e5

ed
37

cd
9a

46
d

fb
b

d
e2

8c
5a

0d
f2

6b
30

01

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

14/06/2017 Secretària

Signatura 2 de 2

Eudald Calvo
Català

14/06/2017 Alcalde

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=72e5ed37cd9a46dfbbde28c5a0df26b3001


34

que feia que l’usuari utilitzes les biblioteques de les poblacions veïnes com a primera 
opció alhora de cercar els documents que necessitava.

Al llarg d’aquest temps hem anat variant la tendència i a hores d’ara s’ha multiplicat per 
10 el número de documents que per mitjana surten de la biblioteca.

Per aconseguir aquest substancial canvi de tendència s’ha realitzat l’ ingrés al catàleg 
d’obres de referència de gran importància i modernitat a les diferents àrees temàtiques, 
cercant l’excel·lència i no tant la quantitat, així com oferta narrativa d’actualitat i de qualitat.

S’ha realitzat la reestructuració de  la disposició de la narrativa, gran puntal al préstec en 
general, facilitant que l’usuari trobi un oferta variada i ben organitzada; implantació 
progressiva de pictogrames als llibres per orientar als usuaris en les temàtiques a cop d’ull;  
exposicions temàtiques temporals que ajuden també a l’usuari a interessar-se per altres 
llibres que no tenia presents; incorporació d’un fons audiovisual; remodelació a la zona 
infantil, fent molt més accessibles els llibres als nens, en funció de les seves edats i 
adequant diferents àrees per llibres de temàtiques concretes com són la zona de còmic, la 
zona de Primers Lector i la zona Nadons, Còmics, Espai de Novetats i Racó de Pares.

2. Foment de la lectura

La Biblioteca Municipal d’Argentona té el compromís d’assegurar als ciutadans el dret 
d’accés a la lectura, establint entre els seus objectius promocionar-la i fomentar l’hàbit 
lector entre el públic de totes les edats mitjançant estratègies que ho consolidin. 

Per contribuir al foment de la lectura s’ha d’estimular l’hàbit lector entre els usuaris 
mitjançant la identificació, valoració i assessorament de les necessitats lectores i impulsar 
la lectura amb diferents estratègies com són l’organització de:  jornades de contacontes 
per fomentar l’hàbit lector entre els infants, combinant la diversió i l’entreteniment amb 
l’educació en valors;  clubs de lectures de diferents tipologies ( Tertúlia Literària, Parlem de 
clàssics, Let’s Read, Combat de lectures) i edats que estableixin  un debat literari mitjançant 
les diferents propostes de lectura;  presentacions de llibres per donar a conèixer 
novetats del món editorial tant d’autors més coneguts com noves veus; campanyes de 
foment lector infantil com és el Calendari d’Advent que mitjançant l’obertura de les 
finestres del calendari els infants podien obtenir noves propostes de contes i llibres 
infantils; concursos per incrementar el número de documents en préstec com és la 
Panera Cultural, etc.

3. Promoció de la cultura

La Biblioteca Municipal d’Argentona com a equipament de proximitat estableix sinèrgies 
amb la resta d’agents socials i culturals del seu entorn, programant accions de difusió del 
coneixement i d’acostament a manifestacions culturals.

L’objectiu principal és aconseguir ser un centre cultural heterogeni, convertint la 
biblioteca en un espai cultural dinàmic i obert a la creació amb una oferta diversificada i 
de qualitat que possibiliti la participació del públic usuari i dels diferents agents culturals 
del territori.
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A través de la coorganització i la cessió de l’equipament s’han consolidat: exposicions 
temporals  provinents de la col·laboració amb la Xarxa de Biblioteques del Maresme; 
gran presència de públic a la Tardor Literària del Centre d’Estudis Argentonins; important 
tasca de gestió en l’organització de rutes literàries com han sigut les Lectures a la 
Terrassa o la Ruta Poètica, implicant al CEA, Amics de la Poesia, Aula de Música i 
Argentona es Mou; coorganització de xerrades, cursos i tallers amb l’Associació Natura; 
col·laboració amb xerrades i exposicions amb l’Institut d’Argentona; treball 
interdepartamental amb altres àrees de l’Ajuntament, aportant conferències o activitats ( 
xerrades àrea Igualtat, Projecte Lletra a Lletra amb els PFI, Planetari científic, etc.).

4. Difusió del treball global de la biblioteca

La comunicació de les activitats organitzades des de la Biblioteca Municipal és clau per 
l’augment d’usuaris, així com la valoració positiva que se’n fa per part d’aquests.
Aquesta difusió té diferents canals on focalitzar els diferents àmbits d’actuació: disseny 
de cartells per difondre les activitats, utilitzant cartells específics dins de l’equipament i 
distribuint cartells amb l’agenda mensual als diferents espais municipals per aquest fi; 
actualització del Web municipal, publicant a la Fitxa del equipament documentació 
d’interès, com és el Butlletí de Novetats Mensual i  constant manteniment de l’Agenda 
d’Activitats; forta presència a Xarxes socials: Facebook, Instagram, Twitter, Youtube; 
Spotfy; elaboració de Butlletins digitals que s’envien directament a més de 1.200 usuaris 
registrats amb correu electrònic on s’informa de qualsevol activitat que es realitzi a la 
Biblioteca; secció regular a Ràdio Argentona dins el magazín A Mig Matí, on es realitza 
prescripció literària així com s’informa de les diferents activitats.

La continuïtat d’aquest projecte es preveu per una durada de dos any, prorrogables a dos 
anys més en funció de la consecució dels objectius establerts a la normativa.

Per poder-lo dur a terme és imprescindible poder comptar amb un auxiliar tècnic 
que doni suport en el desenvolupament de les tasques descrites a l’informe de data 19 
d’abril de 2017 abans esmentat amb una dedicació setmanal de 37,5 hores. 

Atès que l’Ajuntament té distribuïdes les tasques entre tot el seu personal a fi de poder 
donar resposta als serveis públics essencials i prioritaris, per tant, no disposa dels 
recursos humans necessaris per cobrir el lloc de treball tècnic/a auxiliar de gestió que 
requereix el projecte abans descrit. 

Tot i que actualment no ha estat aprovada la Llei de pressupostos generals de l’estat per 
l’exercici 2017, declarem d’acord amb el que estableix l’apartat Dos de l’article 20 de la Llei 
48/2015, de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2016, durant 
l’any 2016 no es procedirà a la contractació de personal temporal, ni al nomenament de 
personal estatutari temporal o de funcionaris interins excepte en casos excepcionals i per 
cobrir necessitats urgents i inajornables.

Atès que, l’apartat Quart del mateix article estableix que la contractació personal 
temporal i el nomenament de funcionaris interins i de personal estatutari requerirà 
autorització prèvia del Ministeri d’Hisenda y Administracions Públiques. No obstant, 
havent-se realitzat la consulta  en data 28 d’octubre de 2013, el Ministeri ha respost que 
si la Corporació local ha valorat la concurrència dels requisits de necessitat i urgència a 
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què es refereix l’esmentat apartat Dos, no necessita l'autorització expressa per part del 
MINHAP per procedir a aquestes contractacions. 

Atès que, les contractacions i/o nomenaments a què es refereix l'apartat Dos (que sí té 
caràcter bàsic i que per tant han de complir totes les administracions) han de comptar 
amb la corresponent disponibilitat pressupostària en el capítol de despeses de personal 
de l'ajuntament i no afectar al compliment dels objectius d'estabilitat pressupostària, 
d'acord amb el que preveu la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat 
pressupostària i Sostenibilitat Financera. 

Vist que l’excepcionalitat i urgència de la contractació resta justificada per la necessitat de 
cobrir serveis prioritaris de l’Ajuntament.

Primer.- Declarar el servei de la biblioteca municipal d’Argentona com un servei 
prioritari.

Segon.- Aprovar el projecte “Consolidació de la Biblioteca Municipal d’Argentona” de 
caràcter temporal i d’índole extraordinari proposat per la responsable de la Biblioteca 
Municipal.

Tercer.- L’execució del projecte tindrà una duració màxima de tres anys.

Quart.- El lloc de treball que es detalla a continuació és, amb caràcter excepcional, de 
imprescindible cobertura temporal/interina, per tal de cobrir necessitats urgents i 
inajornables en considerar que afecten al funcionament d’un servei prioritari. 

A) A l’Àrea de Serveis Personals el lloc de treball de:

- Tècnic/a auxiliar per la biblioteca municipal

Cinquè.- La contractació o nomenament d’aquest personal no podrà portar-se a terme 
sense prèvia l’existència de consignació pressupostària.”

2.3) Aprovació d’un projecte i la corresponent declaració de la necessitat, 
urgència i inajornabilitat de sectors, funcions i categories professionals que es 
considerin prioritaris o que afectin el funcionament dels serveis públics 
essencials (Auxiliar de gestió d’alcaldia per la regidoria de transparència)

La Sra. Susana López dóna compte del següent dictamen:

“Vist l’informe de data 11 de novembre de 2017 realitzat pel Regidor de Participació, 
transparència i innovació tecnològica, en el qual manifesta que el Servei de 
Convivència, Diversitat i Participació Ciutadana de la Gerència de Serveis d’Igualtat i 
Ciutadania de la Diputació de Barcelona va fer entrega del Pla de dinamització del 
Teixit Associatiu d’Argentona a la Regidoria de Participació Ciutadana de l’Ajuntament 
d’Argentona.
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“El Pla de dinamització del teixit associatiu” inclou un seguit d’iniciatives determinades 
per tots els agents implicats; tècnics municipals responsables de consells de 
participació, els polítics municipals, les entitats i membres del Consell de la Vila. 
Aquestes iniciatives es troben distribuïdes per semestres, i es tracta d’accions 
concretes que s’engloben dins les temàtiques: teixit associatiu, espais estables de 
participació i altres processos participatius.

Per poder desenvolupar aquest Pla de manera optima s’han de realitzar tot un 
conjunt de tasques administratives:

- Simplificació del registre d’entitats: Cal demanar accés a través de Via Oberta a la 
documentació que conté la Guia d’entitats del Departament de Justícia de la 
Generalitat de Catalunya i repassar entitat per entitat (119 segons registre web) quina 
documentació hi han aportat per tal d’extreure-la directament de la Generalitat de 
Catalunya i actualitzar el registre municipal. Un cop feta aquesta tasca, es treballarà 
en un procediment més àgil que permeti fer una actualització constant del registre, ja 
sigui simplificant les instàncies d’inscripció i renovació de dades, aprofitant la Mostra 
d’Entitats per recollir informació actualitzada, establint un mailing/trucades regulars 
per demanar a les entitats que revisin la informació que està publicada al registre i/o 
permetent que puguin enviar les actualitzacions via correu electrònic a la persona 
administrativa.

- Millora de la planificació de les activitats realitzades per les entitats: Enviar un 
mailing mensual a totes les entitats recordant que poden donar a conèixer les 
activitats que tenen planificades a l’Ajuntament per així poder complementar la 
informació de l’agenda i d’aquesta manera, informar-les si hi ha solapaments i 
recordar-los que abans de programar les seves activitats consultin a l’agenda web 
municipal quins altres actes i esdeveniments estan previstos. 

- Protocol de comunicació amb les entitats: S’està treballant per establir un procés 
clar de comunicació amb l’Ajuntament de les activitats organitzades per les entitats. 
La intenció és elaborar una mena de fitxa o plantilla amb la informació clau: nom de 
l’activitat, públic destinatari, descripció de l’activitat, imatge, etc. que les entitats 
puguin fer arribar a la persona administrativa i que aquesta s’encarregui de 
distribuir-la als diferents canals: web, Facebook, Twitter, ràdio i Cap de Creus, entre 
d’altres que s’especifiquin al protocol. 

- Cicle de xerrades formatives i intercanvi d’estratègies: Suport en l’organització 
del cicle de xerrades formatives/informatives que donin a les entitats aquells 
coneixements i informacions que els poden resultar més útils per a la gestió.

- Consell d’infància: En ple procés de constitució, caldrà transcriure actes i realitzar 
mensualment les convocatòries amb trucades als nens i nenes, així com als seus 
pares, mares o tutors legals.
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- Pressupostos participatius: Es comencen a perfilar els del 2017, per als quals 
caldrà suport administratiu en la transcripció de totes les propostes que es recullin, 
gestió dels grups de treball, redacció de materials diversos, etc.

- Replantejament dels criteris de distribució de subvencions: Consensuant-los 
amb les mateixes entitats a través dels consells de participació. Caldrà fer una 
invitació per telèfon a les sessions entitats que habitualment no assisteixen als 
consells, però que es poden veure afectades per les seves decisions, així com suport 
en la redacció dels documents que plasmin els nous criteris de distribució.

- Comunicació eficaç sobre subvencions: Es vol millorar la comunicació amb les 
entitats abans i després de la distribució dels recursos. La idea és establir reunions 
informatives en la línia del que ja s’ha fet el 2016 però en major nombre i horaris 
diferents. L’esforç principal d’aquesta acció rau en la preparació de les sessions, tant 
pel que fa a la convocatòria com en la documentació que es proporcionarà a les 
entitats que assisteixin a la reunió i les que no hi hagin pogut assistir, però es mostrin 
interessades en obtenir igualment la informació. Aquesta, a més a més, s’hauria de 
publicar a través d’altres canals com el web municipal, enviar-la per correu electrònic 
a totes les entitats o publicar-la a la guia per entitats que es vol crear en un futur. 
Finalment, caldria comunicar a les entitats els resultats de la distribució de les 
subvencions.

- Agilitzar la gestió de subvencions: Suport directe a entitats mitjançant personal 
informat que els pugui resoldre dubtes per diferents vies: presencial, correu 
electrònic, telefònica, a través de xarxes socials... Caldrà suport en la revisió de la 
documentació per tal d’establir un llenguatge de comunicació de les bases més 
entenedor, així com en la revisió del procés per tal d’agilitzar-lo al màxim (prescindint 
de la informació supèrflua). Això també reduiria el temps d’espera fins que es rep la 
subvenció.

- Mostra d’entitats: Si bé anys enrere aquesta mostra d’entitats estava limitada 
només a entitats culturals havent-hi un dia a part per les entitats esportives, a partir 
del 2016 s’ha ampliat aquesta mostra donant cabuda a tot tipus d’entitats. Per aquest 
motiu cal suport en la gestió de l’esdeveniment, des de la informació a entitats fins a 
l’obtenció de permisos i contractació de serveis diversos.

- Impuls de projectes nous compartits: Buscar la vinculació entre entitats de 
sectors diferents i trobar vies per treballar conjuntament per tal que es coneguin. Per 
exemple, posar en comunicació a les AMPAs amb entitats o fundacions que treballen 
amb persones amb discapacitat per organitzar actes de sensibilització en el dia 
internacional de les persones amb discapacitat (3 de desembre). Per a la gestió de 
totes aquestes accions farà falta un suport administratiu complementari. La idea és 
donar les eines a les entitats per tal que acabin auto organitzant-se. 

- Trobades per a la generació de sinèrgies: Organitzar trobades entre entitats i 
fomentar a partir de dinàmiques originals i divertides el major coneixement mutu i la 
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possibilitat que puguin realitzar accions conjuntes. A diferència de l’acció anterior, en 
aquest cas, l’Ajuntament només oferiria l’espai de trobada i la dinamització, de forma 
que serien les mateixes entitats les que escollirien amb qui volen col·laborar i per fer 
què. Serà imprescindible el suport en la gestió logística d’aquesta acció.

- Millor repartiment i aprofitament dels espais i equipaments municipals: Les 
entitats expressen una necessitat de poder comptar amb més i millors espais per 
reunions, trobades, assajos o entrenaments. Cal fer un inventari de tots els espais 
existents que podrien estar a disposició de les entitats i el seus horaris: patis 
d’escoles, aules de música de les escoles, sales de reunió, espais d’emmagatzematge, 
sales d’assaig, etc. i adaptar aquells que sigui necessari per garantir seguretat i millor 
aprofitament. És necessari també establir un protocol d’utilització, conjuntament amb 
les entitats, que garanteixi l’accés a totes les entitats del poble.

Per tal de poder-les dur a terme de manera òptima pel correcte desenvolupament 
d’aquest projecte és imprescindible poder comptar amb un auxiliar de gestió que 
doni suport a la tècnica de transparència en el desenvolupament de totes les 
tasques abans d’escrites, amb una dedicació mínima del 80% de la jornada. 

Es preveu que pel que fa a la simplificació del Registre d’entitats pugui estar 
enllestida a finals de l’any 2017, però pel que fa a la majoria de les tasques associades 
al Pla de dinamització del teixit associatiu abans descrites finalitzin l’any 2019. Per 
això i per tal d’assegurar que els objectius del projecte s’acompleixin és necessari que 
la durada del projecte sigui, al menys, de 2 anys, amb continuïtat durant tot l’any i 
amb possibilitat de prorroga d’any en any fins a un màxim de 4 anys. Tot i això, donat 
que aquest projecte és fruit de la voluntat política del govern actual, el projecte tindrà 
continuïtat en cas que segueixi endavant aquesta voluntat política envers el projecte.

Vist que de conformitat amb el que estableix l’apartat Dos de l’article 20 de la Llei 
48/2015, de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2016, durant 
l’any 2016 no es contractarà personal temporal ni es nomenarà personal estatutari 
temporal o funcionaris interins, excepte en casos excepcionals i per a cobrir 
necessitats urgents i inajornables. 

Atès que, l’apartat Quart del mateix article estableix que la contractació personal 
temporal i el nomenament de funcionaris interins i de personal estatutari requerirà 
autorització prèvia del Ministeri d’Hisenda y Administracions Públiques. No obstant, 
havent-se realitzat la consulta  en data 28 d’octubre de 2013, el Ministeri ha respost 
que si la Corporació local ha valorat la concurrència dels requisits de necessitat i 
urgència a què es refereix l’esmentat apartat Dos, no necessita l'autorització expressa 
per part del MINHAP per procedir a aquestes contractacions. 

Atès que, les contractacions i/o nomenaments a què es refereix l'apartat Dos (que sí 
té caràcter bàsic i que per tant han de complir totes les administracions) han de 
comptar amb la corresponent disponibilitat pressupostària en el capítol de despeses 
de personal de l'ajuntament i no afectar al compliment dels objectius d'estabilitat 
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pressupostària, d'acord amb el que preveu la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, 
d'Estabilitat pressupostària i Sostenibilitat Financera. 

Vist que l’excepcionalitat i urgència de la contractació resta justificada per la 
necessitat de cobrir serveis prioritaris de l’Ajuntament.

Primer.- Declarar el servei de Participació i Transparència com un servei prioritari.

Segon.- Aprovar el projecte proposat pel Regidor de Participació, Transparència i 
Innovació Tecnològica amb l’objectiu de desenvolupar les iniciatives determinades 
pels agents implicats en el Pla de dinamització del teixit associatiu d’Argentona. 

Tercer.- L’execució del projecte tindrà una duració màxima de tres anys.

Quart.- El lloc de treball que es detalla a continuació és, amb caràcter excepcional, de 
imprescindible cobertura temporal/interina, per tal de cobrir necessitats urgents i 
inajornables en considerar que afecten al funcionament d’un servei prioritari. 

A) A l’Àrea d’Alcaldia el lloc de treball de:

- Auxiliar de gestió de participació i transparència

Cinquè.- La contractació o nomenament d’aquest personal no podrà portar-se a terme 
sense prèvia l’existència de consignació pressupostària.”

Sr. Eusebi Traby  En el primer punt ha parlat de Les Ginesteres, li prenem la paraula 
quan ha dit que ha final d’any o el primer trimestre del 2018 ja tindrem el local social.

Primer agafem la tècnica i encara no tenim ni el local social, ni sabem exactament quan el 
tindrem, estan dient a el primer trimestre del 2018. No entenem com primer contractem 
la tècnica per a una cosa que encara no tenim, i com no ho veiem clar no estem d’acord.

Sra. Susana López  S’ha de dir que avui no s’aprova la contractació d’aquesta tècnica, 
s’aprova la necessitat. Amb la nova llei del Govern Central (LRSAL) s’ha de passar pel Ple 
sempre que preveiem que haurà una necessitat de contractació.

També cal dir que no esperarem a tenir l’espai per a contractar aquesta tècnica, 
segurament serà després de vacances perquè abans d’obrir una nova oficina, si volem 
donar un bon servei, s’han de fer molts preparatius que algú ha de fer. Entenem que uns 
mesos abans hauríem de tenir contractada aquesta tècnica.

Dir que la regidoria de Cohesió, no només donarà servei a aquesta oficina de Les 
Ginesteres, he anomenat una sèrie de feines que s’han de fer i per les quals no cal que 
tinguem un espai físic a Les Ginesteres, ni a Can Raimí, ni a Madà, es pot anar treballant 
tots aquests projectes previs, i molts dels que ja tenim engegats, en qualsevol espai de 
l’Ajuntament.
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Hem de començar, encara que ja fa uns mesos que estem treballant des de Recursos 
Humans de manera provisòria, i ara per fi hem aconseguit fer una planificació a mesos 
vista.       

Sotmès a votació el punt 2.1) de l’ordre del dia s’aprova per 9 vots a favor (Eudald Calvo 
Català, Guillem Saleta Perejoan, Aina Gómez Herrera, Arnau Aymerich Casas, Pere Móra i 
Juvinyà, Carles Martínez i Quiroga, Salvador Casas Burgués, Susana A. López Rico i Àngel 
Puig Boltà) i 6 vots en contra (Pep Masó Nogueras, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas 
Oliveras, Montserrat Capdevila Cañadas, Assumpta Boba Caballé i Eusebi Traby Ysalgue)

Sotmès a votació el punt 2.2) de l’ordre del dia s’aprova per unanimitat

Sotmès a votació el punt 2.3) de l’ordre del dia s’aprova per 9 vots a favor (Eudald Calvo 
Català, Guillem Saleta Perejoan, Aina Gómez Herrera, Arnau Aymerich Casas, Pere Móra i 
Juvinyà, Carles Martínez i Quiroga, Salvador Casas Burgués, Susana A. López Rico i Àngel 
Puig Boltà) i 6 vots en contra (Pep Masó Nogueras, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas 
Oliveras, Montserrat Capdevila Cañadas, Assumpta Boba Caballé i Eusebi Traby Ysalgue)

3. URBANISME 3.1) Aprovació de la Memòria per a sol·licitar deixar sense efecte 
l’Àrea Residencial Estratègica “El Cros” d’Argentona inclosa en la Pla Director de les 
Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme

La Sra. Aina Gómez dóna compte del següent dictamen:

“Vist que en data 13 de març de 2009 el Conseller de Política Territorial i Obres Públiques 
de la Generalitat de Catalunya va a provar definitivament el Pla Director Urbanístic de les 
Àrees Residencial Estratègiques de l’àmbit del Maresme pel que fa, entre d’altres, a l’ARE 
El Cros d’Argentona.

Vist l’informe jurídic emès per l’assessora jurídica de Serveis Territorials en data 28 de 
març de 2017, que literalment diu:

“”...
En data 13 de març de 2009 el Conseller de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya va aprovar definitivament el Pla Director Urbanístic de les Àrees 
Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme pel que fa a les àrees residencials 
estratègiques ARE Pineda Centre de Pineda de Mar, ARE PP7 Escultor Clarà de Malgrat de 
Mar i ARE El Cros d’Argentona.

Les determinacions de l’ARE El Cros d’Argentona son:
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La formulació d’aquesta Pla Director Urbanístic es va iniciar a finals de l’any 2007 quan es 
va iniciar la recessió econòmica i la paralització del sector immobiliari. D’ençà d’aquell 
moment, l’activitat immobiliària a Argentona fins l’any 2016 va ser quasi nul·la, limitant-se 
a petites obres de reforma interior dels habitatges existents.

La disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text 
refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, preveu 
que els plans directors urbanístics de delimitació i ordenació d’àrees residencials 
estratègiques aprovats definitivament en el moment de l’entrada en vigor de la llei, que 
manifestin disfuncions essencials entre llurs determinacions i les necessitats de sòl 
actuals i futures per a crear nous habitatges es poden modificar per a deixar sense efecte 
o reduir la determinació i l’ordenació de l’àrea residencial estratègica en que es 
produeixin les disfuncions.

L’Ajuntament i l’INCASOL, amb motiu de la formulació del Pla d’ordenació urbanística 
municipal que va ser aprovat pel Ple de la Corporació en data 12 de gener de 2015, han 
mantingut diverses reunions per tal de consensuar una nova ordenació en aquest àmbit 
ja que s’ha detectat que l’actual ordenació urbanística d’aquest sector és inviable 
econòmicament i, a més, no s’ajusta a l’actual demanda d’habitatge, la qual és fruit de la 
recessió econòmica que es va produir una vegada aprovat el Pla Director Urbanístic de 
les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme.

El procediment per a reduir o suprimir les Àrees residencials estratègiques està previst 
en la disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del 
Text refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, que 
disposa literalment:

“1. Els plans directors urbanístics de delimitació i d'ordenació d'àrees residencials 
estratègiques aprovats definitivament en el moment de l'entrada en vigor 
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d'aquesta llei que manifestin disfuncions essencials entre les seves 
determinacions i les necessitats de sòl actuals i futures per a crear nous habitatges 
es poden modificar per deixar sense efecte o reduir la delimitació i l'ordenació de 
l'àrea residencial estratègica en què es produeixin les disfuncions, mitjançant el 
procediment i el contingut documental següents:
 
a) Actes preparatoris:

Primer. La direcció general competent en matèria d'urbanisme ha d'elaborar una 
memòria justificativa sobre l'àrea residencial estratègica que es pretén deixar 
sense efecte o reduir, i ha de sotmetre-la al tràmit d'audiència de quinze dies als 
municipis afectats.
 
Segon. La Comissió de Política Territorial i d'Urbanisme de Catalunya ha de 
prendre en consideració la memòria justificativa elaborada i el resultat del tràmit 
d'audiència practicat.

b) El conseller o consellera competent en matèria d'urbanisme pot acordar l'inici 
del procediment especial de modificació si els ajuntaments afectats no manifesten 
expressament la seva oposició i si l'informe previ emès per la Comissió de Política 
Territorial i d'Urbanisme de Catalunya és favorable a l'inici del procediment.
 
c) El procediment especial de modificació s'ha de sotmetre al tràmit d'informació 
pública durant un període d'un mes i, posteriorment, a un nou informe de la 
Comissió de Política Territorial i d'Urbanisme de Catalunya.
 
d) El conseller o consellera competent en matèria d'urbanisme pot modificar el pla 
per a deixar sense efecte o reduir l'àrea residencial estratègica de què es tracti si 
l'informe de la Comissió de Política Territorial i d'Urbanisme de Catalunya és 
favorable.
 
2. La modificació d'un pla director urbanístic de delimitació i d'ordenació d'àrees 
residencials estratègiques mitjançant el procediment especial establert per 
l'apartat 1 comporta que l'ordenació urbanística aplicable a l'àmbit territorial 
afectat és la continguda en el corresponent pla urbanístic municipal, hagi estat 
adaptat o no al pla director urbanístic modificat. En aquest sentit, la resolució ha 
de declarar expressament quin és l'instrument de planejament urbanístic 
municipal aplicable i indicar el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en què 
es van publicar l'acord d'aprovació i les normes urbanístiques corresponents. 
Aquesta resolució és eficaç a partir del dia després d'haver estat publicada al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya.
 
3. Les determinacions d'aquesta disposició no impedeixen en cap cas que els 
plans directors urbanístics de delimitació i d'ordenació d'àrees residencials 
estratègiques aprovats definitivament en el moment de l'entrada en vigor 
d'aquesta llei es puguin modificar per a altres finalitats, seguint el procediment i el 
contingut documental que, amb caràcter general, estableix el text refós de la Llei 
d'urbanisme.”
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Com a conseqüència del que ha estat exposat considero que el Ple de la Corporació ha 
d’aprovar la Memòria redactada pels Serveis tècnics municipals per a la sol·licitar al 
conseller de Territori i Sostenibilitat que es deixi sense efecte l’Àrea Residencial 
Estratègica El Cros d’Argentona i ha de trametre aquest acord i la memòria abans 
esmentada al Departament de Territori i Sostenibilitat per tal que tramiti el procediment 
especial de modificació dels plans directors urbanístics per deixar sense efecte o reduir la 
delimitació i l’ordenació de determinades àrees residencials estratègiques previst a la 
disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text 
refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.

Així mateix, s’ha de requerir a l’Institut Català del Sòl, propietari de sòl inclòs dins l’àmbit 
de l’ARE El Cros, per tal que manifesti la seva conformitat amb la modificació del Pla 
Director Urbanístic de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme per tal 
de deixar sense efecte l’ARE El Cros d’Argentona..........................................................“”
 
Vista la memòria per a sol·licitar deixar sense efecte l’Are “El Cros” d’Argentona inclosa en 
la Pla Director de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme, redactada 
pels Serveis Tècnics municipals en data 28 de març de 2017.

Per tot l’anterior al Ple Corporatiu es proposa l’adopció dels següents acords:

Primer – Aprovar la Memòria per a sol·licitar deixar sense efecte l’Are “El Cros” 
d’Argentona inclosa en la Pla Director de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit 
del Maresme, que s’adjunta als presents acords.

Segon – Trametre l’esmentada Memòria al Departament de Territori i Sostenibilitat per 
tal que tramiti el procediment especial de modificació dels plans directors urbanístics per 
deixar sense efecte o reduir la delimitació i l’ordenació de determinades àrees 
residencials estratègiques previst a la disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 
22 de febrer, de modificació del Text refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.

Tercer – Requerir a l’Institut Català del Sòl, propietari de sòl inclòs dins l’àmbit de l’ARE El 
Cros, per tal que manifesti la seva conformitat amb la modificació del Pla Director 
Urbanístic de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme per tal de 
deixar sense efecte l’ARE El Cros d’Argentona

Quart – Que es notifiquin degudament els presents acords als interessats.”

Sr. Xavier Collet  Tenia vàries qüestions per a preguntar i comentar perquè el tema de 
l’ARE del Cros és molt important.

Quan feia una setmana que havia entrat en el govern, vaig anar al seu despatx per a 
poder parlar. Vaig treure molts temes que li vaig comentar que m’agradaria que se’n 
parlés i que eren importants, aquella reunió va continuar amb una segona, li vaig dir que 
qualsevol cosa que volgués parlar d’aquests temes importants, li agrairia que ens ho 
digués perquè estàvem predisposats a parlar-ne i posar-nos d’acord ja que tots els temes 
d’Urbanisme requereixen molt de consens.

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

72
e5

ed
37

cd
9a

46
d

fb
b

d
e2

8c
5a

0d
f2

6b
30

01

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

14/06/2017 Secretària

Signatura 2 de 2

Eudald Calvo
Català

14/06/2017 Alcalde

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=72e5ed37cd9a46dfbbde28c5a0df26b3001


45

Des de que jo vaig prendre la iniciativa de fer aquelles reunions no ha hagut cap més 
contacte, a part de les reunions de les Comissions Informatives i quan just abans d’enviar 
el POUM a la Direcció General de la Generalitat per a l’informe previ a l’aprovació 
provisional ens va convocar per a parlar una mica del tema. Són reunions poc fructíferes 
perquè amb la pressa que normalment hi ha, i amb els resums que es fan de les coses, 
sembla com si fossin temes de tràmit, per passar-los un darrera l’altre com si no 
tinguessin importància.

Aquest tema té molta importància, i és per això que m’agradaria m’expliqués amb més 
detall què comporta tot això. Ens agradaria que ja ho haguessin fet abans, que 
haguéssim pogut parlar abans, però les reunions han sigut així i en les Comissions 
Informatives d’aquest mateix Ple l’explicació va ser molt breu, molt resumida, molt bàsica 
i em podem treure poc l’entrellat.

Ens agradaria saber com és que en temes importants no se li dóna importància al 
consens que hauria d’haver-hi. Ens agradaria saber per què la Sra. regidora no li dóna 
importància a parlar-ne d’aquests temes amb el grup majoritari que està a l’oposició, i 
que és el majoritari a l’Ajuntament. I, per què no ho fa amb temps suficient?

Diu que aquesta memòria l’han redactat els serveis tècnics, li preguntaria per què la fem 
nosaltres si a qui li tocaria fer-la és a la Direcció General d’Urbanisme de la Generalitat.

Vostè ha dit que això és el primer pas, queda clar que aprovant aquesta memòria no hi 
ha res que sigui efectiu. Si no hi ha res que sigui efectiu, quina urgència hi ha de fer-ho 
ara i no incorporar aquest debat que li estic demanant abans d’aprovar-ho? Si no hi ha 
una efectivitat directa quan ara s’aprovi aquesta memòria d’anul·lació per què ho hem de 
fer ara i no podem parlar-ne amb una mica més de detall i de temps?

Si nosaltres ara aprovem anul·lar l’Àrea Residencial Estratègica del Cros, la qüestió aquí 
és amb què ens quedem? Quin és el planejament que serà vigent a partir de llavors? Què 
passa amb els acords que hi havia amb l’Incasòl que és el propietari dels terrenys? 
Queden anul·lats també?

Quan es va firmar l’ARE es va aconseguir que els terrenys que l’Incasòl tenia de propietat, 
i que quedaven fora de l’ARE, els cedís gratuïtament a l’Ajuntament, cessió obligatòria i 
gratuïta, eren més de 6.000 m2. Què passa amb aquests terrenys? 

Els terrenys que l’Incasòl té al Cros van suposar unes batalles importants perquè no 
s’urbanitzessin i no s’hi construís una bestiesa d’habitatges, això va ser un historial durant 
molts any.

Si vol que li concreti, l’Incasòl a l’any 1999 va presentar una proposta a l’Ajuntament per a 
fer 232 habitatges al Cros. Després, a l’any 2005, va presentar una altra proposta en la 
que ja no demanàvem 232, sinó que demanaven 442 habitatges.

Quan el Departament de la Generalitat va aprovar l’ARE per iniciativa pròpia, sense 
comptar amb l’Ajuntament, ni amb la seva voluntat, ni amb la seva posició al respecte, el 
projecte tenia 361 habitatges. Va ser a partir de la gestió que vam fer des de l’Ajuntament 
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a l’any 2009, quan governava “Tots per Argentona”, que vam aconseguir el mínim 
d’habitatges que allà s’han aprovat de fer, 195 habitatges. 

Va ser una conquesta molt meritòria perquè tots els indicis històrics i el què en aquell 
moment va demostrar que volia el Departament d’Urbanisme de la Generalitat era 
urbanitzar-ne molt més. 

És important recordar que en altres ARE’s del Maresme es va veure incrementats els 
habitatges que inicialment va aprovar el Departament d’Urbanisme, quan es va aprovar 
definitivament el projecte es van augmentar més aquell nombre d’habitatges, per 
exemple el de Pineda. Va ser el d’Argentona els que vam aconseguir reduir-lo a 195 
habitatges.

Amb aquest historial, crec que ens hauria d’explicar molt bé què és el que tindrem quan 
anul·lem l’ARE. Què tindrem? A qui li corre pressa fer-ho això? Qui és el que té més 
interès en fer això? Si és l’Incasòl que té molt d’interès, potser ens ho hauríem de 
repensar i lligar molt més el que tindrem després. Si ho té lligat ja ens ho hauria 
d’explicar, què és el que ens quedarà quan anul·lem això.

Quan es va aconseguir aquesta millora, la reducció del nombre d’habitatges a 195, va ser 
gràcies a una participació important de molta gent; no només habitants argentonins que 
hi viuen en el Cros, sinó que es va intentar involucrar en un tema municipal a moltes 
entitats d’Argentona que van recollir signatures i van adherir-se a una moció que es va 
aprovar en el Ple per tal d’exigir al Departament de la Generalitat que no aprovés l’ARE 
que volia 361 habitatges, sinó que els reduís a 195. Aquesta va ser una conquesta feta 
amb moltes entitats d’Argentona. 

Crec que això sí que és cohesió territorial, enfocar els temes d’un veïnat, d’una 
urbanització, del Cros en aquest cas, globalment, enfocar-ho com un problema de la Vila, 
amb això vam aconseguir aquesta reducció.

Ens agradaria saber exactament amb què comptem. Estava preguntant qui té tanta 
pressa en aprovar això, és l’Incasòl, potser sí que la té perquè resulta que aquella cessió 
gratuïta que havia de fer a l’Ajuntament de més de 6.000 m2 encara no l’ha fet. No només 
no l’ha cedit, sinó que no vol fer-ho, l’Ajuntament ha presentat un contenciós-
administratiu perquè no aconsegueix que l’Incasòl accepti aquesta cessió de terreny. No 
sé si estem en una situació gaire còmoda per a dir “ara anul·lem l’ARE i ves a saber què 
passarà després”, ens agradaria que ens concretés exactament amb què ens quedarem.

Sra. Aina Gómez  Aquí l’únic que aprovem és la supressió d’aquest ARE, però 
paral·lelament estem treballant en la futura urbanització d’aquest sector.

Que li corre pressa a l’Incasòl? Segurament que sí, però a nosaltres també perquè creiem 
que és un element molt cohesionador pel barri del Cros poder construir aquests edificis.

Vostè parlava que havien pactat 195 habitatges. Nosaltres ara estem duent negociacions, 
em sap molt de greu que no es recordi que li vaig passar una graella amb les tres opcions 
que estàvem treballant l’equip de govern amb l’Incasòl, per a la urbanització del sector de 
l’ARE.
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Actualment, encara no hi ha cap conveni que quedi per escrit de com serà aquesta 
ordenació del sector, però sí que tenim aparaulat i reflectit en diversos correus i actes de 
vàries reunions, que aquest sector contarà amb 135 habitatges, i el règim dels habitatges 
serà 50% lliure i el 50% de protecció oficial.

Ara ens hem marcat aquests 135 habitatge, a partir d’aquesta xifra el que farem és 
intentar que els nostres tècnics es posin d’acord amb els tècnics d’Incasòl per tal d’ajustar 
números pel que fa a la urbanització del sector, tema de l’aportació de l’aigua, de com 
seran els vials d’aquesta futura urbanització, etc. Aquest creixement del barri és necessari 
per la cohesió territorial, etc.

Comentaves el tema del contenciós-administratiu. Estem treballant encara en aquest 
tema, no es veu reflectit en aquesta memòria perquè no forma part d’aquesta ordenació 
i, per tant, això es veurà reflectit en el futur conveni que aprovem, no aquí en la memòria 
justificativa. Estem treballant amb l’Incasòl per tal de, tot i les discrepàncies que hi són, 
posar-nos d’acord per a solucionar aquest tema.

No avanço res més perquè, encara que ho tenim en actes, no està formalitzat. Fins que 
no aparegui el conveni no vull dir xifres que no són.

Sr. Xavier Collet  Jo precisament li demanava aquesta concreció. Ens està demanant que 
anul·lem una cosa i diu que no vol concretar els números que hauran perquè encara no 
estan definits.

La primera pregunta que li he fet és per què ho fem ara si això no serà efectiu, si això no 
tindrà efectes directes ara i, per tant, no hi ha cap pressa per fer-ho. Per què ho fem ara 
abans de tenir concretat aquestes negociacions que vostè diu que està mantenint? Per 
què no les acaba i quan veiem que el resultat és millor que el que tenim ara ho 
aprovarem tots tranquil·lament i amb convicció, i donant suport a una proposta que pot 
ser molt millor que la que hi ha ara? Per què no ho fem després quan tinguem això 
segur?

No hi ha cap pressa, si vostè diu que potser és l’Incasòl el que té pressa, per part de 
l’Ajuntament en el que hi ha més pressa és en negociar el que quedarà després, no 
aprovar una memòria que demana al Departament d’Urbanisme que això s’anul·li i que 
després ja tindrà l’última paraula ell. En el moment que aprovem això, qui tindrà l’última 
paraula és el Departament de la Generalitat, la paella pel mànec en la negociació la 
tindran ells i l’Incasòl que són els propietaris.

No sé si l’he entès quan ha dit que m’havia donat una graella amb les tres propostes, jo 
no tinc cap graella amb les propostes que s’estan negociant. No sé quan hem parlat de 
l’àrea del Cros, només vam parlar quan s’havia de passar pel Ple el document per a 
l’aprovació definitiva del POUM. No recordo que em donés aquesta graella, li agrairia que 
ens la fes arribar.

Vostè diu “de 195 habitatges passem a 135”, és una reducció important de 60 habitatges, 
d’acord, però amb l’ARE hi havia unes cessions importants, aquestes cessions hi seran 
ara? Segur que no perquè les exigències que portava l’ARE eren molt importants, havia 
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un 30% de la superfície destinada a espais públics, i un 15% de la superfície a 
equipaments. No és només això, a l’ARE el 15% dels equipaments estaven urbanitzats, 
estaven construïts, l’administració actuant que es creava construïa aquests equipaments.

Reduint a 135 habitatges pot ser positiu però també ens hauria d’explicar què passarà 
amb els equipaments. Recordin que els equipaments que es creaven en el Cros al costat 
dels habitatges eren importants, i també hi havia una adequació i una urbanització 
important dels equipaments esportius a l’altra banda de l’autopista, allà on està el camp 
de futbol, també s’arreglaven aquests equipaments, hauríem de saber com acaben 
aquests equipaments.

Quan s’anul·li l’Àrea Residencial Estratègica, quin és el planejament vigent que quedarà? 
Això no m’ho ha contestat.

Sra. Aina Gómez  El cost d’urbanització és el mateix que es plantejava al començament, 
el que hem aconseguit reduir és que l’aportació de l’aigua es feia a través de Mataró. 

El que hem aconseguit pactar amb l’Incasòl és que aquesta aportació d’aigua es faci a 
través d’Aigües d’Argentona perquè hi ha la canonada d’alta pressió que l’únic que 
s’hauria de fer és connectar una escomesa, i a partir d’aquí rebaixarem els costos per tal 
que surtin els 136 habitatges i totes les zones verdes que estaven planificades.

El que fem ara nosaltres és deixar sense efecte l’ARE perquè creiem que és millor poder 
incorporar i poder-ho resoldre amb l’aprovació provisional del POUM, que no pas 
després haver de tornar a engegar tota la maquinària. Amb l’aprovació provisional del 
POUM queda tot recollit allà i després no haurem de passar més tràmits, no innecessaris, 
però sí que allarguen més el procediment que l’equip de govern té convicció de tirar-lo 
endavant.

Sr. Xavier Collet  M’agradaria que em contestés quin és el planejament que quedarà 
vigent quan s’aprovi.

Sra. Aina Gómez  Queda la del 87, i queda com a urbà consolidat.

Sr. Xavier Collet  Això no queda reflectit a la memòria que aprovarem.

Si ho miren a la tercera pàgina de la memòria que ens han donat, a mitja pàgina al punt 
segon hi diu que: “la modificació del pla urbanístic de delimitació i ordenació de les Àrees 
Residencials Estratègiques mitjançant un procediment especial comporta que l’ordenació 
urbanística aplicable a l’àmbit territorial afectat és la continguda en el pla urbanístic 
municipal previ”.

Al tercer punt diu que el que queda vigent és el pla general anterior, però en la memòria, 
en el punt 4, diu que: “Amb la supressió de l’ARE del Cros, el planejament aplicable serà la 
modificació del pla general d’ordenació al sector del Cros aprovada definitivament a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme el dia 11 de març de 2009”. L’11 de març de 2009 el que 
es va aprovar va ser l’ARE, aquí no queda clar.
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Més endavant es fa referència al mateix i sembla que anul·lem l’ARE del Cros i el que 
quedarà vigent és el que es va aprovar a l’ARE del Cros. Li demano que ho rectifiquin, que 
en parlem, i que puguem concretar una mica més els números que vostè ens diu. 

Vostè ha dit que tenen una certa pressa perquè això ho volen incorporar en el POUM, 
perfecte. Volen incorporar en el POUM la nova ordenació, però això no és la nova 
ordenació, això és la memòria, l’inici del tràmit perquè facin l’informe, etc., el que 
s’incorporarà en el POUM són les negociacions que estan tenint, amb l’ordenació, els 
paràmetres, els corresponents plànols, etc. Per tant, no fa falta això, el que fa falta és que 
vostè tanquin la negociació i ho incorporin, aquesta memòria no fa falta.

Els demanem que abans d’aprovar aquesta memòria, ens ho expliquin amb més detall, 
corregeixin els errors que hi ha, i sapiguem què tindrem després.

Sra. Aina Gómez  Crec que ha dit exactament el que jo he dit abans.

No estem aprovant l’ordenació, estem aprovant la memòria que enviarem a la 
Generalitat per tal que quedi constància i poder dur a terme els posteriors tràmits.

Estem en vies de negociacions, no he presentat res perquè acabem de tancar el conveni 
que jo espero poder-lo tenir en breus i per a presentar-lo. Els vaig comentar que teníem 
tres possibles opcions d’urbanització del sector que els vaig presentar en una graella amb 
els números dels habitatges, els costos de la urbanització, etc., i això és el que en un futur 
s’ha de veure reflectit.

Actualment tenim això que és el que presentem al Ple, que ha de ser el punt de partida 
de cara als propers passos que tirarem endavant.

Sobre el que em comenta d’aquest desajust, és veritat, això ho haurem de modificar 
perquè el punt 3 diu una cosa i posteriorment la memòria diu una altra. Ho haurem de 
rectificar.

Sr. Xavier Collet  Vistos els errors, els demano que ho rectifiquin i que em parlem.

En el punt 6 es reprodueix una altra vegada aquest error.

Sr. alcalde  El que té més sentit és fer una rectificació de viva veu i així no aturem el 
procediment.

Sr. Xavier Collet  En el punt 6 es parla dels paràmetres que quedaran aprovats, per tant, 
hem de saber quins són aquests paràmetres. Si aquests no són, hem de saber quins són.

Sra. Aina Gómez  Hauria de quedar amb el del 87, com a sòl urbà no consolidat.

Sr. Xavier Collet  Ens podeu concretar l’esmena?

Sra. Aina Gómez  En el darrer paràgraf de la última pàgina de la memòria, punt 6, ha de 
quedar constància. Diu: “Els terrenys quedaran classificats com a sòl urbà no 
consolidat...”
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Sra. secretària  Sr. alcalde, si li sembla podem fer constar en l’acord primer acord del 
dictamen que es presenta a aprovació que s’aprova la memòria fent constar que en el 
punt 4 i en el punt 6 hi ha aquests errors. Aquesta seria l’esmena.

Sr. alcalde  Correcte.

Sr. Xavier Collet  Resumint, vostès ho volen aprovar tant sí com sí. 

No ens concreten què passarà amb els terrenys de cessió, etc., bàsicament no ens ho ha 
explicat

Sra. Aina Gómez  Em sap greu que no recordi les reunions que tenim, això es un debat 
absurd.

Sr. Xavier Collet  És que no hem tingut.

Com un debat absurd? Estem parlant de com quedarà l’ARE del Cros, això no és un debat 
absurd, és important. Si no ho hem parlat abans, fem-ho. Vostè no m’ha cridat mai per a 
parlar de res. 

Li vull recordar que quan feia menys d’un any que havien entrat en el govern i van 
presentar una moció per a canviar els sotacoberta dels habitatges, jo vaig venir a parlar 
amb vostè amb persones interessades, vàries vegades, i al final vam aconseguir que 
veiessin que hi havia algun error en el que vostès presentaven, vam aconseguir que ho 
retiressin i vam quedar que ens veuríem. Al cap d’un mes d’aquell Ple vostè em va dir que 
ens havíem de veure per a parlar allò i encara no m’ha tornat a dir res més.

No m’ha dit res més sobre cap tema, no em digui que hem parlat d’això. Vostè mai ens ha 
cridat per a parlar res d’Urbanisme, excepte quan obligatòriament havíem d’aprovar 
inicialment el POUM, o havien de portar el document d’aprovació provisional al 
Departament de la Generalitat, llavors ens cridava i bàsicament la reunió durava, si fos 
per vostè, 10 minuts.

Sra. Aina Gómez  Jo no entraré en aquest debat de males formes. 
Em sap molt de greu que tingui memòria selectiva en depèn de quins temes.   

Sr. Per Móra  Segurament la gent que ens escolta s’ha perdut en debats de legislació 
urbanística que costen d’entendre.

Intentaré fer un resum i explicar perquè s’ha de deixar sense efecte l’ARE del Cros que va 
aprovar el govern del Sr. Collet.

Bàsicament, l’ARE que vostè va aprovar al Cros era un bunyol. Era inviable 
econòmicament perquè tenia unes càrregues urbanístiques que eren inassolibles. Per 
això no s’ha fet l’ARE del Cros, per això no s’ha construït, per això tenim un planejament 
que els seus 195 habitatges no existeixen, són fum, i per això no tenim habitatge social. A 
més a més, eren invendibles, teníem un gran edifici enganxat a una indústria i a una 
autopista.
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Sap quin era el futur de l’ARE del Cros? Segurament no compressin aquells habitatges 
famílies, probablement aquells habitatges, si s’haguessin arribat a construir, s’haurien 
convertit en habitatges per a re-allotjament de famílies, ja que eren propietat de l’Incasòl, 
per tant de la Generalitat. És aquest el futur que vostè volia pel Cros? Nosaltres no volem 
aquest futur.

Deixar sense efecte l’ARE del Cros vol dir recuperar pel municipi la potestat de planejar el 
seu territori. Les àrees residencial estratègiques són un planejament supramunicipal, vol 
dir que en el fons el municipi no té res a dir, planeja la Generalitat i el municipi acata.

Vostè ens acaba de vendre que baixar de 300 habitatges a 195 va ser un gran èxit, però 
és incapaç de veure que baixar de 195 a 135 habitatges també és un èxit. Costa una mica 
d’entendre.

La nova planificació preveu que els habitatges estiguin molt millor situats, ben situats 
respecte a la seva orientació i respecte al barri del Cros per donar-li cohesió, no per 
descohesionar-lo que és el que feia la monstruositat d’edifici que estava planejat.

Properament penjarem uns dibuixos del que s’havia planejat en el Cros perquè la gent 
entengui exactament el que s’anava a fer.

La nova planificació ha estat producte no només del consens polítics, perquè s’ha explicat 
moltes vegades en reunions amb vostès, en l’anterior mandat crec que teníem una 
reunió mensualment, sinó a més a més amb els veïns del Cros.

Sr. Xavier Collet  Gràcies per les seves eloqüents paraules que sempre són tant 
alliçonadores que semblaria que la seva gestió ha sigut impecable.

Li diré que això que vostè qualifica de bunyol és el que el govern de la Generalitat va 
imposar a l’Ajuntament d’Argentona quan els representants del seu partit governaven. 
Això és el que ens vam trobar d’un dia per l’altre a l’Ajuntament d’Argentona que venia de 
dalt a baix imposat a dit, i això és el que feia el govern en el que hi havia, entre d’altres, el 
seu partit.

Vostè diu que quan venen les ordres de dalt a l’Ajuntament només li toca acatar-ho. Això 
és al que vostè es limita, a acatar les ordres que venen de dalt, com venen del mateix 
partit, dels que són els meus, com venen dels que jo no em  puc enfrontar, doncs les 
acato. 

Quan van vindre aquestes ordres de dalt a baix directament, que semblava que no 
podíem dir res, nosaltres vam plantar cara i vam aconseguir reduir-ho, de 361 habitatges 
a 195, i això va ser un gran èxit, i tant que sí.

Jo li he dit que no és un èxit rebaixar-ho a 135? Si li he dit que estaria molt bé que ho 
fessin. Li he dit parlem-ne, ensenyi’ns-ho, veiem quin són els números, si vostès ho 
redueixen a 135 ho aprovarem amb molt de gust. Si jo ho he dit així, per què vostè em 
posa unes paraules que és vostè les que sempre les fa servir? Paraules de menyspreus.
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Jo he dit, ensenyi’ns-ho, veiem quin són el números que vostès tenen, veiem què pacten 
realment amb l’Incasòl, i si ho redueixen a 135 habitatges i els números estan bé 
nosaltres ho aprovarem tranquil·lament i contents. Contents que la millora d’Argentona 
no la fan només un govern, de fet hi ha governs que la fan molt poc, la millora 
d’Argentona en aquests temes importants com l’ARE del Cros es fa gradualment. I ara, si 
vostès aconsegueixen guanyar aquesta reducció dels habitatges, que estarem molt 
contents, serà gràcies a que ara només hi ha 195. Quan vostè diu que el que nosaltres 
vam projectar era inviable, doncs imagini’s el que volien fer els seus, Sr. Móra. 

La Generalitat va aprovar el projecte a l’any 2008 i nosaltres a corre cuita vam presentar-
hi al·legacions, vam fer la campanya, vam fer tot el que vam poder i vam reduir-ho, es va 
aprovar definitivament a l’any 2009. Quin era el mapa econòmic al 2009? Vostè segur que 
ho sap, el gran problema de totes les àrees residencials estratègiques és que van caure. 
El problema pel que no es van fer, no aquesta sinó la majoria, és perquè en la situació 
econòmica no eren viables.

Els tècnics de l’Incasòl quan ens reuníem a Argentona deien que de totes les ARE’s que 
tenien, la més viable era la d’Argentona perquè es va reduir a petició de l’Ajuntament, tot 
i així no s’ha tirat endavant.

Ho volen reduir, perfecte, però podem parlar abans o només ens hem de tirar els trastos 
aquí i prou? Jo li he demanat a la regidora perquè el diàleg amb vostè evidentment va ser 
nul quan va estar en la regidoria. 

Li he demanat a la regidora que hi hagi aquest diàleg, li demano que sigui a partir d’ara 
perquè està clar que no serveix de res aprovar aquesta memòria ara, el que serveix és 
que pactin i tanquin els acords. Pactin, tanquin-los, ens els ensenyen, estarem tots 
contents si va tot bé i ho aprovarem tot. Facin això, si us plau, i rectifiquin a més a més la 
memòria que té aquests errors greus.

No entenc com en un tema que és important, i que hauríem d’haver parlat abans, ni tant 
sols ara s’avenen a poder-ho parlar amb una mica més de tranquil·litat.

Sr. Móra, quan diu que els habitatges estaven al costat de les indústries, allí no hi havia 
habitatges, hi havia sòl per a serveis econòmics, per a usos terciaris. No eren els 
habitatges els que estaven més a prop de les indústries.

M’agradaria que quedés clar que el que vostès ara ens proposen i que diuen que han 
pactat amb alguns veïns del Cros és que s’edifiqui la plaça de les Moreres, és això el que 
hi ha ara Sra. regidora?

Sra. Aina Gómez  No, no és aquesta la proposta i em sorprèn molt perquè li torno a dir 
que vostè té el números. Li vaig passar la graella, ho va veure en les propostes perquè li 
vaig ensenyar plànols amb les tres opcions que teníem a sobre la taula i em sorprèn que 
encara en tregui aquest tema.

Sr. alcalde, tanquem el debat. Jo ja he explicat que és el pas previ per a en un futur poder 
canviar l’ordenació de l’ARE, però primer hem de justificar perquè no volem l’ARE actual, i 
és el que hem fet en aquesta moció. Res més.
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Sr. alcalde  Per no haver-ne parlat, deu ni do la estona que ho hem fet.

Com ha explicat la regidora queden pendents les següents fases que han de venir 
després d’aquesta. 
  
L’anterior dictamen, una vegada esmenat d’acord amb les manifestacions efectuades, 
quedarà redactat de la següent manera:

“3.1) Aprovació de la Memòria per a sol·licitar deixar sense efecte l’Àrea Residencial 
Estratègica “El Cros” d’Argentona inclosa en la Pla Director de les Àrees Residencials 
Estratègiques de l’àmbit del Maresme

Vist que en data 13 de març de 2009 el Conseller de Política Territorial i Obres Públiques 
de la Generalitat de Catalunya va a provar definitivament el Pla Director Urbanístic de les 
Àrees Residencial Estratègiques de l’àmbit del Maresme pel que fa, entre d’altres, a l’ARE 
El Cros d’Argentona.

Vist l’informe jurídic emès per l’assessora jurídica de Serveis Territorials en data 28 de 
març de 2017, que literalment diu:

“”...
En data 13 de març de 2009 el Conseller de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya va aprovar definitivament el Pla Director Urbanístic de les Àrees 
Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme pel que fa a les àrees residencials 
estratègiques ARE Pineda Centre de Pineda de Mar, ARE PP7 Escultor Clarà de Malgrat de 
Mar i ARE El Cros d’Argentona.

Les determinacions de l’ARE El Cros d’Argentona son:
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La formulació d’aquesta Pla Director Urbanístic es va iniciar a finals de l’any 2007 quan es 
va iniciar la recessió econòmica i la paralització del sector immobiliari. D’ençà d’aquell 
moment, l’activitat immobiliària a Argentona fins l’any 2016 va ser quasi nul·la, limitant-se 
a petites obres de reforma interior dels habitatges existents.

La disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text 
refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, preveu 
que els plans directors urbanístics de delimitació i ordenació d’àrees residencials 
estratègiques aprovats definitivament en el moment de l’entrada en vigor de la llei, que 
manifestin disfuncions essencials entre llurs determinacions i les necessitats de sòl 
actuals i futures per a crear nous habitatges es poden modificar per a deixar sense efecte 
o reduir la determinació i l’ordenació de l’àrea residencial estratègica en que es 
produeixin les disfuncions.

L’Ajuntament i l’INCASOL, amb motiu de la formulació del Pla d’ordenació urbanística 
municipal que va ser aprovat pel Ple de la Corporació en data 12 de gener de 2015, han 
mantingut diverses reunions per tal de consensuar una nova ordenació en aquest àmbit 
ja que s’ha detectat que l’actual ordenació urbanística d’aquest sector és inviable 
econòmicament i, a més, no s’ajusta a l’actual demanda d’habitatge, la qual és fruit de la 
recessió econòmica que es va produir una vegada aprovat el Pla Director Urbanístic de 
les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme.

El procediment per a reduir o suprimir les Àrees residencials estratègiques està previst 
en la disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del 
Text refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, que 
disposa literalment:

“1. Els plans directors urbanístics de delimitació i d'ordenació d'àrees residencials 
estratègiques aprovats definitivament en el moment de l'entrada en vigor 
d'aquesta llei que manifestin disfuncions essencials entre les seves 
determinacions i les necessitats de sòl actuals i futures per a crear nous habitatges 
es poden modificar per deixar sense efecte o reduir la delimitació i l'ordenació de 
l'àrea residencial estratègica en què es produeixin les disfuncions, mitjançant el 
procediment i el contingut documental següents:
 
b) Actes preparatoris:

Primer. La direcció general competent en matèria d'urbanisme ha d'elaborar una 
memòria justificativa sobre l'àrea residencial estratègica que es pretén deixar 
sense efecte o reduir, i ha de sotmetre-la al tràmit d'audiència de quinze dies als 
municipis afectats.
 
Segon. La Comissió de Política Territorial i d'Urbanisme de Catalunya ha de 
prendre en consideració la memòria justificativa elaborada i el resultat del tràmit 
d'audiència practicat.

b) El conseller o consellera competent en matèria d'urbanisme pot acordar l'inici 
del procediment especial de modificació si els ajuntaments afectats no manifesten 
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expressament la seva oposició i si l'informe previ emès per la Comissió de Política 
Territorial i d'Urbanisme de Catalunya és favorable a l'inici del procediment.
 
c) El procediment especial de modificació s'ha de sotmetre al tràmit d'informació 
pública durant un període d'un mes i, posteriorment, a un nou informe de la 
Comissió de Política Territorial i d'Urbanisme de Catalunya.
 
d) El conseller o consellera competent en matèria d'urbanisme pot modificar el pla 
per a deixar sense efecte o reduir l'àrea residencial estratègica de què es tracti si 
l'informe de la Comissió de Política Territorial i d'Urbanisme de Catalunya és 
favorable.
 
2. La modificació d'un pla director urbanístic de delimitació i d'ordenació d'àrees 
residencials estratègiques mitjançant el procediment especial establert per 
l'apartat 1 comporta que l'ordenació urbanística aplicable a l'àmbit territorial 
afectat és la continguda en el corresponent pla urbanístic municipal, hagi estat 
adaptat o no al pla director urbanístic modificat. En aquest sentit, la resolució ha 
de declarar expressament quin és l'instrument de planejament urbanístic 
municipal aplicable i indicar el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en què 
es van publicar l'acord d'aprovació i les normes urbanístiques corresponents. 
Aquesta resolució és eficaç a partir del dia després d'haver estat publicada al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya.
 
3. Les determinacions d'aquesta disposició no impedeixen en cap cas que els 
plans directors urbanístics de delimitació i d'ordenació d'àrees residencials 
estratègiques aprovats definitivament en el moment de l'entrada en vigor 
d'aquesta llei es puguin modificar per a altres finalitats, seguint el procediment i el 
contingut documental que, amb caràcter general, estableix el text refós de la Llei 
d'urbanisme.”

Com a conseqüència del que ha estat exposat considero que el Ple de la Corporació ha 
d’aprovar la Memòria redactada pels Serveis tècnics municipals per a la sol·licitar al 
conseller de Territori i Sostenibilitat que es deixi sense efecte l’Àrea Residencial 
Estratègica El Cros d’Argentona i ha de trametre aquest acord i la memòria abans 
esmentada al Departament de Territori i Sostenibilitat per tal que tramiti el procediment 
especial de modificació dels plans directors urbanístics per deixar sense efecte o reduir la 
delimitació i l’ordenació de determinades àrees residencials estratègiques previst a la 
disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text 
refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.

Així mateix, s’ha de requerir a l’Institut Català del Sòl, propietari de sòl inclòs dins l’àmbit 
de l’ARE El Cros, per tal que manifesti la seva conformitat amb la modificació del Pla 
Director Urbanístic de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme per tal 
de deixar sense efecte l’ARE El Cros d’Argentona..........................................................“”
 
Vista la memòria per a sol·licitar deixar sense efecte l’Are “El Cros” d’Argentona inclosa en 
la Pla Director de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme, redactada 
pels Serveis Tècnics municipals en data 28 de març de 2017.
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Per tot l’anterior al Ple Corporatiu es proposa l’adopció dels següents acords:

Primer – Aprovar la Memòria per a sol·licitar deixar sense efecte l’Are “El Cros” 
d’Argentona inclosa en la Pla Director de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit 
del Maresme, que s’adjunta als presents acords, fent referència a la necessitat d’esmenar 
les referències que la memòria efectua (punt 4 i 6) al planejament que esdevindrà vigent 
en el moment de suprimir-se l’ARE: s’esmenta el planejament de 2009 quan hauria de 
esmentar-se el planejament de 1987.

Segon – Trametre l’esmentada Memòria al Departament de Territori i Sostenibilitat per 
tal que tramiti el procediment especial de modificació dels plans directors urbanístics per 
deixar sense efecte o reduir la delimitació i l’ordenació de determinades àrees 
residencials estratègiques previst a la disposició addicional vuitena de la Llei 3/2012, de 
22 de febrer, de modificació del Text refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost.

Tercer – Requerir a l’Institut Català del Sòl, propietari de sòl inclòs dins l’àmbit de l’ARE El 
Cros, per tal que manifesti la seva conformitat amb la modificació del Pla Director 
Urbanístic de les Àrees Residencials Estratègiques de l’àmbit del Maresme per tal de 
deixar sense efecte l’ARE El Cros d’Argentona

Quart – Que es notifiquin degudament els presents acords als interessats.”

Sotmès a votació l’anterior dictamen esmenat s’aprova per 9 vots a favor (Eudald Calvo 
Català, Guillem Saleta Perejoan, Aina Gómez Herrera, Arnau Aymerich Casas, Pere Móra i 
Juvinyà, Carles Martínez i Quiroga, Salvador Casas Burgués, Susana A. López Rico i Àngel 
Puig Boltà) i 6 vots en contra (Pep Masó Nogueras, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas 
Oliveras, Montserrat Capdevila Cañadas, Assumpta Boba Caballé i Eusebi Traby Ysalgue)

3.2) Aprovació inicial del projecte executiu de la Subfase  2.2  (Actuacions en 
l’envoltant exterior) de la Fase II del projecte executiu de la rehabilitació de la casa 
Puig i Cadafalch 

El Sr. Àngel Puig dóna compte del següent dictamen:

“Per acord de Junta de Govern Local de data 2 de febrer de 2016 es va acordar l’aprovació 
inicial del projecte executiu de la Fase II de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch, 
condicionant l’aprovació definitiva del projecte a la incorporació de les consideracions 
tècniques i es complimenti la documentació enumerada en l’informe tècnic de 24 de 
desembre de 2015 i, en el seu cas, les que determini la Comissió Territorial del patrimoni 
Cultural de Barcelona. 

Per RGE 21 de març de 2017, l’equip redactor ha presentat el projecte executiu de la Fase 
II de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch.

Vist l’informe tècnic emès per l’arquitecte municipal, en data 17 d’abril de 2017, que 
literalment diu:

“”..

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

72
e5

ed
37

cd
9a

46
d

fb
b

d
e2

8c
5a

0d
f2

6b
30

01

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

14/06/2017 Secretària

Signatura 2 de 2

Eudald Calvo
Català

14/06/2017 Alcalde

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=72e5ed37cd9a46dfbbde28c5a0df26b3001


57

Antecedents

En data de registre 21/03/2017 la Mercè Zazurca i Codolà ha presentat el Projecte 
Executiu de la Fase II de la Rehabilitació de la Casa Puig i Cadafalch.

El document presentat va ser informat pel tècnic que subscriu en data 22/03/2017 amb 
les conclusions que segueixen:

“ Informo favorablement el Projecte d’Execució de la Fase II de Rehabilitació de la Casa Puig i 
Cadafalch perquè quedi aprovat definitivament pel que fa a la Subfase II.2 (Actuacions en la 
evoltant exterior) i permeti licitat les obres amb la màxima urgència, doncs és interès 
municipal l’execució continuada d’aquests treballs i es compta amb diferents subvencions per 
aquesta fase que han d’executar-se dins l’any corrent.
 Informo desfavorablement el Projecte d’Execució de la Fase II de Rehabilitació de la Casa 
Puig i Cadafalch en les Subfases 2.1, 2.3, 2.4 i 2.5 ja que d’acord a la redactora del Projecte 
aquestes cal que siguin revisades prèviament a l’execució de les obres. En aquest sentit cal 
requerir a la redactora del Projecte concretar les revisions que calguin al Projecte i en 
incorporar les prescripcions tècniques municipals que s’hi requereixin, per tal de completar el 
Projecte i poder aprovar-lo definitivament de forma completa.”

Informe

S’ha desglossat del Projecte complet de la Fase 2, la Fase 2.2 de forma que es pugui 
tramitar de forma avançada independent de la resta de fases pendents d’ajustos. 
D’aquesta forma es genera el document Projecte de Rehabilitació de la Casa Puig i 
Cadafalch. Fase 2.2 – Abril 2017.
 La Fase 2.2 es refereix a les actuacions de rehabilitació de l’envolupant exterior (façanes i 
tancaments) té un pressupost de: 
                                                         PEM                                                 440.835,64 €
                                                         PEC (inclòs 13%DG+6%B                524.594,41 €  
     TOTAL PRESSUPOST CONTRACTA  (inclòs 21%IVA)                 634.759,24 €         

La part desglossada del Document es correspon a la Fase 2.2 que ja va ser informada 
favorablement en informe tècnic de data 22/03/2017.

Aquest document incorpora com Annex l’Estudi d’elements Ornamentals sol·licitat per la 
Comissió Territorial de Patrimoni de Barcelona.

Aquesta Fase és la que preveu l’Ajuntament licitar de forma immediata a la seva 
aprovació i de la que conta amb subvencions per l’actuació per part de l’OSIC de la 
Generalitat de Catalunya i també de la Diputació de Barcelona.

Aquestes subvencions es van atorgar amb el compromís d’executar les obres dins l’any 
corrent pel que considero que es justifica la urgència en la seva tramitació.

Conclusions
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1.  Informo favorablement el Projecte d’Execució de la Fase 2.2 – Abril 2017 de 
Rehabilitació de la Casa Puig i Cadafalch per la seva aprovació inicial.

2. Sol·licito la urgència en la tramitació de l’expedient ja que donat el termini d’obres 
previst, si no es procedeix d’aquesta forma no serà viable l’execució dels treballs 
dins termini màxim per justificar les subvencions obtingudes. ..............................””

Vist l’informe de Secretaria i Intervenció de data 25 d’abril de 2017 que transcrit 
literalment diu:
“”...

ANTECEDENTS

En sessió plenària de data 2 de març de 2015 es va acordar l’aprovació inicial del projecte 
bàsic de rehabilitació de la Casa Puig i Cadafalch, amb l’informe favorable del tècnic 
municipal, de data 25 de febrer de 2015. En el mateix acord s’acordava sol·licitar informe 
als organismes afectats per raó de les seves competències. 

En sessió plenària de data 8 de juliol de 2015 es va acordar l’aprovació definitiva del text 
refós maig de 2015 del projecte bàsic de rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch. 

Així mateix, s’acordà delegar a la Junta de Govern Local l’aprovació dels projectes 
executius de les diferents fases i/o subfases de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch, 
delegant també la iniciació, tramitació i aprovació dels expedients de contractacions, i 
adjudicacions  formalitzacions dels contractes d’execució de les obres de cada fase o 
subfase dels projectes executius de rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch. 

En data 25 de febrer de 2015 s’emet informe en el que es posa de manifest la divisió del 
projecte per fases; el projecte d’execució s’estructura en dues fases (fase I i fase II). La 
Fase II de les obres inclou els treballs per completar la rehabilitació del monument en 
totes les seves parts. Es preveu, així mateix, que aquesta fase II i el projecte d’execució 
podrà determinar diferents subfases per tal de poder afrontar la inversió de forma 
escalonada.

Per acord de Junta de Govern Local de data 2 de febrer de 2016 es va acordar l’aprovació 
inicial del projecte executiu de la Fase II de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch, 
condicionant l’aprovació definitiva del projecte a la incorporació de les consideracions 
tècniques i es complimenti la documentació enumerada en l’informe tècnic de 24 de 
desembre de 2015 i, en el seu cas, les que determini la Comissió Territorial del patrimoni 
Cultural de Barcelona. 

En data 4 de març de 2016 es presenta escrit del Centre de restauracions de béns mobles 
de Catalunya, en el que es posa de manifest la necessitat de disposar d’un estudi més 
aprofundit pel que fa a la intervenció en els elements ornamentals de la Casa i sobre la 
necessitat d’intervenir i protegir les pintures del soterrani. 

En data 16 de novembre de 2016 l’enginyer tècnic municipal emet informe relatiu a la 
necessitat d’incorporar certes prescripcions tècniques al projecte, així com disposar 
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d’informe de la direcció general d’emergències de la Generalitat, segons estableix la Llei 
3/2014. 

En data 22 de març de 2017 s’ha emès informe tècnic pel qual es posa de manifest que la 
Fase II del projecte ha estat dividida en cinc fases. S’informa que la única d’aquestes cinc 
fases que compte amb tots els elements necessaris per ser aprovada és l’anomenada 
Fase 2.2. 

En data 24 de març de 2017 s’ha emès certificat conforme no s’ha presentat al·legacions 
en relació a l’aprovació inicial del projecte de la fase II (aprovat inicialment per acord de 
Junta de Govern Local de data 2 de febrer de 2016). 

En data 7 d’abril de 2017 s’ha emès informe favorable de la fase 2.2 abril 2017 de 
Rehabilitació de la Casa Puig i Cadafalch per a la seva aprovació inicial, però informant 
desfavorablement  la resta de fases del projecte. Es sol·licita la urgència en la tramitació 
de l’expedient atenent a la necessitat de justificar les subvencions que financen el 
projecte dins els terminis establerts.

No consta a l’expedient l’aprovació definitiva de la Fase II de la rehabilitació de la casa 
Puig i Cadafalch. Es desprèn dels informes tècnics emesos, que el projecte executiu de la 
Fase II de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch no disposa de tots els elements 
necessaris per la seva aprovació, amb la qual cosa no pot aprovar-se definitivament. 

El projecte executiu de la Fase 2.2 abril 2017 2017 de Rehabilitació de la Casa Puig i 
Cadafalch ascendeix a 634.759, 24 euros (iva inclòs). 

En el pressupost per l’exercici 2017 existeix crèdit pressupostari per atendre la inversió. 
315-336-68200 “Obres Casa Puig i Cadafalch.

Aquests són tots els antecedents que consten a l’expedient. D’acord amb els mateixos, 

I N F O R M EM :

Primer.- Segons estableix l’article 12 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny, en endavant ROAS, l’obra d’inversió 
analitzada té la consideració d’obra local ordinària de primer establiment, reforma o gran 
reparació. La documentació tècnica necessària és la d’un projecte d’obra local ordinària.
 
Segon.- El projecte ha de contenir en tot cas els documents que assenyala l’article 24 del 
ROAS, i en relació a aquest, el Text refós de la Llei de contractes del Sector Públic, així 
com la documentació addicional que assenyala l’article 25 del ROAS, entre els quals 
destaca l’estudi de Seguretat i higiene en el treball, el programa de control de qualitat 
general de l’obra, l’estudi d’impacte sobre el mitjà natural, i l’estudi sobre el compliment 
de la normativa d’accessibilitat i de supressió de barreres arquitectòniques, a més a més 
de la memòria, el pressupost, el plec de prescripcions tècniques particulars i els plànols 
de conjunt i de detall de l’obra, suficientment descriptius, per tal que resti perfectament 
definida, de tal forma que un facultatiu competent diferent de l’autor, pugui dirigir 
d’acord amb el projecte, els treballs d’execució de les obres.
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Tercer.- L’aprovació dels projectes d’obres locals és una atribució de l’òrgan municipal 
que és competent per aprovar l’expedient de contractació i licitació, sempre i quan la 
realització de l’obra estigui prevista en el pressupost de l’Ajuntament.
 
Quart.-  El projecte executiu de la Fase 2.2 abril 2017 de Rehabilitació de la Casa Puig i 
Cadafalch ascendeix a 634.759, 24 euros (iva inclòs), per la qual cosa la competència 
correspondria, per raó de la quantia i atenent a la DA segona TRLCSP a l’alcaldia. Això no 
obstant, tenint en compte que es tracta d’una fase inclosa dins el què hauria de ser un 
projecte íntegre de la Fase II, cal partir de la quantia d’aquesta Fase II íntegra 
1.571.933,23 euros per determinar l’òrgan competent. D’acord amb això, la competència 
correspon al ple municipal.
Cinquè.- El procediment per a la seva aprovació és el que preveu l’article 37 del ROAS, de 
tal forma que es requereix un acord d’aprovació inicial, l’obertura d’un període de 
informació pública de trenta dies hàbils, a fi i efecte que es puguin presentar al·legacions, 
i un acord d’aprovació definitiva del mateix. 

Sisè.- La Casa Puig i Cadafalch és de propietat municipal, i consta inscrita a l’inventari 
municipal de béns (128.192). Atenent a la seva consideració com a BCIN, és necessari 
disposar d’informe de la Comissió Territorial de Patrimoni de la Generalitat de Catalunya.

Setè.- En cap cas podrà iniciar-se la licitació de les obres sense disposar del crèdit 
pressupostari adequat i suficient. 

Vuitè.- Un cop aprovat definitivament, serà  preceptiu el replanteig del projecte amb 
caràcter previ a la tramitació de l’expedient de contractació de l’obra, de conformitat 
amb l’article 110 de la citada Llei, que disposa: 

“Article 110. Replantejament del projecte.

1. Aprovat el projecte i prèviament a la tramitació de l’expedient de contractació de 
l’obra, se n’ha d’efectuar el replantejament, el qual consisteix a comprovar la realitat 
geomètrica de l’obra i la disponibilitat dels terrenys necessaris per a una execució 
normal, que és requisit indispensable per a l’adjudicació en tots els procediments. Així 
mateix s’han de comprovar tots els supòsits que figurin en el projecte elaborat i siguin 
bàsics per al contracte que s’ha de subscriure.
2. En la tramitació dels expedients de contractació referents a obres d’infraestructures 
hidràuliques, de transport i de carreteres, es dispensa del requisit previ de disponibilitat 
dels terrenys, si bé l’ocupació efectiva d’aquells ha d’anar precedida de la formalització 
de l’acta d’ocupació.
3. En els casos de cessió de terrenys o locals per entitats públiques, per acreditar la 
disponibilitat dels terrenys n’hi ha prou amb l’aportació dels acords de cessió i acceptació 
dels òrgans competents.
4. Una vegada realitzat el replantejament s’ha d’incorporar el projecte a l’expedient de 
contractació”.
Novè.- Per tal d’acordar la urgència en la tramitació, la qual permet reduir els terminis del 
procediment a la meitat, cal acreditar i justificar la concurrència de les circumstàncies 
que concorren.

Conclusió
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El projecte executiu de la Fase II de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch, aprovat 
inicialment per acord de la Junta de Govern Local de data 2 de febrer de 2016 no ha 
quedat aprovat definitivament, ja que no s’ha donat compliment a les condicions que 
s’imposaven.

Ha estat redactat el projecte executiu de la Fase 2.2 abril 2017 de Rehabilitació de la Casa 
Puig i Cadafalch, disposant d’informe favorable emès pels serveis tècnics municipals en 
data 7 d’abril de 2017. 

La competència per l’aprovació del projecte d’obres correspon, per raó de la quantia al 
ple municipal. La delegació efectuada a favor de la Junta de govern Local per acord 
plenari de data 2 de març de 2016 hauria de ser revocada, doncs no consta que 
s’efectués la corresponent publicació en els termes exigits per l’article ROF.

Això no obstant, tenint en compte que es tracta d’una fase inclosa dins el què hauria de 
ser un projecte íntegre de la Fase II, cal partir de la quantia d’aquesta Fase II íntegra per 
determinar l’òrgan competent. 

La competència per l’aprovació inicial correspon al ple municipal.

Atenent a que l’encàrrec realitzat a Mercè Zazurca fa referència a la totalitat del projecte, 
cal requerir per la subsanació de les subfases 2.1,2.3,2.4 i 2.5 en els termes indicats en 
l’informe tècnic de data 22 de març de 2017.

Amb caràcter previ a l’aprovació definitiva d’aquesta fase, caldrà disposar d’informe de 
l’arquitecte municipal acreditant que es disposa de tota la documentació preceptiva per 
ser aprovat, incloent tots els informes sectorials que calgui requerir. Així mateix, serà 
necessari disposar d’informe favorable de l’enginyer municipal que acrediti que han estat 
subsanades les deficiències indicades en l’informe de data 16 de novembre de 2016.”

Atenent a que concorren circumstàncies d’interès públic en l’expedient, derivades de la 
necessitat de justificar les subvencions que financen la inversió i que han estat 
concedides per diferents administracions públiques, aconsellen declarar la urgència en la 
tramitació de l’expedient, en els termes de l’article 33 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques.
 
Vist l’establert a l’article 37 del Decret 179/1995, que aprova el Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals, i l’article 33.1 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques.

Per tot l’anterior, es proposa l’adopció dels següents acords:

Primer – Deixar sense efectes la delegació efectuada en sessió plenària de 8 de juliol de 
2015 a favor de la Junta de Govern Local per l’aprovació dels projectes executius de les 
diferents fases i/o subfases de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch, delegant també 
la iniciació, tramitació i aprovació dels expedients de contractacions, i adjudicacions  
formalitzacions dels contractes d’execució de les obres de cada fase o subfase dels 
projectes executius de rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch.
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Segon.- Declarar el tràmit d’urgència en l’aprovació inicial de la Subfase  2.2  (Actuacions 
en l’envoltant exterior) de la Fase II del projecte executiu de la rehabilitació de la casa 
Puig i Cadafalch.

Tercer- Aprovar inicialment la Subfase  2.2  (Actuacions en l’envoltant exterior) de la Fase 
II del projecte executiu de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch, presentat en data 
RGE 21 de març de 2017 per l’arquitecte Mercè Zazurca Codola, que s’adjunta als 
presents acords.

Quart- Sotmetre l’expedient a tràmit d’informació pública durant 15 dies hàbils, 
mitjançant la publicació d’edictes al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i a la seu 
electrònica municipal.

Cinquè.- Trametre el projecte executiu de la Subfase  2.2  (Actuacions en l’envoltant 
exterior) de la Fase II del projecte executiu de la rehabilitació de la casa Puig i Cadafalch a 
la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Barcelona per a la seva aprovació.

Sisè.- Sol·licitar informe als serveis territorials municipals en els termes indicats en 
l’informe de secretaria i intervenció de data 25 d’abril de 2017 i requerir a l’equip redactor 
del projecte l’esmena de la documentació aportada en allò que fa referència a la resta de 
fases del projecte.”

Sra. Montserrat Capdevila  Vàries vegades hem demanat si se’ns podia presentar un full 
amb els costos de la primera fase que ja està feta.

Ara el que aprovem és part d’aquesta fase que són 634.000,00 euros i ens agradaria 
saber com es farà el finançament d’aquesta fase. 

Recalcar que ens agradaria poder veure d’on han vingut les despeses de la primera fase i 
el finançament.

Sr. Àngel Puig  Sí, tenim pendent d’entregar com s’ha finançat la primera fase.

Recordo que van venir 250.000,00 euros de la Caixa de Pensions, 60.000,00 euros de la 
Diputació i 200.000,00 euros i escaig de la Generalitat. Tot i així són números que estem 
pendents d’entregar-vos.

En aquesta fase hi ha parts que venen subvencionades i una part que està finançada per 
l’Ajuntament, però que no recordo la quantitat.

Sr. alcalde  És poc perquè hi ha dues subvencions en aquesta segona fase, una de 
127.500,00 euros que venen de part de la Diputació i més de 150.000,00 euros per part 
de la Generalitat.

Sr. Àngel Puig  En tot cas presentarem el números junts de la primera fase i la segona, 
les parts que estan subvencionades i les que es finançaran des de l’Ajuntament.
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Sr. alcalde  Recordar que el projecte de rehabilitació de la Casa Puig i Cadafalch consta 
de dues grans fases. 

La primera que és la que hem estat fent fins ara i que ha vingut en molt bona part 
subvencionada per institucions externes a les quals aprofito per a agrair aquesta ajuda, i 
aquesta segona fase que la vam subdividir per fer-la viable en 5 subfases. Ara farem la 
fase 2.2, ens saltem la primera subfase perquè ens interessa més arreglar la part exterior 
primer. 

El que hem fet fins ara és assegurar l’estructura de la Casa Puig i Cadafalch que era el 
més urgent, en aquesta segona part el que anem a fer és arreglar els exteriors que 
donaran una imatge molt potent al conjunt de la plaça de Vendre i Casa Puig i Cadafalch, 
i finalment quedaran pendents de fer-se en un futur les altres quatre subfases que són 
qüestions menors per rellevància i per import, esperem que sigui el més immediat 
possible.

Recordar que quan s’hagi finalitzat la primera fase i la segona fase la casa serà visitable, 
encara que no en grans grups.

Sr. Àngel Puig  Afegir que en la primera fase que ja està realitzada, van aparèixer per 
part de Patrimoni l’obligació de fer estudis d’elements ornamentals que ens va fer fixar 
pintures que hi havia en la estructura que tocaven.

Com ha comentat l’alcalde, en la primera fase vam fer tota la part estructural de coberta i 
aquí es repercutia en elements ornamentals que vam haver d’afegir al projecte.

Sra. Assumpta Boba  Deien que en aquesta segona fase es saltaven la primera subfase i 
es passaven a la segona que era la del envolvent, entenc que la primera és una cosa que 
faran després i és treballar els interiors.

En aquests treballs interiors no compromet per a res els treballs de l’envolvent que 
s’estan fent ara? En cap moment? No implicarà cap possibilitat que una cosa que s’acabi 
d’arrebossar o polir, picant es faci un forat i caigui. 

Sr. Àngel Puig  No, segur perquè ha estat un dels elements més discutits amb l’equip 
redactor, el fet que fer l’exterior no repercutís després en l’interior, semblaria un 
procediment lògic treballar l’interior i posteriorment l’exterior. Ho hem compartit amb 
ells i és totalment compatible.

Sr. alcalde  Fixeu-vos que la fase 2.2 és pràcticament igual de potent econòmicament con 
tota la fase 1 sencera, per tant, les quatre subfases que restaran són menors en aquest 
sentit, això ens permetrà l’obertura d’aquest espai, no de manera definitiva i permanent, 
però sí una obertura per a començar a treballar les qüestions que més ens agrada a tots 
plegats que és definir els usos concrets d’aquesta casa. A banda de tot l’embelliment que 
suposarà per al centre            

Sotmès a votació l’anterior dictamen s’aprova per unanimitat. 
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4. MEDI AMBIENT I SANITAT 4.1) Aprovació L’Annex específic pel període 2017-2020  del 
conveni d’encàrrec de la Gestió de Prestació  de serveis mínims de Salut Pública de 
competència municipal entre  el Departament  de Salut i l’ Ajuntament  d’ Argentona  
i deixar sense efecte l’annex aprovat en el Ple corporatiu municipal de data 6 de 
febrer de 2017

La Sra. Aina Gómez dóna compte del següent dictamen, prèvia esmena del títol del punt 
4. de l’ordre del dia:

“Vist l’ informe emès pel Tècnic de Medi Ambient i Sanitat en data 4 d’ abril de 2017, 
segons el qual diu:
“Conveni específic de col·laboració entre el Departament de Salut de la Generalitat de 
Catalunya i l’Ajuntament d’Argentona en matèria de sanitat i amb Annex específic pel 
període 2017-2020.

Antecedents:
 En data 2/12/2013 el ple municipal aprova l’adhesió al conveni marc entre 

l’Agència de Salut Pública de Catalunya (ASP), l’Associació Catalana de Municipis i 
Comarques i la Federació de Municipis de Catalunya, el qual determina una sèrie 
de prestacions i serveis que l’ASP pot fer, tant de serveis mínims com d’altres, als 
ens locals. La vigència del conveni Marc és de 5 anys, prorrogables 
automàticament si cap de les parts manifestes en contrari.

 El conveni entre l’Agència de Salut Pública de Catalunya i l’Ajuntament d’Argentona 
concreta quines seran les prestacions de serveis, recollides a l’Annex del Conveni, i 
que no comporten contraprestació econòmica a l’ajuntament. El conveni tindrà 
vigència fins a 31/12/2016, amb possibilitat de prorrogar-lo de forma expressa 
abans del seu venciment.

 Amb data 4 de novembre de 2016 aquest tècnic municipal va informar 
favorablement la pròrroga del conveni vigent i un nou annex pel període 2017-
2020.

 Amb data 5 de desembre de 2016 el Ple va aprovar la pròrroga i nou Annex.

 Amb data 6 de febrer de 2017 s’aprova pel ple municipal un nou conveni de 
col·laboració entre el Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament d’Argentona. Aquest nou conveni ve motivat per l’extinció de la 
personalitat jurídica de l’Agència de Salut Publica, quedant les seves funcions 
executives assumides per la Secretaria de Salut Pública, en virtut de l’article 163 de 
la Llei 2/2014, del 27 de gener, de mesures fiscals, administratives, financeres i del 
sector públic. El conveni té una vigència des de la seva signatura fins al 
31/12/2020, i ve a substituir l’anterior conveni signat amb l’ASP. Aquest nou 
conveni passa pel ple sense informe del tècnic sotasignat, el qual no va ser 
consultat.

Conclusions:
Segons sembla l’Annex aprovat per ple de data 6 de febrer de 2017 no era el correcte. 
Ara se’ns ha facilitat el nou conveni amb l’Annex correcte, el qual consta de 5 punts:
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-Per part de la Subdirecció General de Coordinació de la Salut Pública a Barcelona i  
Girona/Secretaria de Salut Pública:

 Assessorament en temes de legionel·la.
 Control del compliment de les obligacions de les gestores de les aigües de 

consum humà. Avaluar i gestionar el risc d’incompliments per part de les 
gestores. Proposar, incoar, instruir i resoldre expedients sancionadors i 
prendre mesures cautelars relacionades amb incompliments o infraccions dels 
gestores.

 Control sanitari establiments alimentaris, fins a 10 inspeccions/any. Valoració 
tècnico-jurídica de les mesures a determinar per part de l’ajuntament.

 Assessorament en temes de promoció i protecció de la salut.

-Per part de l’ajuntament:
 actualitzar el cens municipal d’activitats sotmeses a control alimentari i cens 

municipal de torres de refrigeració i condensadors evaporatius. 

Per tot això aquest tècnic informa favorablement el conveni i Annex “

Segons ha comunicat la Subdirecció General de Salut Pública, la documentació que es 
presentà per aprovació per aquesta corporació contenia algun error en el seu annex. 

El redactat actual disposava:
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El redactat que es proposa disposa:

ANNEX

Activitats que es portaran a terme en el municipi d’Argentona de conformitat amb la relació 
d'activitats incloses en els serveis mínims dels ens locals que integra l’annex 1 del conveni 
del 2 de juliol de 2013.
 
Per els anys del  2017 al 2020 (inclòs), les activitats relacionades amb els serveis, el nombre 
o la periodicitat previstos amb què s’han de realitzar aquestes activitats, és la que es detalla: 

Activitat
1. GESTIÓ DEL RISC PER A LA SALUT DERIVAT DE LA CONTAMINACIÓ DEL 
MEDI

Subdirecció 
General de 
Coordinació de la 
Salut Pública a 
Barcelona i 
Girona  
/Secretaria de 
Salut Pública 
Servei Regional

Assessorament en temes de legionel·la.
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Activitat 2. GESTIÓ DEL RISC PER A LA SALUT DE LES AIGÜES DE CONSUM PÚBLIC
Controlar el compliment de les obligacions de les gestores de les aigües de 
consum humà, d’acord amb els programes de vigilància i control establerts 
per l’Agència de Salut Pública de Catalunya.
Avaluar i gestionar el risc dels incompliments de l’aigua que subministren 
aquestes gestores.
Proposar, incoar, instruir i resoldre els expedients sancionadors i les 
mesures cautelars relacionades amb els incompliments o infraccions de les 
gestores d’aigua.

Subdirecció 
General de 
Coordinació de la 
Salut Pública a 
Barcelona i 
Girona  
/Secretaria de 
Salut Pública

Nombre i especificació:
En totes les  xarxes d’aigua de consum 
humà del cens de l’Agència.

Activitat
3. GESTIÓ DEL RISC PER A LA SALUT DERIVAT DELS PRODUCTES 
ALIMENTARIS

Execució de les activitats de control sanitari d’establiments alimentaris de 
competència municipal a determinar per l’Ajuntament.

Valoració técnico-jurídica de la possible intervenció administrativa de 
l’Ajuntament en mesures cautelars i/o del procediment sancionador.

Subdirecció 
General de 
Coordinació de la 
Salut Pública a 
Barcelona i 
Girona  
/Secretaria de 
Salut Pública

Nombre/Periodicitat: Màxim 10 inspeccions/any 

Activitat
4. EDUCACIÓ SANITÀRIA EN L’ÀMBIT DE LA PROMOCIÓ I LA PROTECCIÓ DE 
LA SALUT

Subdirecció 
General de 
Coordinació de la 
Salut Pública a 
Barcelona i 
Girona  
/Secretaria de 
Salut Pública

Assessorament als tècnics municipals en relació a temes de promoció i de 
protecció de la salut. 

Activitat 5. CENSOS D’ACTIVITATS AMB CONTROL SANITARI
Actualització anual del cens municipal d’activitats sotmeses a control 
sanitari. 

Ajuntament
Manteniment anual del cens municipal de torres de refrigeració i 
condensadors evaporatius. 

Vist que en exercici de les competències que m’atorga l’art. 21.k de la LLei 7/85, 
Reguladora  de las Bases del Régimen Local, i en virtud  de tot  això, al Ple Corporatiu es 
proposa l’adopció dels següents acords:

Primer.-L’Ajuntament d’Argentona encarrega a l’Agència de Salut Pública de Catalunya la 
prestació dels serveis mínims de Salut Pública de Competència Local que s’especifíquen a 
l’Anex del conveni a que fa referència l’acord següent.
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Segon.-. Aprovació l’Annex especific pel periode 2017-2020 del conveni  d’encàrrec de la 
Gestió  de Prestació de serveis  mínims de Salut Pública  de competència  municipal  entre  
el Departament de Salut i l’ Ajuntament d’ Argentona  que s’adjunta, annex.

Tercer.- Deixar sense efecte  l’ annex  aprovat pel  Ple Coporatiu de data 6 de  febrer de 
2017.

Quart.- Facultar al Sr. Alcalde per tal que en nom i representació de l’Ajuntament 
d’Argentona realitzi les actuacions necessàries  per a l’execució i formalització dels 
presents acords.

Cinquè.-Notificar els presents acords als interessats als efectes oportuns i al Serveis 
d’Intervenció i Tresoreria-Comptabilitat.”

Sotmès a votació l’anterior dictamen s’aprova per unanimitat. 

5. MOCIONS GRUPS MUNICIPALS 5.1) Moció conjunta dels grups municipals 
Candidatura d’Unitat Popular d’Argentona, Esquerra Republicana de Catalunya, 
Partit dels Socialistes de Catalunya – Candidatura de Progrés i Iniciativa per 
Catalunya Verds

5.1.1) Moció referent a la reinversió del superàvit a l’administració local per a la 
millora dels serveis públics i l’execució d’inversions prioritàries

El Sr. Carles Martínez dóna compte de la següent moció:

“L’Entrada en vigor l’any 2012 de la Llei d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera va suposar per als municipis una evident pèrdua d’autonomia en la gestió dels 
seus recursos. D’una banda l’estabilitat pressupostària, entesa com l’equilibri entre 
ingressos i despeses no financers, va suposar una forta restricció en els primers anys de 
consolidació dels comptes municipals.

D’altra banda, la prioritat absoluta del pagament d’interessos i deute públic, derivada 
d’una modificació de la Constitució que posava els interessos dels bancs per davant de 
l’interès públic.

Finalment, una vegada consolidat l’equilibri pressupostari i la reducció de l’endeutament, 
els ajuntament es troben amb la restricció de la regla de la despesa que limita l’increment 
dels pressupostos municipals al creixement de l’economia en termes de PIB, malgrat que 
la pròpia evolució de l’economia ha provocat un increment d’ingressos que podrien ser 
retornats a la ciutadania.

Si bé l’Autoritat Independent de Responsabilitat Fiscal (AIReF) defineix aquesta 
norma com una eina que permet acumular superàvits en etapes de creixement econòmic 
per utilitzar-los en etapes de recessió, entenem que la recuperació macroeconòmica en 
termes de PIB no s’ha vist reflectida a les economies domèstiques ni a les pimes, de 
manera que els ajuntaments hem de seguir aportant recursos per donar resposta a les 
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nombroses necessitats socials existents, així com a la implementació de polítiques de 
foment de l’ocupació i l’activitat econòmica.

D’altra banda, l’Estat espanyol efectua la distribució del marge de dèficit públic sense 
considerar el pes de la despesa pública que assumeixen els diferents nivells 
d’administració, resultant aquesta distribució clarament injusta amb les comunitats 
autònomes i amb els municipis. En el cas dels ajuntaments s’autoritza dèficit zero, però a 
la pràctica l’aplicació de la regla de la despesa provoca que acumulin superàvits 
estructurals que després serveixen per compensar l’incompliment dels objectius de 
dèficit del propi Estat espanyol.

La conseqüència de tot plegat és que els ajuntaments porten cinc anys consecutius 
acumulant superàvits que després només poden destinar a reduir endeutament o bé 
tenir-los aturats als bancs. L’any 2016 el superàvit de les administracions locals va ser 
7.083 milions d’euros, un 0,64% del PIB. La suma dels superàvits dels cinc darrers 
exercicis és gairebé de 26.000 milions.

El projecte de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2017, aprovat pel Consell de 
Ministres, no incorpora canvis en la destinació del superàvit de les entitats locals, 
conservant només el petit marge per a inversions financerament sostenibles i amb 
l’agreujant que no serà d’aplicació fins que no s’aprovi de manera definitiva el pressupost, 
previsiblement al mes de juny.

Si bé és necessari adoptar una mínima disciplina en matèria d’estabilitat pressupostària 
per evitar els excessos d’altres èpoques, també entenem que aquestes normes han de 
ser proporcionades i coherents amb la situació econòmica de cada ajuntament. En 
aquest sentit, reivindiquem que els ajuntaments que compleixen els requeriments en 
matèria d’endeutament i tinguin romanent de tresoreria positiu puguin utilitzar 
lliurement els seus superàvits i posar-los a disposició de la ciutadania, ja sigui en 
forma de polítiques socials, promoció econòmica i ocupació o bé per dur a terme 
aquelles inversions necessàries per al municipi.

Atès que l’any 2016 les administracions locals van obtenir un superàvit de 7.083 milions 
d’euros, un 0,64% del PIB, i acumulen cinc anys consecutius de superàvits.

Atès que el conjunt d’administracions locals ha reduït considerablement el seu volum 
d’endeutament i gairebé el 50% dels municipis tenen deute zero.

Atès que el projecte de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2017 no incorpora 
canvis en la destinació del superàvit de les administracions locals i que el marge per a 
destinar a inversions financerament sostenibles es veurà molt condicionat per 
l’endarreriment en l’aprovació definitiva dels pressupostos de l’Estat.

Per tot l’exposat, proposem al Ple de l’Ajuntament d’Argentona d’adopció dels següents

ACORDS

Primer. Instar al Govern de l’Estat que autoritzi, de manera urgent, que els ajuntaments 
puguin reinvertir, sense cap limitació, els superàvits resultants de la liquidació del 
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pressupost 2016 i que aquesta reinversió no computi en els càlculs per al compliment de 
la regla de la despesa ni l’estabilitat pressupostària.

Segon. Instar al Govern de l’Estat que autoritzi als ajuntaments amb una ràtio 
d’endeutament inferior al 60% sobre els ingressos corrents a fer ús del romanent de 
tresoreria per a l’execució d’inversions prioritàries, sense que aquestes computin en els 
càlculs per al compliment de la regla de la despesa ni l’estabilitat pressupostària, 
computant només la previsió de despesa estructural que pugui comportar la inversió.

Tercer. Cercar les eines que permetin retornar aquests recursos a la ciutadania, en 
forma de millors serveis públics i inversions prioritàries, garantint la sostenibilitat de les 
finances municipals.

Quart. Comunicar aquest acord al Govern espanyol, a la Generalitat de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a la 
Federació Espanyola de Municipis i Províncies.”

Sr. Eusebi Traby  En aquesta moció veiem quatre o cinc coses.

En l’exposició dels motius hi ha un apartat al full segon que diu: “ ... Si bé és necessari 
adoptar una mínima disciplina en matèria d’estabilitat pressupostària per evitar els excessos 
d’altres èpoques,...”  nosaltres creiem que seria més adequat canviar la paraula “disciplina” 
per a “un mínim de responsabilitat”.

Sr. Carles Martínez  No tinc cap problema.

Sr. Eusebi Traby  L’altra qüestió és que entenem que es podria aprofitar aquesta moció 
per reclamar no només el del 2017, sinó el dels anys anteriors. Es podria aprofitar ja que 
estem parlant del 2017 i ens oblidem dels anys anteriors, creiem que es podria afegir a 
aquesta moció i aprofitar per a reclamar-ho.

Hi ha un apartat que diu: “Atès que l’any 2016 les administracions locals van obtenir un 
superàvit de 7.083 milions d’euros...”  això a la pàgina anterior ja ho diem, és exactament la 
mateixa exposició i ho repetim, penso que treure’l no estaria de més.

Sr. Carles Martínez  Cap problema.

Sr. Eusebi Traby  Hi ha una informació que no coneixíem i ens ha sobtat, és una 
informació que tenim més i diu: “Atès que el conjunt d’administracions locals ha reduït 
considerablement el seu volum d’endeutament i gairebé el 50% dels municipis tenen deute 
zero.”. És una informació que no teníem i està bé.

Bàsicament era afegir el tema dels endeutaments dels anys anteriors aprofitant aquesta 
moció.

Sr. alcalde  Per respondre a aquesta última qüestió que plantejava vostè.

És molt pertinent el que diu, en el cas de l’Ajuntament d’Argentona hi ha un romanent 
acumulat que és important, a base d’acumular superàvits pressupostaris any rere any. 
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Com estem obligats a tancar en equilibri pressupostari o superàvit; tancar amb equilibri 
és molt complicat ja que ha de quedar el compte a 0 i no passa mai, sempre queden 
superàvits positius. Com també tenim totes aquestes restriccions que hem parlat moltes 
vegades en aquest Ple, el que acaba passant és que els superàvits cada any són 
quantiosos i els anem acumulant, perquè a més a més som cauts a l’hora de 
pressupostar pel principi de prudència financera, el que acabem fent és tenir uns 
superàvits alts.

Quan aquests superàvits anuals els anem sumant any rere any, tenim un romanent 
acumulat molt important i la voluntat política és que els diners s’han de gastar, tenir-los 
guardats no creiem que sigui el millor ús dels recursos. En el cas d’Argentona, com a 
regidor d’Hisenda considero que aquest romanent s’hauria de gastar i que és bastant 
gros. 

També he de dir que han hagut municipis que han estat més collats que nosaltres i que 
se’ls ha restringit més les operacions de despesa, fins i tot se’ls ha prémer més a nivell 
d’ingressos fent-los apujar els impostos, per exemple. Són municipis que tenen plans 
d’ajuts, plans econòmics financers i els resultats són encara més grans, de tal manera 
que el romanent encara és més gran. Hi ha ajuntaments que podrien viure un any només 
dels romanents acumulats dels últims 10 anys.

És interessant la frase que diu que el 50% dels municipis de l’Estat Espanyol tenen deute 
0, aquí és important recalcar que són municipis molt petits que no tenen capacitat de fer 
grans inversions perquè quan ets molt petit no et pots endeutar. En el cas d’Argentona 
no tenim deute 0, però estem en un 43% pendents de la liquidació de l’any 2016.

Crec que és important recalcar que es va fer una feina bastant curosa en l’anterior 
legislatura reduït l’endeutament del 75% al 48%. En aquest dos anys que portem de 
legislatura s’ha reduït molt lleugerament perquè considerem que la xifra està en un 
moment correcte, s’ha baixat del 48% al 43%.

Pensem que aquestes xifres han de deixar-nos fer aquestes inversions que el poble 
necessita, després parlarem de la biblioteca perquè crec que és un dels exemples més 
evidents.

Aquesta moció és important, és una llàstima perquè de tots els que estem aquí presents, 
la persona que més ens podia haver ajudat a resoldre aquesta qüestió és el Sr. Fragoso. 
Són el regidors i els alcaldes i els governs dels “Partit Popular” els que han d’empènyer en 
aquest sentit perquè els també estan perjudicats amb totes aquestes regles de la 
despesa, de la restricció de contractació i de tota aquesta normativa que colla als 
municipis que estem pagant els plats trencats d’altres administracions que s’han portat 
pitjor en aquest sentit.

Vostè parlava de la responsabilitat, segurament els municipis han sigut els més 
responsables de tots. Si haguéssim de dir que ha hagut algú irresponsable, curiosament 
seria l’Ajuntament de Madrid governat molts anys pel “Partit Popular”. Qui paga els plats 
trencats? Tots els altres, els 9.000 municipis de l’Estat que no són Madrid.    
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Acceptem aquestes modificacions que vostè proposava, és veritat que es repeteix 
aquesta frase que vostè comentava.

Sr. Eusebi Traby  Inclourem les dues qüestions?

Sr. alcalde  Sí.

Sra. secretària, recordar-li canviar “disciplina” per “responsabilitat” , em sembla una 
aportació molt correcte. Eliminar aquesta frase que és reiterativa, i afegir en el acords 
primer i segon el dels anys anteriors.    
 
L’anterior moció, esmenada en la seva totalitat, quedarà redactada de la següent manera:

5.1.1) Moció referent a la reinversió del superàvit a l’administració local per a la 
millora dels serveis públics i l’execució d’inversions prioritàries

“L’Entrada en vigor l’any 2012 de la Llei d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera va suposar per als municipis una evident pèrdua d’autonomia en la gestió dels 
seus recursos. D’una banda l’estabilitat pressupostària, entesa com l’equilibri entre 
ingressos i despeses no financers, va suposar una forta restricció en els primers anys de 
consolidació dels comptes municipals.

D’altra banda, la prioritat absoluta del pagament d’interessos i deute públic, derivada 
d’una modificació de la Constitució que posava els interessos dels bancs per davant de 
l’interès públic.

Finalment, una vegada consolidat l’equilibri pressupostari i la reducció de l’endeutament, 
els ajuntament es troben amb la restricció de la regla de la despesa que limita l’increment 
dels pressupostos municipals al creixement de l’economia en termes de PIB, malgrat que 
la pròpia evolució de l’economia ha provocat un increment d’ingressos que podrien ser 
retornats a la ciutadania.

Si bé l’Autoritat Independent de Responsabilitat Fiscal (AIReF) defineix aquesta 
norma com una eina que permet acumular superàvits en etapes de creixement econòmic 
per utilitzar-los en etapes de recessió, entenem que la recuperació macroeconòmica en 
termes de PIB no s’ha vist reflectida a les economies domèstiques ni a les pimes, de 
manera que els ajuntaments hem de seguir aportant recursos per donar resposta a les 
nombroses necessitats socials existents, així com a la implementació de polítiques de 
foment de l’ocupació i l’activitat econòmica.

D’altra banda, l’Estat espanyol efectua la distribució del marge de dèficit públic sense 
considerar el pes de la despesa pública que assumeixen els diferents nivells 
d’administració, resultant aquesta distribució clarament injusta amb les comunitats 
autònomes i amb els municipis. En el cas dels ajuntaments s’autoritza dèficit zero, però a 
la pràctica l’aplicació de la regla de la despesa provoca que acumulin superàvits 
estructurals que després serveixen per compensar l’incompliment dels objectius de 
dèficit del propi Estat espanyol.
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La conseqüència de tot plegat és que els ajuntaments porten cinc anys consecutius 
acumulant superàvits que després només poden destinar a reduir endeutament o bé 
tenir-los aturats als bancs. L’any 2016 el superàvit de les administracions locals va ser 
7.083 milions d’euros, un 0,64% del PIB. La suma dels superàvits dels cinc darrers 
exercicis és gairebé de 26.000 milions.

El projecte de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2017, aprovat pel Consell de 
Ministres, no incorpora canvis en la destinació del superàvit de les entitats locals, 
conservant només el petit marge per a inversions financerament sostenibles i amb 
l’agreujant que no serà d’aplicació fins que no s’aprovi de manera definitiva el pressupost, 
previsiblement al mes de juny.

Si bé és necessari adoptar una mínima responsabilitat en matèria d’estabilitat 
pressupostària per evitar els excessos d’altres èpoques, també entenem que aquestes 
normes han de ser proporcionades i coherents amb la situació econòmica de cada 
ajuntament. En aquest sentit, reivindiquem que els ajuntaments que compleixen els 
requeriments en matèria d’endeutament i tinguin romanent de tresoreria positiu puguin 
utilitzar lliurement els seus superàvits i posar-los a disposició de la ciutadania, ja 
sigui en forma de polítiques socials, promoció econòmica i ocupació o bé per dur a terme 
aquelles inversions necessàries per al municipi.

Atès que el conjunt d’administracions locals ha reduït considerablement el seu volum 
d’endeutament i gairebé el 50% dels municipis tenen deute zero.

Atès que el projecte de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2017 no incorpora 
canvis en la destinació del superàvit de les administracions locals i que el marge per a 
destinar a inversions financerament sostenibles es veurà molt condicionat per 
l’endarreriment en l’aprovació definitiva dels pressupostos de l’Estat.

Per tot l’exposat, proposem al Ple de l’Ajuntament d’Argentona d’adopció dels següents

ACORDS

Primer. Instar al Govern de l’Estat que autoritzi, de manera urgent, que els ajuntaments 
puguin reinvertir, sense cap limitació, els superàvits resultants de la liquidació del 
pressupost 2016 així com d’exercicis anteriors, i que aquesta reinversió no computi en els 
càlculs per al compliment de la regla de la despesa ni l’estabilitat pressupostària.

Segon. Instar al Govern de l’Estat que autoritzi als ajuntaments amb una ràtio 
d’endeutament inferior al 60% sobre els ingressos corrents a fer ús del romanent de 
tresoreria per a l’execució d’inversions prioritàries, sense que aquestes computin en els 
càlculs per al compliment de la regla de la despesa ni l’estabilitat pressupostària, 
computant només la previsió de despesa estructural que pugui comportar la inversió.

Tercer. Cercar les eines que permetin retornar aquests recursos a la ciutadania, en 
forma de millors serveis públics i inversions prioritàries, garantint la sostenibilitat de les 
finances municipals.
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Quart. Comunicar aquest acord al Govern espanyol, a la Generalitat de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a la 
Federació Espanyola de Municipis i Províncies.”

Sotmesa a votació l’anterior moció esmenada s’aprova per unanimitat

5.2) Moció conjunta dels grups municipals Candidatura d’Unitat Popular d’Argentona, 
Esquerra Republicana de Catalunya, Iniciativa per Catalunya Verds i Tots per 
Argentona

5.2.1) Moció d’adhesió al Pacte Nacional pel Referèndum

El Sr. Pere Móra  dóna compte de la següent moció:

“El dia 26 de juny de 2013, es va constituir el Pacte Nacional pel Dret a Decidir. El passat 
mes de desembre de 2016 aquesta plataforma va acordar transformar-se en el Pacte 
Nacional pel Referèndum. Es va crear una comissió executiva formada per Joan Ignasi 
Elena, Maite Arqué, Jaume Bosch, Francesc de Dalmases, Carme-Laura Gil, Itziar 
González, Francesc Pané i Carme Porta.

El dia 23 de gener de 2017, els membres del comitè executiu van presentar el manifest, 
els objectius, el full de ruta i el programa de treball del Pacte. El manifest expressa el 
següent:

Manifest Pacte Nacional pel Referèndum
 
La consciència nacional i la voluntat d’autogovern del poble de Catalunya té indubtables arrels 
històriques, antigues i profundes, i s’ha manifestat reiteradament al llarg del temps. Avui, 
Catalunya està integrada en l’Estat espanyol, el qual, per innegables raons d’història, 
lingüístiques i culturals, és plurinacional, a desgrat que les seves estructures polítiques no el 
reconeguin així. 

El desig de Catalunya de decidir el seu futur polític, cada cop s’ha fet més evident davant del 
món. Fins al punt de convertir-se en una aspiració sostinguda, que avui recull la voluntat d’una 
gran majoria de la seva població. 

Entre els drets essencials i inalienables de les societats democràtiques, es reconeix el de decidir 
el seu futur polític. I és aquest dret el que sustenta la demanda d’una majoria de ciutadanes i 
ciutadans de Catalunya, que volen materialitzar-lo mitjançant un referèndum. 

Posem de manifest que la voluntat d’expressió de les catalanes i dels catalans mitjançant un 
referèndum és majoritària i transversal; i congruent amb la determinació cívica, pacífica i 
democràtica que han expressat les multitudinàries mobilitzacions de la societat organitzada a 
favor del seu dret a decidir.
 
Afirmem que l’actual marc jurídic espanyol, tal com han defensat experts en dret 
constitucional, permet la realització d’un referèndum a Catalunya acordat amb l’Estat. 
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Si aquesta possibilitat no s’ha obert fins ara ha estat per manca de voluntat política dels 
Governs d’Espanya. El dret, atès que és susceptible d’interpretacions diverses, ha de ser entès 
com un instrument per trobar solucions democràtiques als problemes polítics i no per crear-ne 
de nous o per agreujar els existents.

Les persones, entitats, organitzacions i institucions que signem aquest MANIFEST entenem el 
referèndum com una eina privilegiada d’aprofundiment democràtic, que permet el debat 
polític plural, la recerca de consensos i l’adopció final d’acords eficaços.
 
Per tot això : 

Instem els Governs de Catalunya i de l’Estat espanyol a superar les dificultats polítiques i els 
apriorismes, i a assolir finalment l’acord que estableixi les condicions i les garanties justes i 
necessàries per a la celebració d’un Referèndum reconegut per la comunitat internacional, el 
resultat del qual haurà de ser políticament vinculant i efectiu.
 
Reconeixem el Parlament de Catalunya com la institució democràtica on es manifesta la 
voluntat popular del país. Per això donem suport a aquelles iniciatives i acords que hi 
sorgeixin per a l’articulació d’aquest Referèndum. 

Manifestem la convicció que el referèndum és una eina inclusiva, que permetrà la lliure 
expressió dels diversos posicionaments que els ciutadans i ciutadanes de Catalunya han 
expressat respecte a la relació política de Catalunya amb l’Estat espanyol. 

Afirmem que la cultura democràtica reclama solucions polítiques als problemes polítics. I ho 
fem apel·lant al mecanisme fonamental de què disposen les societats modernes: el 
coneixement i la validació de la voluntat majoritària del poble que s’expressa amb el vot. 

Aquest referèndum ha de propiciar que tothom se senti cridat a participar-hi. Per això és 
necessari un debat escrupolosament democràtic, plural i en igualtat de condicions entre les 
legítimes opcions que avui es manifesten a Catalunya.

Aquest Ajuntament ja va manifestar, per acord del seu plenari de data 9 de setembre de 
2013, llur adhesió al Pacte Nacional pel Dret a Decidir i als objectius que perseguia el 
mateix. 

En aquest moment, atesa la transformació viscuda pel Pacte, i amb la voluntat de 
manifestar l’adhesió a la celebració d’un referèndum on el poble de Catalunya decideixi 
llur futur, aquest Ajuntament vol ratificar el seu compromís amb la ciutadania de 
Catalunya i als valors expressats en el manifest del Pacte Nacional pel Referèndum

Per tot això, es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels següents:
 
ACORDS

1. Manifestar l’adhesió al PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM.

2. Subscriure el contingut del Manifest PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM. 
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3. Promoure al municipi que entitats, associacions i agents econòmics es sumin al 
Pacte Nacional per Referèndum i subscriguin el seu Manifest.

4. Enviar aquesta moció aprovada a la Generalitat de Catalunya, al Parlament de 
Catalunya, al Pacte Nacional pel Referèndum, a l’Associació de Municipis per la 
Independència (AMI) i a l’Associació Catalana de Municipis (ACM).” 

Sr. Salvador Casas  Des del “Partit dels Socialistes de Catalunya” coincidim en bona part 
de la diagnosi que ens ha portat a la situació actual. Podem estar d’acord amb moltes de 
les coses que justifiquin un procés d’independència, també podem tenir un nivell de 
coincidència important amb el contingut d’aquesta moció, el que és cert es que encara 
que coincidim en la diagnosi no coincidim en la cura, en el resultat.

Ja saben que nosaltres apostem per un altre model de Catalunya, dintre d’un altre model 
d’Espanya, encara que no som contraris a la possibilitat del procés independentista.

Nosaltres no donarem suport a aquesta moció, no ens manifestarem en contra com no 
hem fet en ninguna de les mocions que darrerament s’han presentat en aquest Ple, entre 
altres coses, perquè volem posar de manifest que hi ha altres solucions i volem 
reivindicar la nostra opció de voler una altra Catalunya en una altra Espanya diferent. 

Nosaltres apostem per aquesta opció i en aquesta moció ens tornarem a abstenir.      
  
Sotmesa a votació l’anterior moció s’aprova per 13 vots a favor (Eudald Calvo Català, 
Guillem Saleta Perejoan, Aina Gómez Herrera, Arnau Aymerich Casas, Pere Móra i 
Juvinyà, Carles Martínez i Quiroga, Àngel Puig Boltà, Pep Masó Nogueras, Xavier Collet i 
Diví, Montserrat Matas Oliveras, Montserrat Capdevila Cañadas, Assumpta Boba Caballé i 
Eusebi Traby Ysalgue) i 2 abstencions (Salvador Casas Burgués i Susana A. López Rico)

5.3) Moció del grup municipal Tots per Argentona 

5.3.1) Moció recollida selectiva de residus als habitatges disseminats i l’horari de 
l’àrea d’emergència 

La Sra. Assumpta Boba dóna compte de la següent moció:

“Des de l’ampliació de la recollida selectiva PaP a tots els nuclis i veïnats d’Argentona i el 
trasllat de l’Àrea d’Emergència al costat de la Deixalleria, hi ha dos segments de població 
que han vist com la prestació del servei se’ls ha reduït dràsticament: els veïns dels 
habitatges disseminats i els residents de caps de setmana.

La nova ubicació de l’Àrea d’Emergència no dona suficient servei a aquests dos col·lectius 
perquè el seu horari, associat al de la Deixalleria, és excessivament limitat i està 
provocant un turisme de residus forçat.

L’Àrea d’Emergència ha de compatibilitzar accessibilitat, seguretat i capacitat de control 
dels abocaments i, a tals efectes, és evident que s’ha de redissenyar. Mentre aquest 
servei es redissenya cal deslligar el seu funcionament dels horaris de la Deixalleria i, així, 
fer-lo útil a la població que realment el necessita i que s’ha quedat sense alternatives.
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Per l’exposat, es proposa al Ple Corporatiu de l’Ajuntament d’Argentona l’adopció dels 
següents 

Acords:

Primer: Augmentar els horaris de servei de l’Àrea d’Emergència amb un horari diari 
ininterromput de 7:00 h a 21:00 h per facilitar que els veïns puguin compatibilitzar els 
seus horaris laborals i la gestió adequada dels seus residus.

Segon: Augmentar l’horari setmanal a tot el diumenge per facilitar que els residents de 
cap de setmana puguin gestionar els seus residus adequadament.

Tercer: Convocar els veïns dels habitatges disseminats per estudiar conjuntament 
l’establiment d’un punt de recollida col·lectiu per a cada veïnat (ja sigui un suport amb 
ganxos o etiquetes identificatives individualitzades) compatible amb el calendari i horari 
d’alguna de les rutes de recollida PaP. 

Quart: Iniciar d’immediat el projecte de la nova Àrea d’Emergència que haurà de 
compatibilitzar l’accessibilitat amb la correcta separació dels residus que rebrà.”

Sra. Aina Gómez  Moltes gràcies per l’explicació perquè no sabíem exactament com 
treballar els punts de la moció. 

Hi havia algunes coses que sí que ja hem començat a treballar perquè hem detectat 
algunes mancances dintre de l’ampliació del sistema de recollida PaP, que si us sembla 
explico les línies que estem duent a terme que s’ajustarien a la moció, i algun punt que 
potser s’hauria de substituir per tal que poguéssim fer una cosa amb la que tothom es 
sentís còmode i poguéssim votar a favor. Entenc que més o menys estem treballant en la 
mateixa direcció.

Quan vam ampliar el sistema de recollida PaP al Cros i a les urbanitzacions, sobretot a les 
urbanitzacions, em va venir a veure molta gent amb segones residències queixosos que 
ells marxaven el diumenge i tenien poques alternatives de dipositar els residus que 
aquells dies no toquessin.

Arrel d’això, el que hem fet des del passat mes d’abril és iniciar reunions amb l’empresa 
Arca, que és la que gestiona la deixalleria municipal, per tal de poder ampliar l’horari de 
la deixalleria el diumenge a la tarda i fer-ho de 16:00 a 20:00 hores com un dia normal 
per tal de poder donar servei a tota aquella gent que hagués de marxar i no pogués 
dipositar els residus com pertoquen.

L’ampliació de la deixalleria ve lligada perquè des de la regidoria de Medi Ambient i des 
de l’equip de govern hem plantejat que crèiem que al traspassar l’àrea d’emergència del 
carrer Bellavista al costat de la deixalleria, hem vist una disminució brutal del rebuig que 
es genera al municipi i, a més a més, hem tingut més entrades a la deixalleria. Tot això 
vol dir que molta gent que abans depositava residus incorrectament a l’àrea 
d’emergència, ara fa l’esforç de intentar separar correctament.
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El següent pas que ens plantejàvem és poder traspassar aquesta àrea d’emergència a 
dins de la deixalleria amb horari controlat i un operari que pogués fer un seguiment de 
tot allò que es diposita en aquest punt, poder fer una mica d’assessorament d’on va cada 
cosa, si hi ha andròmines, voluminosos, etc. que no pertoquen, reendreçar-los en 
l’interior de la deixalleria per tal de fer més correcta la gestió d’aquests residus.

Com dèiem, hem començat les negociacions amb l’empresa Arca, ara mateix tenim fixada 
una data que encara no és segura, tenim fixat el 4 de juny com a primer dia en què l’àrea 
d’emergència es traslladarà a l’interior de la deixalleria. Per tot això s’ha de desplegar un 
dispositiu, estem treballar amb els díptics, s’ha de fer una modificació del contracte, etc.

De moment tenim quantificada aquesta modificació d’un dia més en 6.000,00 i escaig 
euros anuals, que és bàsicament de personal i tot el tema de manteniment de las 
instal·lacions, tema llum, etc. Això no aniria a càrrec de l’Ajuntament, sinó que el que hem 
parlat amb l’empresa de la deixalleria és que aquests diners poguessin sortir del 
contracte, d’una bossa que tenim per a campanyes, anualment tenim aproximadament 
2.100,00 euros i ara portem acumulats, des d’inicis que vam començar aquest contracte 
al 2008, uns 20.000,00 euros que ara podrien anar destinats a l’ampliació del horari 
d’aquesta deixalleria. Això suposaria una ampliació a cos 0 per part d’aquest Ajuntament.

El punt primer que comentàveu d’augmentar l’horari, estem treballant en aquesta línia. El 
punt segon d’obrir la deixalleria suposo que també es veuria recollit en aquest sentit. 

Sí que hem parlat amb els veïns de disseminats, però ha sigut més casos puntuals de 
veïns que han vingut a demanar-nos consell o a queixar-se. Sí que podríem fer una 
reunió per a saber les seves necessitats, tot i que és molt complicat per a aquest 2% de la 
població fer-los el servei de recollida PaP per les condicions que es troben, és molt 
dificultós accedir per depèn de quins camins.

No sabíem si plantejaven mini-deixalleries o mini-àrees d’emergència, entenc que no, ens 
tranquil·litza que anem en la mateixa línia. 

Des de l’Àrea de Medi Ambient ens preocupava que s’acabés convertint en un punt negre 
d’abocaments que és el que va passar amb els contenidors del tenis El Pancho, molta 
gent ha trobat allà la via d’escapatòria i ara estem parlant amb ells que els inclourem 
dintre del sistema PaP perquè estan gestionant una quantitat de residus que no són 
seus, sinó de tots els veïns del voltant.

Podem intentar a veure si trobem una manera que li vagi bé a l’empresa de recollida de 
residus, tot això és una reestructuració per part seva i del personal, i que ens vagi bé a 
nosaltres. Tot això repercuteix en les taxes que paguen els disseminats, que actualment 
és molt més baixa que la que estan pagant els vilatans del casc urbà i urbanitzacions. Tot 
és mirar-s’ho i parlant-ne.

Sra. Assumpta Boba  Els horaris precisos que tindria la deixalleria encara no els sabeu?

Sra. Aina Gómez  La proposta que estem treballant és mantenir els horaris entre 
setmana que hi ha ara i, el cap de setmana que teníem penjada la tarda del diumenge, 
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fer un horari de 16:00 a 20:00 hores. No estarà obert tot el dia però en realitat en el PaP 
tu també tens uns horaris per a dipositar els residus.

Sra. Assumpta Boba  Però els disseminats no tenen cap horari. Conec bastant casos que 
la gent treballa, potser el dissabte si no són fora poden anar a portar, però si no tenen 
femer què han de fer amb l’orgànica? S’ho poden guardar al pati de casa però penso que 
valdria la pena que els convoquéssim.

Potser ens estem anticipant al problema, hem parlat amb 3 o 4 persones que poden 
semblar molts, i després potser ho són, o no. Valdria la pena intentar convocar-los per a 
veure com els hi va, i si no se’ls pot convocar encara que sigui per enquesta telefònica 
que és una manera de localitzar-los.

Penso que estan molt limitats, suposant que tinguin festa els caps de setmana és el 
moment que tenen. La gent no té aquests horaris tant normals com de vegades sembla 
per a poder complir això.

Ara tindrem més diners, no? Quantes tones es recullen a l’àrea d’emergència de rebuig 
ara? Quant s’estalvia l’Ajuntament de tractament i de cànon? Ha de ser molt, em sembla a 
mi.

Sra. Aina Gómez  Les dades no les he portat i no les sé dir exactament. El que sí que tinc, 
perquè justament avui ens ho han passat, és el que ha baixat el rebuig que és gràcies a la 
supressió de l’àrea de Bellavista. 

El mes de gener hem baixat un 54% respecte al gener del 2016, al febrer un 73% i al mes 
de març un 69%. Hem passat de recollir 525 gr. per habitant/dia a 185 gr. per 
habitant/dia; és un canvi força considerable que ens hem de felicitar entre tots.

Les dades en quant a percentatge de recollida selectiva bruta ha sortit que estem al 
85,5%, mentre que la mitjana a Catalunya està al 36%. Estem bastant bé.

Sra. Assumpta Boba  Els municipis PaP estan rascant el 90% la majoria, sinó el passen.

Vam demanar que es publiquessin les dades, que estaven publicades fins a març de 2016 
i prou, no estaria malament que estiguessin més actualitzades, perquè aquestes dades 
són prou importants com perquè la població les sàpiga ja que són molts diners i potser 
sortiria per ampliar més estona l’àrea de la deixalleria sense recórrer a aquell epígraf de 
campanyes, si un dia hem de fer una campanya potser no en tindrem. Són molts diners 
que segur que s’estalvia.

Amb aquests diners que ens hem estalviat segur que dóna per a millorar el servei perquè 
han de ser molts diners. Ens agradaria que ho publiquessin perquè la gent sabés què 
s’estalvia el municipi fent aquesta feina. També ens agradaria que es publiqués la 
comptabilitat d’aquest servei, tots els costos i tots els ingressos, és un tema que acaba 
conscienciant i acabarà sent de normativa.

No sé com hauríem de modificar els acords per poder-los votar i que tiressin endavant. 
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Penso que mentre no decideixin tot això podrien deixar la cadena de l’àrea d’emergència 
treta perquè la gent pogués anar-hi.

Sr. alcalde  Penso que el problema és el primer acord pels horaris, si el deixéssim una 
mica obert crec que de tota la resta compartim objectius.

Sra. Assumpta Boba  Posem possibilitar augmentar els horaris de serveis de l’àrea 
d’emergència no només els del cap de setmana sinó també els diaris?

Sra. Aina Gómez  Si és possibilitar sí perquè ara no puc dir que sí que augmentarem els 
horaris sense haver fet un treball previ. Ens comprometem a estudiar per a poder-ho 
realitzar.

El tema de la cadena sí que per a nosaltres és primordial que segueixi amb l’horari de la 
deixalleria perquè és la manera de tenir un control real dels abocaments que es 
gestionen allà.                                 

Sr. alcalde  Està molt bé aquest debat en el sentit que els aquí presents compartim 
aquest objectiu del millor reciclatge possible, que ara amb aquest 85,5% ens acostem en 
la bona direcció que tots desitgem que és arribar al llindar dels 90%, anar més enllà és 
molt complicat.

Crec que és molt important això que estem fent amb aquestes ampliacions del sistema 
PaP en el barri del Cros i en les urbanitzacions i veïnats. Recordin que només quedava 
aquest 2% d’habitatges que encara no estan dintre del sistema òptim de reciclatge, i ara 
estem abordant aquest 2%. Ja només ens quedarà, si abordem la qüestió dels 
disseminats, Can Vilardell que serà més complicat i haurem de discutir un altre dia com 
ho resolem.

És molt important aquesta baixada tant radical de les tones de rebuig cremades que 
possibilita un estalvi, com comentava la Sra. Boba. Ho dic per a recordar que el bon 
reciclatge que entre tots els argentonins/es fem suposa millores, no només en el Medi 
Ambient que és l’objectiu final,  sinó també millores a les butxaques, podem tenir un 
contracte menys costós o baixar la taxa fins i tot.      
     
L’anterior moció, esmenada en la part dispositiva, quedarà redactada de la següent 
manera:

“5.3.1) Moció recollida selectiva de residus als habitatges disseminats i l’horari de 
l’àrea d’emergència 

Des de l’ampliació de la recollida selectiva PaP a tots els nuclis i veïnats d’Argentona i el 
trasllat de l’Àrea d’Emergència al costat de la Deixalleria, hi ha dos segments de població 
que han vist com la prestació del servei se’ls ha reduït dràsticament: els veïns dels 
habitatges disseminats i els residents de caps de setmana.

La nova ubicació de l’Àrea d’Emergència no dona suficient servei a aquests dos col·lectius 
perquè el seu horari, associat al de la Deixalleria, és excessivament limitat i està 
provocant un turisme de residus forçat.
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L’Àrea d’Emergència ha de compatibilitzar accessibilitat, seguretat i capacitat de control 
dels abocaments i, a tals efectes, és evident que s’ha de redissenyar. Mentre aquest 
servei es redissenya cal deslligar el seu funcionament dels horaris de la Deixalleria i, així, 
fer-lo útil a la població que realment el necessita i que s’ha quedat sense alternatives.

Per l’exposat, es proposa al Ple Corporatiu de l’Ajuntament d’Argentona l’adopció dels 
següents 

Acords:

Primer: Possibilitar l’augment dels horaris de servei de l’Àrea d’Emergència per facilitar 
que els veïns puguin compatibilitzar els seus horaris laborals i la gestió adequada dels 
seus residus.

Segon: Augmentar l’horari setmanal a tot el diumenge per facilitar que els residents de 
cap de setmana puguin gestionar els seus residus adequadament.

Tercer: Convocar els veïns dels habitatges disseminats per estudiar conjuntament 
l’establiment d’un sistema compatible per garantir una millor gestió dels residus. 

Quart: Iniciar d’immediat el projecte de la nova Àrea d’Emergència que haurà de 
compatibilitzar l’accessibilitat amb la correcta disposició dels residus que rebrà.”

Sotmès a votació l’anterior esmenada moció s’aprova per unanimitat

6. INTERPEL·LACIONS 6.1) Interpel·lació del grup municipal Tots per Argentona

6.1.1) Interpel·lació sobre el projecte de construcció de la nova Biblioteca 
Municipal

La Sra. Montserrat Matas dóna compte de la següent interpel·lació:

“Davant la perspectiva anunciada pel Govern de construir la nova Biblioteca Municipal a 
l’espai de Can Doro – Cal Guardià, un cop descartada la possibilitat de realitzar un estudi 
de costos per a una probable ubicació de la mateixa en l’espai de la Velcro, interpel·lem al 
Govern per tal que ens informi del següent:

1. Referent a la informació que l’Alcalde va donar en el decurs de la seva entrevista a 
Ràdio Argentona: Pendent de fer la modificació urbanística de l’espai; per què 
aquesta modificació puntual?. Com està l’aprovació del POUM que ja preveu 
aquest espai d’equipament?.

2. Quins serveis hi preveuen en aquest espai: Biblioteca?, ràdio?, arxiu?, ....?, 
pàrquing?, espai lliure de plaça?. Què motiva el trasllat de la Ràdio i l’Arxiu 
Municipals a aquest indret?

3. Han parlat de “concurs d’idees”: què contempla aquest concurs d’idees? Per fer 
què?

4. El projecte: com s’adjudicarà?.
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5. Si hi ha pàrquing: com es preveu la seva construcció i com serà la seva gestió 
(municipal, privada)?

6. La mobilitat en tot l’entorn: com serà la urbanització viària des de la paret de les 
mentides fins a l’Ajuntament? Com s’accedirà i es sortirà del pàrquing?.

7. Aparcament: durant el temps de construcció com es preveu donar solució a 
l’aparcament actual?

8. Les mines: com es contempla la incorporació de les mines en tot l’entorn?
9. La Font: com s’incorporarà en tot l’espai? Estarà al mateix nivell actual? S’elevarà el 

nivell per tal de facilitar la seva accessibilitat?
10. L’aigua: es continuarà llençant a la claveguera? Es trobarà un recurs per tal 

d’aprofitar-la?
11. Quin és el cost total de construcció i urbanització?
12. Com es finançarà la construcció i urbanització del global? Quin compromís ferm hi 

ha per part d’Institucions per al finançament del servei de biblioteca?
13. Quins costos anuals comporta el manteniment individualitzat dels serveis 

previstos?: Biblioteca? Arxiu? Ràdio? Pàrquing?.....
14. Quin calendari d’actuació tenen previst?

Sr. alcalde  Respecte a la primera pregunta, la modificació urbanística tindrà vigència en 
un termini breu.

Com vostè deia, vaig anunciar públicament que aquest punt entrarà a l’ordre del dia del 
Ple del mes de juny, si no hi ha més novetats que se m’escapen del meu coneixement. 
Aquest serà el requisit necessari per a després poder licitar el projecte i iniciar les obres.

El problema que tenim al planejament urbanístic, amb el POUM, és que està previst que 
entri en vigència, amb càlculs aproximats, gener-febrer del 2018 a causa dels terminis 
que operen normativament en aquesta matèria. El POUM s’ha enviat a la Generalitat, 
estem pendent que ens el retornin per a poder fer l’aprovació provisional.

Quedaran aquests tràmits que encara ens queden pendents, però és necessari fer la 
modificació urbanística perquè sinó ens haurien d’esperar a l’aprovació del POUM, això 
ens endarreria uns quants mesos, com creiem que val la pena agilitzar-lo ho fem així.

En relació a la segona pregunta, són exactament els equipaments que relacionen, 
biblioteca, ràdio, arxiu, pàrquing i plaça.

Qualifiquem d’equipament la zona de Can Doro-Cal Guardià més propera a les mitgeres 
que queden encara de les cases del darrera. L’ús al qual es qualifica és un ús cultural-
administratiu, la qualificació que des dels serveis tècnics s’ha considerat més pertinent. 
La idea del govern en la qual s’està treballant tècnicament també és que s’ubiqui en 
aquest espai la biblioteca, la ràdio i l’arxiu com a equipaments.

A l’espai de Can Doro-Cal Guardià que queda més proper al carrer Gran s’hi ubicarà la 
plaça, espai lliure. La idea és que aquesta plaça i el carrer gran estiguin al mateix nivell, 
amb això guanyem en sensació d’amplitud i avança cap a una prioritat invertida a favor 
dels vianants. 
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A sota dels dos espais, tant de la plaça com dels equipaments, s’hi ubicarà l’aparcament 
que espero que pugui tenir una o dues plantes, aquesta qüestió depèn dels estudis 
econòmics que s’han de fer.

El trasllat de la ràdio es motiva per tres arguments. Primer és la voluntat de modernitzar 
l’espai de la ràdio, actualment és un espai petit i no és accessible per a persones amb 
mobilitat reduïda. 

En segon lloc per donar més visualització i centralitat a la ràdio que deixarà d’estar a 
l’espai de l’antiga fàbrica Velcro per estar en el punt més cèntric de la Vila, això donarà 
una avantatge molt important a la ràdio de cara a interactuar amb els ciutadans. 

En tercer lloc per la voluntat política d’anar buidant l’espai de l’antiga fàbrica Velcro, 
pensant en un futur a mig termini que li puguem donar nous usos a aquest espai. Des del 
govern saben que s’ha plantejat en alguna ocasió el futur mercat municipal, un 
aparcament, etc.

Pel que es refereix a l’arxiu, la voluntat és d’ubicar-lo al costat de l’Ajuntament per facilitar 
la interacció entre l’edifici principal de l’Ajuntament i l’arxiu. A més a més, si encara es 
segueixen compartint tasques com passa actualment entre l’arxiu i la biblioteca, era per a 
nosaltres molt interessant ubicar conjuntament aquestes dues instal·lacions. La relació és 
evident, hem de pensar en una biblioteca del segle XXI, adaptada als nous temps, amb 
hemeroteca, espais de consulta, amb ordinadors, amb internet, espais separats per 
edats, espais per oferir xerrades i conferències, etc.

En relació a la tercera pregunta, el concurs d’idees és una metodologia utilitzada poc 
perquè és una mica més lent que les licitacions que traiem normalment, però guanyem 
en qualitat. 

Aquest concurs ens ha de servir per a escollir un avantprojecte i el que fa l’Ajuntament 
aquí és marcar uns paràmetres per a l’edificació, són els arquitectes els que han d’aportar 
idees i solucions a alguns dels reptes que ofereix aquesta ubicació que és tant especial i 
important. 

És especial perquè conté alguns dels elements que s’han d’integrar dins de l’obra com 
són les mines o la font, però també és especial a causa de la seva ubicació en el cor 
d’Argentona, en el centre històric.

El que farà aquest concurs d’idees és que tothom que es presenti ho farà amb renders i, 
en base a tota l’explicació que aportin, es decidirà el avantprojecte guanyador. El 
guanyador haurà presentat un avantprojecte i després, en relació a aquest, haurà de 
redactar el projecte definitiu.

En relació a la quarta pregunta, en aquest concurs es preveu acabar adjudicant la 
redacció del projecte i desenvolupar aquest avantprojecte que comentava. Encara que 
sigui més lent és garantia que podrem escollir més i millor entre diferents opcions, 
qüestió molt important tenint en compte la ubicació.
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En relació a la cinquena pregunta, si hi ha pàrquing es preveu que sigui majoritàriament 
de rotació, però no totalment, probablement hi haurà una part de concessió, és a dir que 
es vendran les places, tot això ens permetrà tenir un equilibri.

És probable que hagi gent d’Argentona centre que, per les dificultats urbanístiques que 
presenta aquesta zona, vulguin comprar una plaça en aquest pàrquing com es fa en 
molts altres indrets.

La voluntat és que la majoria de les places siguin de rotació, és a dir, que poden estar 
gestionades o bé per l’Ajuntament, o bé per una empresa privada, tot i que normalment 
la gestió dels aparcaments no l’acostumen a fer els ajuntaments, sinó que l’encarrega a 
un tercer.

Tot això ha de venir donat per aquest estudi de viabilitat econòmica del pàrquing.

En relació a la sisena pregunta, les entrades i sortides del pàrquing és un tema que s’ha 
debatut bastant, però no el volem deixar tancat perquè entenem que condicionaria el 
concurs d’idees i no ho volem fer excessivament, per obrir-ho i que pugui aportar 
solucions i idees innovadores en les que ningú havia pensat.

La idea és que siguin les propostes les que aportin solucions, en els nostres esborranys 
tècnics el que es contempla és l’entrada de l’aparcament pel carrer Gran, i en la sortida 
hem valorat dues opcions que són el carrer Sant Julià o el carrer Ramon Par, tot això 
dependrà de les distàncies. Si dóna per entrar pel carrer Gran i sortir per Ramon Par és 
una opció, sinó hi ha la possibilitat de sortir pel carrer Sant Julià que ara està en direcció 
contraria al que estic dient i s’hauria de canviar.

En quant a la urbanització viària de la paret de les Mentides fins l’Ajuntament, això serà 
molt important en el sentit conceptual, crec que en algunes ocasions ho hem discutit 
amb el Sr. Collet i la Sra. Boba, i hem d’entendre tota aquesta part del centre històric com 
un tot global i no ha trossos.

Crec que la idea tant nosaltres la teníem clar com vostès també ens ho vam fer notar en 
aquella ocasió, sempre partirem que és important que tot sigui a un sol nivell, que entre 
la plaça de Vendre i l’espai de Can Doro-Cal Guardià, que hi ha una mica de desnivell, 
però intentar-ho fer tot a peu pla. 

Hi ha alguns obstacles com per exemple el dret de pas d’una plaça d’aparcament que 
està situat allà al mig, també està la paret de les Mentides que s’ha de mantenir, així que 
serà interessant buscar solucions a aquesta proposta important que és entendre el 
centre històric d’Argentona com un tot global, i vinculat al carrer Gran per baix i a la plaça 
de l’Església per dalt. 

Estem creant un centre històric coherent en sí mateix, és un dels reptes més importants 
que tenim tots els argentonins.

En relació a la vuitena pregunta, dir que aquest és un punt molt important.
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Sobre aquesta qüestió vaig tenir fa unes setmanes una reunió amb la plataforma de 
defensa del centre històric que va ser molt interessant i fructífera, ells expressaven 
també aquesta preocupació per les mines. És una tema que també s’ha debatut en 
l’àmbit del Consell de Patrimoni i l’opció no pot ser una altra que incorporar aquestes 
mines en tot el projecte. Incorporar en el sentit que les mines s’han de conservar i 
integrar, però deixem la porta oberta en quant a la solució que s’ha de donar.

Des dels serveis tècnics de l’Ajuntament la proposta sempre ha estat que la mina vella, 
que és la superior que queda a la vista, quedi integrada i una part visitable, fer una secció 
per a poder veure la mina des de dins, és interessant per a conèixer tot aquest passat 
que té el nostre poble. 

La mina nova que és la que passa per sota, la idea amb la que treballem és que quedi 
sota la primera planta d’aparcament. En el catàleg no queda ben definit com s’han de 
protegir aquestes mines, però creiem que hem de donar una major importància a la 
mina vella, i en el cas de la mina nova conservar-la perquè quedi entre la primera i la 
segona planta de l’aparcament.  
 
En relació a la onzena pregunta tenim un càlcul aproximat del que són els equipaments 
amb els pàrquings, encara que ja sabem que el càlcul és aproximant perquè es fa agafant 
la superfície i multiplicant-la per unes xifres donades pel col·legi d’arquitectes, són xifres 
a grosso modo. Estem parlant entre 4 i 5 milions d’euros, desprès quedaria a banda 
arranjar la plaça.

En relació a la dotzena pregunta, com el que estem avançant és la part de la licitació del 
projecte i la direcció d’obra, que per raons obvies normalment van vinculades, el que 
estem treballant són les subvencions en aquest àmbit. Tenim una subvenció per part de 
la Diputació de Barcelona, en el àmbit de les meses de concertació, de 127.500,00 euros 
que ens ha de permetre treure la part de la licitació.

Parlar del finançament de les obres en sí és encara molt prematur, però una vegada 
acabada i inaugurada la biblioteca s’haurà de posar en marxa el servei. Com la biblioteca 
a diferència de l’actual sí que estarà dintre dels estàndards que marca la Diputació, tant 
en metros quadrats, com en serveis, etc., serà la Diputació qui finançarà una part aquest 
servei, concretament dues figures que una és el director de la biblioteca.

Sra. Montserrat Matas  No sabem com es finançarà l’obra, a part de la licitació i la 
direcció del projecte?

Sr. alcalde  Una molt bona part de la licitació per aquesta subvenció, de la part de l’obra 
crec que hauran tres qüestions: una subvenció que ens ha de venir des del servei de 
biblioteques de la Generalitat, hi ha un compromís per part de la Diputació per a finançar 
l’obra, i una tercera part que l’haurem de posar nosaltres des de les finances del 
municipi. És prematur parlar ara perquè encara estem parlant de la licitació, encara 
estem parlant de l’avantprojecte, tot això està encara lluny en l’horitzó.

La part que posarà l’Ajuntament probablement tindrà dues potes, una que vindrà del 
romanent acumulat de tants anys, i la segona la possibilitat d’un endeutament ara que 
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estem en unes bones xifres, poder finançar mitjançant crèdit aquesta inversió tant 
important.

En relació a la tretzena i catorzena preguntes dir que són molt pertinents aquestes 
preguntes, si agafem un històric del que estan fent els municipis, malgrat que abans 
comentàvem que havien d’actuar amb responsabilitat, de vegades s’han fet equipaments 
sense comptar que aquest després suposaria una despesa recurrent.

Vam demanar informació a la Diputació en aquest sentit, però crec que era millor anar a 
trucar directament a un cas concret. Vaig optar per demanar el que s’estaven gastant 
anualment en una biblioteca que es va construir el en 2010, la del municipi de Cardedeu, 
que entenem que és moderna i que les despeses poden ser semblants. 

Ja que de l’arxiu i la ràdio ja tenim la despesa recurrent actual, la gran diferència era la 
despesa de la biblioteca que ara mateix hi ha dues o tres persones i ampliem a un ventall 
més ampli de persones, estem parlant de 4 o 5 persones mínim, també perquè ampliem 
horaris, espais a nivell de metres quadrats, etc. 

Del servei de la biblioteca tenim com a capítol 1, de personal, uns 90.000,00 euros anuals 
la part que financen ells, hi ha dues persones més que finança la Diputació; en quant a 
les activitats ordinàries que organitza la biblioteca, comptem que es faran més activitats 
perquè hi haurà més espai, més gent treballant-hi, serà entre 15.000,00 i 20.000,00 euros 
anuals mínim; en quant a despeses de manteniment ordinàries com l’electricitat, l’aigua, 
etc. calculen uns 20.000,00 euros anuals, bastant més del que estem gastant actualment 
a la biblioteca també per metres quadrats; la despesa en adquisició de llibres és a 
voluntat del municipi, si vol mullar-se més o no, en el cas de Cardedeu són entre 
10.000,00 i 15.000,00 euros anuals; i finalment la despesa de material d’oficina i fungibles 
que tenen calculat entre 5.000,00 i 10.000,00 euros anuals. Aquesta és la part de 
finançament a nivell municipal, aquests números ens poden servir d’orientació per a 
entendre la magnitud del que anem a fer, no vol dir que siguin aquestes xifres.

La calendarització és la part més difícil, m’atreveixo més a mullar-me en quant a la part 
econòmica que és també complicada, que no en aquesta. És tota una fita intentar 
mantenir uns calendaris a l’administració pública perquè els tempos són complexes.

Contem aprovar la modificació urbanística al Ple de juny, intentarem comptar amb el seu 
suport ja que per a nosaltres serà important. Desprès d’aquesta modificació urbanística 
ho passarem a Urbanisme de la Generalitat que haurà de ratificar el projecte. Comptant 
l’aprovació inicial al juny, la definitiva estaria a punt pel gener de 2018 com a tard.

Aquests són els calendaris que hem pensat en aquesta qüestió en concret.

Pel que fa a la redacció dels plecs i la licitació amb el concurs d’idees, que es 
desenvoluparà de manera paral·lela a la modificació urbanística, no són calendaris que 
xoquin sinó discorren paral·lels l’un amb l’altra, el que preveiem és que si no hi ha 
problemes sobrevinguts comptem treure el concurs de l’avantprojecte el mes de 
setembre, que és el compromís de l’arquitecte municipal, i tenir-lo adjudicat al desembre, 
per tal que el projecte guanyador al gener pugui iniciar la redacció.
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Aquesta és la calendarització de les dues fases que estem iniciant, la modificació 
urbanística i la més important que és la redacció i licitació dels plecs. Després vindria 
l’obra que com a mínim trigaria un any. Si fan números veuran que tenim molta feina per 
davant.                   
  
7. PROPOSTES URGENTS

No se’n formula cap

8. PRECS I PREGUNTES 

1) Sra. Susana López  Vull agafar la paraula per a felicitar la feina d’una de les AMPA’s 
del nostre poble, l’AMPA de l’escola de Sant Miquel del Cros que aquest diumenge van 
organitzar una festa solidària, ja és el segon any que la fem, col·laborem amb l’Hospital 
San Joan de Déu.

L’any passat va ser per recaptar fons per la lluita contra el càncer infantil, malauradament 
ens va tocar com a escola patir aquesta xacra i no és la primera vegada que ens passa, i 
va ser un èxit. Aquest any, el mateix hospital li va demanar a l’AMPA, i aquest ens ho va 
demanar als pares, de col·laborar en la investigació contra una malaltia rara anomenada 
el síndrome de Rett.

Diumenge al matís es va fer una festa amb la col·laboració amb mares de l’AMPA i es van 
aconseguir més de 3.600,00 euros, l’any passat també va ser una xifra molt important.

El meu agraïment per la feina que ha fet l’AMPA i la meva felicitació i la del govern.

2)  Sr. Pep Masó  Què hi fan, o feien, quatre agents de la Policia avui en el moment que 
venien el pares a reivindicar un dret davant del govern? 

Han estat durant tot el temps que els pares han estat al Ple, ens pot respondre?

Sr. alcalde  Vostès saben que avui ha estat l’enterrament del Sr. Pepe López que és ex-
agent de Policia de l’Ajuntament, i per això han vingut. Després s’han quedat perquè, 
segons m’ha comentat el sergent, han vist molta gent i una part petita molt crispada, han 
preferit quedar-se per a garantir la seguretat de tothom.

3) Sr. Pep Masó  Aquest matí hem presentat unes preguntes al Sr. Àngel Puig respecte 
a qüestions econòmiques, totes són del tema educatiu.

Hi ha una partida que en el pressupost del 2017 amb una dotació de 5.000,00 euros i que 
va destinada a “activitats docents complementàries” que ens agradaria que ens detallés. 

Després hi ha una altra partida de 19.000,00 euros que va dirigida a “subvencions a 
entitats educatives”, i que no sabem tampoc a on van a parar.

La nostra pregunta és a què pensen destinar-les? O en el moment que es van crear 
aquestes dotacions, a on tenien previst dedicar-les?
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Sr. Àngel Puig  M’ha fet les preguntes i m’he compromès a mirar-m’ho. 

No he pogut i em comprometo a donar-li resposta.

Sr. Pep Masó  Gràcies, quan més aviat millor.

4) Sr. Pep Masó  Sobre el subministrament de l’aigua a Can Cabot.

Els veïns de Can Cabot estan molt preocupat, diria que ja estan emprenyats d’acord amb 
el que hem pogut copsar del que ens han dit.

Des de fa més de dos anys quasi tres, ja en el mandat anterior, el govern del qual 
actualment hi ha tres partits “Esquerra”, “Socialistes” i “Iniciativa”, es va comprometre a 
fer-se càrrec de les obres d’urbanització degut a les dificultats que la junta de 
compensació del veïns sols tenen per executar tot el procediment. 

Amb el nou govern han continuat tenint un seguit de reunions amb l’alcalde i el regidor 
de Serveis, també s’han reunit amb el tècnic de la Companyia d’Aigües per tal d’iniciar el 
procés de subministrament.

El compromís per part del govern ha estat de bones paraules, però de moment ells ens 
han dit que no han vist cap fet. Ja ha finals de l’any passat havien de fer el canvi de 
titularitat de l’aigua i la Companyia s’havia de fer càrrec directament de la seva facturació.

El govern els va dir que tot seguit es procediria al canvi de junta de compensació per la de 
cooperació i es faria càrrec de l’impuls, gestió i execució de les obres d’urbanització.

Estem al maig, ja han passat força mesos d’aquest any i, tal com dèiem, la inoperància del 
govern és tant extrema que els veïns no han vist res, han arribat al punt que ja no creuen, 
en la nostra manera d’entendre, en la capacitat de gestió d’aquesta aliança política de la 
“CUP”, “PSC”, “Esquerra” i “Iniciativa”.

Els mateixos, que estan avui en aquesta sala, probablement després podran intervenir i 
explicar-lo millor que nosaltres, però abans volem que vostès ens expliquin, a quin 
compromís han arribat amb el veïns de Can Cabot? Què han fet fins avui? Com pensen 
donar solució a la problemàtica de subministrament i facturació directa de l’aigua? I, com 
i quan pensen entomar la gestió de les obres d’urbanització de Can Cabot?

Sr. Salvador Casas  En tot el que ha dit vostè hi ha algunes incorreccions, encara que la 
majoria de coses són certes.

Fa molt de temps que estem parlant amb els veïns de Can Cabot per a intentar trobar 
solucions en el atzucac que es troben. Un dels elements claus és el canvi de sistema de 
gestió de l’aigua que està generant molts problemes, recordem que la responsabilitat de 
la gestió de l’aigua és seva, dels veïns de Can Cabot. 

El compromís que tenim políticament és intentar buscar la fórmula, que no és fàcil i vostè 
ho sap, de canviar la gestió de l’aigua i fer-la des de l’Ajuntament, subsidiàriament a 
través de la Companyia d’Aigües. 
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Estem en una situació que com vostès saben hi ha hagut canvis importants en l’àrea 
administrativa i Intervenció de l’Ajuntament, i ara hem d’iniciar allò que havien fet fins 
ara, hem de tornar a començar amb el nou equip que tenim a l’Ajuntament i buscar les 
fórmules per a poder assumir això.

Crec que s’ha obert una nova perspectiva, i des de l’equip de govern s’ha donat prioritat a 
fer aquest canvi de gestió de l’aigua. A nivell urbanístic és més complexa. 

Si recorden la urbanització de Can Raimí, que és el precedent que tenen, des de 
l’Ajuntament es va fer el canvi de sistema urbanístic un cop ells van fer el projecte, que és 
el compromís que tenien amb l’Ajuntament. Un cop acabat el projecte d’urbanització es 
va fer el canvi de gestió urbanística, i la gestió de la urbanització la està fent l’Ajuntament 
en aquest moment.

Estem a punt de licitar novament el projecte per acabar de fer unes adaptacions 
necessàries, i esperem que l’any que ve es pugin iniciar les obres d’urbanització de Can 
Raimí.

A Can Cabot, políticament creiem que el que hem de fer és un avançament del canvi de 
sistema urbanístic que faciliti tot el procediment de gestió de redacció del projecte i inici 
de les obres, sobretot treure-li la responsabilitat al veïns de Can Cabot en la gestió del 
que representa. 

La idea és que un cop tinguéssim acabat de fer el canvi de gestió de l’aigua, que és 
l’element més complexa, començar a treballar en el canvi de sistema urbanístic. Preveig 
que l’any que ve hauríem de licitar el projecte d’urbanització de les obres de Can Cabot 
per a poder fer-les quan puguem.                    

I no havent-hi res més per tractar, d’ordre de la Presidència, s’aixeca la sessió quan són 
les 22:35 hores, en el lloc i data UT-SUPRA que com a secretària en certifico

Argentona, 

La secretària L’alcalde d’Argentona
Míriam Tenas i Camps Eudald Calvo i Català
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